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پیام تسلیت رهبر معظم انقلاب اسلامی  در پی 
درگذشت آیت الله سیدمحمد حسینی شاهرودی

 دژپسند :واگذاری های سال 98
صرفا نقدی است

رحمانی: توانمندی ساخت داخل پژو301 را داریم

حاصل خصوصی سازی گروه بهمن توسعه و کیفیت است

 اکبری: کمک به دانشجویان دانشگاه 
پیام نور با اعطاي وام قرض الحسنه

عظیمیان: توسعۀ فعالیت های حوزۀ معدن و صنایع 
معدنی مؤثرترین راه پویایی اقتصاد کشور

 زهرا سعیدی: افرادی را  داریم در تهران 
که 700 و 2500 واحد مسکونی دارد

۹۰درصد از خسارتهای وارده بر منازل 
مسکونی ناشی از سیل پرداخت شد

 شریعتمداری: اصلاحات پارامتریک در 
صندوق های بازنشستگی باید اجرا شود
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غنی سازی اورانیوم از 
3/67 درصد  فراتر رفت
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در قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران، نظام اقتصادی کشور 
براساس سه بخش دولتی، خصوصی و تعاونی استوار گردیده 
است. در درج بخش تعاون به عنوان یکی از بخش های اساسی 
اقتصاد ایران در قانون اساسی کشور حاکی از توجه و اهمیت 
این بخش در برقراری عدالت اجتماعی و یک نظام متعادل 

اقتصادی می باشد.
خوشبختانه پس از انقلاب اسلامی با توجه به اهداف این نظام 
مقدس، اهمیت بخش تعاونی به خوبی توسط مسئولین درک 
گردیده و تلاش های بسیاری در جهت فراگیر شدن آن در کلیه 

سطوح به عمل می آید.
در واقع یکی ازهدف های عمده نظام جمهوری اسلامی ایران که بر مبنای  
اسلام شکل گرفته و استوار می باشد برقراری عدالت اجتماعی و فراگیر 
می باشد و مقاسه کوتاه بین 3 بخش اقتصادی کشور روشنگر نقش مهم 
و انکارناپذیر تعاونی ها  در راه دستیابی به این هدف مقدس می باشد. 
مهمترین انگیزه و هدف بخش تعاونی را می توان حمایت از اقشار 
ادامه در صفحه 8 کم درآمد کشور و عدم سود جویی آن دانست.   
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جاي  دارد گر نهد رو آسمان بر آستانشهفته نامه اقتصادی ایران

لشکر فتح و ظفر، گردد هماره جانفشانش
نیرِ اعظم به خدمت آید و هم اخترانش

عبد درگه، بنده ي  فرمان شود نهُ آسمانش
چون که بر کشتي  اسلامي  یگانه پُشتبان شد

حوزه ي  اسلام کز ظلم ستمکاران زبون بود
پیکرش بي روح و روح اقدسش از تن برُون بود

روحش افسرده زِ ظلمِ اندیشان دون بود
قلب پیغمبر، دلِ حیدر ز مظلومیش خون بود
از عطایش باز سوي  پیکرش روح روان شد

رئیس قوه قضاییه گفت: باید درب اتاق های دادگستری 
همواره برای دادخواهی مردم باز باشد و دسترسی به عدالت 
برای کسانی که پول وکیل یا زبان حقوقی برای بیان خواسته 

خود ندارند، تسهیل شود.
به گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی قوه 
قضاییه، آیت الله سیدابراهیم رئیسی در جلسه شوراي عالي قوه 
قضاییه با تبریک ایام پربرکت دهه کرامت، به ایام میلاد با 
سعادت حضرت ثامن الحجج )ع( و تجلیل از مقام امامزادگان 
اشاره کرد و گفت: امامزادگان به عنوان نجوم آسمان ولایت، 
پیوست هجرت امام رضا )ع( از مدینه به طوس هستند که هر 
کدام برای این منطقه و ایران اسلامی، جلوه ای از تمدن رضوی 
را به ارمغان آوردند و همواره منشاء خیر و برکت فراوان بوده اند.

رئیس قوه قضاییه ادامه داد: این تمدن بعد از هجرت 
پیامبر از مکه به مدینه، دومین تمدنی است که برکات بسیاری 
برای بشریت به همراه داشته و باید به ابعاد مختلف آن که از 
و  تمدن دینی  معنویت، دین،  به  آنها گرایش  مهمترین 

ایستادگی مقابل دشمنان بوده است، به دقت پرداخته شود.
آیت الله رئیسی، روحیه ظلم ستیزی در ایران را محصول 

آموزه های حضرت علی ابن موسی الرضا )ع( و امامزادگان 
بزرگوار به ویژه حضرت فاطمه معصومه 
)س( دانست و ابراز امیدواری کرد که 
همه مردم با استفاده از ظرفیت های 
معنوی این ایام، به کرامت هر چه بیشتر 
با توسل به قرآن و اهل بیت )ع( دست 

یابند.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره 
به گام دوم مقابله ای ایران در راستای 
کاهش تعهدات برجامی که روز گذشته 
برداشته شد، اظهار کرد: همه دنیا در 

خصوص برجام، شاهد عمل ایران به تعهدات خود و نقض پیمان 
و بی عملی آمریکا و اروپا بوده اند و امروز نیز تصمیم جمهوری 
اسلامی به کاهش تعهدات برجامی و افزایش غنی سازی 
اورانیوم، یک تصمیم ملی، اجماعی و مورد توافق مسئولان و 

مردم است.
آیت الله رئیسی با تاکید بر ضرورت توجه به خواست 
مردم برای عمل عزتمندانه به تعهدات، خاطرنشان کرد: 

همگی با تاسی از فرمایشات و تاکیدات مقام معظم رهبری 
که همواره سیاست ها و هدایتهایشان باعث سربلندی 
کشور بوده است، تصمیم دولت جمهوری اسلامی برای 
کاهش تعهدات برجامی را امری ملی و اجماعی می دانیم 
و معتقدیم این روند تا زمانی که اروپا به تعهدات خود عمل 

کند باید ادامه یابد.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشاره به اقدام نیروی دریایی انگلستان به نیابت از آمریکا در 
توقیف نفتکش ایرانی در جبل الطارق، این امر را نقض همه 
قوانین و مقررات بین المللی دانست و خاطرنشان کرد: چطور 
زمانی که گروه تروریستی داعش، نفت سوریه و عراق را ظالمانه 
تصاحب کرده بود و در همین آبراه ها به راحتی حضور می یافت 
و جلوی چشم همین کشورها نفت قاچاق را به صورت 
غیرقانونی انتقال می داد، صدایی از این کشورها شنیده نشد 
اما امروز که نفتکش جمهوری اسلامی در یک اقدام قانونی و 
با رعایت همه قوانین بین المللی، در جبل الطارق تردد می کند، 

از سوی انگلستان توقیف می شود؟
آیت الله رئیسی گفت: به نظر می رسد که انگلیسی ها و 
اروپایی ها به خوبی از دسترسی ها و ظرفیت های جمهوری 
اسلامی با خبر هستند و بر این اساس به نفع خودشان است که 
هر چه زودتر نسبت به رفع توقیف این نفتکش اقدام کنند وگرنه 

باید منتظر عواقب این کار باشند.
رئیس قوه قضاییه در بخش پایانی 
سخنان خود، خطاب به مسئولان عالی 
قضایی تصریح کرد: درب دادگستری ها 
برای دادخواهان باز باشد و همه کسانی که 
در مقام رسیدگی به داد مردم هستند باید 
دسترسی آنان را برای دادخواهی تسهیل 

کنند.
آیت الله رئیسی افزود: اینکه برخی 
مسئولان قضایی در سراسر کشور بخشی 
از وقت خود را به شنیدن مشکلات مردم اختصاص داده اند 
امر بسیار پسندیده ای است اما باید با نظم و برنامه ریزی، این 
کار به نحوی صورت گیرد که اگر کسی نه زبان حقوقی برای 
بیان خواسته خود دارد و نه پول دارد که بتواند خرج گرفتن 
وکیل کند، بتواند به راحتی به عدالت دسترسی یابد. این امر 
نیز صرفا با سخنرانی ممکن نیست بلکه مردم باید در عمل 

آن را احساس کنند.

کاهش تعهدات برجامی ایران و افزایش غنی سازی، تصمیمی ملی و اجماعی است 

 اگر نفتکش ایرانی رفع توقیف نشود
انگلیس باید منتظر عواقب آن باشد 

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت آیت الله 
سیدمحمد حسینی شاهرودی را تسلیت گفتند.

متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

ربانی آیت الله آقای حاج سیدمحمد  رحلت فقیه 
شاهرودی را که از فقهای برجسته ی حوزه ی علمیه نجف و 
در سالهای پس از انقلاب ساکن قم بودند، به حوزه های قم و 
نجف و به عموم ارادتمندان و شاگردان آن مرحوم و بخصوص 
به آقازادگان و بازماندگان ایشان و وابستگان به بیت شریفِ 
والد ایشان مرحوم آیت الله العظمی شاهرودی از مراجع 
دوره ی قبل در نجف، تسلیت عرض میکنم و علو درجات و 

رحمت و مغفرت الهی را برای آن مرحوم مسألت مینمایم.
سیّدعلی خامنه ای
۱8 تیر ۹8    

  اعزام 3۰ هزار مسافر برای 
حج امسال از فرودگاه امام

آیین بدرقه زائران حج تمتع ۹۸ از 
محل ترمینال سلام انجام گرفت. این 
مراسم با حضور علی عابدزاده ریس 
سازمان هواپیمایی کشوری، رییس 
سازمان حج و زیارت، دهقانی زنگنه 
هواپیمایی  شرکت  مدیرعامل 
علی  و  ایران  اسلامی  جمهوری 
رستمی مدیرعامل و رییس هیئت 
مدیره شرکت شهر فرودگاهی امام  

برگزار شد.
علی رستمی مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره شرکت شهر 
فرودگاهی امام در این مراسم گزارش خلاصه ای از عملیات حج 
در شهر فرودگاهی امام ارائه کرد و گفت: از امروز هفدهم تیر ماه 
عملیات حج از فرودگاه امام آغاز خواهد شد که حدود ۳۰ هزار 

نفر از این فرودگاه عازم سرزمین وحی خواهند شد.
وی عنوان کرد: شهر فرودگاهی امام میزبان زائران استان 

البرز، تهران, قم، لرستان، کاشان خواهد بود.
رستمی با تاکید بر اینکه هماهنگی و برنامه ریزی های لازم 
جهت انجام پروازهای روان انجام گرفته است، بیان کرد: این 
اتفاق امکان پذیر نبود مگر با همکاری مدیران و مسئولانی در 

برگزاری حج ۹۸ نقش داشتند.
به  خمینی  امام  فرودگاهی  شهر  شرکت  مدیرعامل 
آماده سازی ترمینال سلام اشاره کرد و افزود: عملیات ساخت 
ترمینال سلام از سال های گذشته آغاز شده بود اما در یک سال 
گذشته فعالیت های ساخت آن سرعت گرفت که در نهایت برای 

عملیات حج تمتع سال جاری آماده شد.
وی همچنین از تمامی کسانی که برای عملیات حج تلاش 
کردند تشکر کرد و گفت: همه مسئولان به ویژه وزیر راه و 
شهرسازی تاکید جدی برای انجام پروازهای حج به بهترین 

شکل ممکن داشتند.

آری گراسا رئیس فدراسیون والیبال جهانی با ارسال نامه ای به افشین 
داوری سرپرست فدراسیون والیبال ایران، بابت اتفاقات رخ داده در 

فرودگاه شیکاگو برای تیم ملی ایران اظهار شرمساری کرد.
 در این نامه آمده است: 

جناب آقای داوری
در خصوص نامه ی هفتم جولای )۱۶ تیر( و در مورد مسئله ای که 
برای تیم ملی والیبال ایران در فرودگاه شیکاگو جهت ورود به فینال 
لیگ ملت های والیبال پیش آمد، من به نمایندگی از فدراسیون 
جهانی مراتب شرمساری خود را از اتفاق روی داده اعلام می کنم. 
فدراسیون جهانی با همه مسئولان از جمله کمیته بین المللی 
المپیک، کمیته ملی المپیک آمریکا و فدراسیون والیبال آمریکا به 
طور دائم در حال رایزنی بودیم تا ورود تیم ایران به خاک آمریکا با 
سهولت هر چه تمام تر صورت گیرد، اما با شنیدن این خبر که تیم 
ایران به محض ورود با تاخیر بسیاری رو به رو شده است، بهت زده 
شدیم. حتی ارگان های مذکور که هماهنگی های لازم را انجام داده 
بودند نیز بسیار ناراحت شدند. به شما اطمینان می دهم که در مورد 
این مسئله، با مسئولان مربوطه بحث و گفتگو شد و به دنبال 
راهکاری هستیم تا جلوی این اتفاقات را در مسابقات آتی بگیریم. 
از این که تیم ایران هم اکنون در محل استقرار خود در شیکاگو با 
امنیت کامل به سر می برد، خوشحال هستم و برای آن ها در مرحله 
فینال لیگ ملت های والیبال، آرزوی موفقیت داریم. اطمینان خاطر 
داریم که تیم ایران نقشی کلیدی در به نمایش گذاشتن والیبال 
درجه یک در جهان دارد و بهترین بازی های خود را به همه ی دنیا 

نشان خواهد داد.
با تشکر و احترام

آری گراسا
رئیس فدراسیون جهانی والیبال

تیم ملی والیبال ایران برای حضور در مرحله پایانی رقابت های لیگ 
ملت های والیبال که با حضور تیم های روسیه، لهستان، برزیل، فرانسه، 
ایران و آمریکا برگزار می شود به شیکاگو محل برگزاری مسابقات رفت که 
در بدو ورود تعدادی از بازیکنان و کادر فنی تیم ملی به مدت ۴ ساعت در 
فرودگاه بازجویی شدند و حتی تلفن همراه شان بررسی شد؛ این موضوع 
خارج از پروتکل های میزبانی رقابت های بین المللی است و موجب شد 
وزارت ورزش و جوانان و کمیته ملی المپیک مراتب اعتراض خود را به این 
موضوع به سفیر سوئیس در ایران   حافظ منافع آمریکا و توماس باخ رئیس 

کمیته بین المللی المپیک و رئیس فدراسیون والیبال جهانی اعلام کند.

در نامه ای به سرپرست فدراسیون والیبال ایران؛
 FIVB اظهار شرمساری رئیس 

از رفتار آمریکایی ها 

پیام تسلیت در پی درگذشت آیت الله 
سیدمحمد حسینی شاهرودی

در پی برداشته شدن گام دوم برجامی از سوی تهران و گذر 
میزان غنای اورانیوم از مرز مشخص در توافق، واکنش هایی 
از سوی برخی مقامات جهان صورت گرفته است که در یک 
جمع بندی کلی عبارتند از؛ »هشدار و نگرانی اروپا« »استقبال 

و جنگ افروزی اسرائیل« و »سکوت اعراب«.
از پایگاه خبری ریاست  به گزارش اعتبار به نقل 
جمهوری، همان طور که انتظار می رفت گام دوم ایران در 
مسیر عقب گرد از برجام برداشته شد. در حالی که تهران در 
گام نخست، میزان ذخایر اورانیوم غنی شده خود را از مرز 
مشخص در توافق یعنی ۳۰۰ کیلوگرم عبور داده بود، در گام 

دوم بر غنای آن )۳.۶۷ درصد( نیز افزود.
گام دوم ایران همزمان با پایان یابی مهلت دو ماهه ای 
برداشته شد که شورای عالی امنیت ملی برای اجرای تعهدات 
طرف های باقی مانده در برجام تعیین نموده بود. بنابراین با 
اتمام مهلت ضرب الاجل، دیروز یک نشست خبری با حضور 
رایزنان هسته ای همچون »بهروز کمالوندی« سخنگوی 
سازمان انرژی اتمی و »سیدعباس عراقچی« معاون سیاسی 
ربیعی«  به همراه »علی  امور خارجه کشورمان  وزارت 

سخنگوی دولت برگزار شد.
در جریان این نشست هر چند به طور دقیق درصد غنای 
افزایش یافته اعلام نشد اما کمالوندی با بیان اینکه همکارانم 
کارهای فنی را از دیروز آغاز کرده اند، گفت: افزایش میزان 
مواد غنی شده به بیش از ۳۰۰ کیلوگرم زمان بر بود، اما افزایش 
سطح غنی سازی زمان چندانی نمی برد و در فاصله چند 
ساعت انجام شدنی است. کارشناسان آژانس قرار است امروز 
نمونه گیری کنند که طبعاً ما از ۳ و ۶۷ صدم درصد غنی 

سازی عبور کرده ایم.
بنابراین در صورت تداوم این روند در آینده ای نزدیک 
شاهد برداشته شدن گام سوم خواهیم بود؛ گامی که برای 
رسیدن به آن بازه زمانی دو ماهه تعیین شده است. سخنگوی 
سازمان انرژی اتمی، غنی سازی ۲۰ درصدی، نصب دوباره 
سانتریفیوژهای »IR۲« یا »IR۲M« و همچنین افزایش 
تعداد سانتریفیوژهای فعال در آبشارهای غنی سازی را از دیگر 
گزینه های مطرح در گام سوم کاهش تعهدات برجامی اعلام 

کرده است.
در پی برگزاری کنفرانس مذکور و رسانه ای شدن 
محتوای اقدام دوم ایران، واکنش های گوناگونی به این اقدام 
ایران از سوی تک تک اعضای تروئیکای اروپا گرفته تا اسرائیل 

و آمریکا صورت گرفت.
مواضعی که اتحادیه اروپا و قدرت های اثرگذار آن 
همچون فرانسه، آلمان و بریتانیا اتخاذ کرده اند، بیشتر جنبه 
هشداری و توصیه ای دارد. آنها ضمن ابراز نگرانی از ایران 
تقاضا کرده اند تا از فعالیت های بیشتر خودداری کرده و به 

تعهدات خود در برجام بازگردد.
یکی از اظهارنظرهایی که توجه رسانه های جهان را به 
خود جلب کرد، موضع گیری رسمی اتحادیه بود. سخنگوی 
»فدریکا موگرینی« مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا، 
در بیانیه ای ضمن ابراز نگرانی شدید از افزایش غنی سازی 
اورانیوم توسط ایران از تهران خواست به نقض برجام ادامه 
ندهد و هر چه سریع تر سطح غنی سازی را به میزان تعیین 

شده در برنامه جامع اقدام مشترک کاهش دهد.

مواضع مقامات آلمان، فرانسه و بریتانیا نیز تشابه قابل 
ملاحظه ای با بیانیه رسمی اتحادیه داشت. البته خبرهایی نیز 
از مذاکرات درون اتحادیه ای بین سه قدرت اروپا برای اقدام 
یکپارچه و هماهنگ به گوش می رسد. کارشناسان بر این 
باورند آنها بیش از آنکه به اقدامات متقابل و تنبیهی تمرکز 
کنند به اجرای سازوکار مالی خود می اندیشند تا هر چه 
سریعتر به این تنش ها پایان داده و ایران را از برداشتن گام 

سوم بازدارند.
موضع گیری منعطف و به دور از تنش مقامات اتحادیه 
را آشکارا می توان در اظهارات مقامات فرانسوی مشاهده کرد. 
»امانوئل مکرون« رئیس جمهوری فرانسه که یک روز قبل از 
برداشته شدن گام دوم برجامی تهران با حجت الاسلام 
»حسن روحانی« مکالمه ای یک ساعته داشت، باز هم در این 

قضیه محتاطانه و سنجیده عمل کرد.
در بیانیه ای که دولت فرانسه انتشار داده تاکید شده 
است »مکانیسم ماشه« در قبال ایران اجرا نمی شود؛ مکانیسم 
ماشه بر پایه بند ۳۷ برجام به ساز وکاری اطلاق می شود که 

در آن عدول ایران از تعهداتش باعث می شود تحریم های 
سازمان ملل به صورت خودکار مجدداً علیه تهران فعال شوند.

بنابراین پاریس و دیگر اعضای اروپایی برجام، هر از 
گاهی از این بند برای هراساندن و اعمال فشار بر ایران استفاده 
می کنند ولی از اعمال آنکه به معنای مرگ برجام است، به 

شدت پرهیز می کنند.
جدا از موضع گیری های سران اتحادیه، واکنش های 
آمریکا و متحدان منطقه ای واشنگتن نیز به چشم می خورد؛ 
واکنش هایی که به هیچ عنوان با یکدیگر همخوانی و 

هسمویی ندارند.
کشورهای عرب منطقه در قبال گام دوم هسته ای ایران 
سکوت اختیار کرده اند. »دونالد ترامپ« هم به این چند جمله 
کوتاه بسنده کرده که »بهتر است که ایران مراقب باشد…ایران 
در حال مرتکب شدن چیزهای بدی است. ایران هیچ گاه یک 

سلاح هسته ای نخواهد داشت.«
همان طور که انتظار می رفت، »بنیامین نتانیاهو« 
پرچمدار اعتراض شدید به این اقدام هسته ای ایران بود. او 
اقدام هسته ای جمهوری اسلامی را »یک حرکت بسیار 
خطرناک« توصیف کرده و از کشورهای اروپایی خواسته تا 

بار دیگر ایران را تحریم کنند.
نتانیاهو از همان روزهای نخست مذاکرات هسته ای 
بین ایران و ۱+۵ تلاش های زیادی را بکار بست تا از آنها را از 
دستیابی به توافق بازدارد و حتی بدون هماهنگی با »باراک 
اوباما« رئیس جمهوری قبلی آمریکا عازم آمریکا شد و در 
کنگره علیه ایران به سخنرانی پرداخت؛ تلاش های دو ساله 

ای که نتیجه بخش نبود.
ناظران و کارشناسان حوزه بین الملل بر این باورند در 
پی کاهش تدریجی تعهدات برجامی از سوی تهران، نتانیاهو 
بهترین فرصت را برای تکرار اتهام زنی ها به دست آورده تا 
ایران را به تلاش برای ساخت سلاح های هسته ای متهم سازد؛ 
اتهام زنی هایی که در صورت موفقیت با ایجاد اجماع بین 
المللی و اعمال مجدد تحریم ها علیه تهران همراه خواهد بود، 
ضمن اینکه در رقابت های انتخاباتی داخلی اسرائیل نیز به 

عنوان برگه برنده ای در دستان نتانیاهو قرار خواهد گرفت.

واکنش های بین المللی »ناهمسو« به گام دوم برجامی ایران

واکنش های بین المللی »ناهمسو« به گام دوم برجامی ایران

گفت وگو 

 از کمیته کاغذ و اقتصاد مطبوعات 
تا مشاوره حقوقی و بیمه خبرنگاران

یارانه  بر  مبتنی  فقط  یارانه  توزیع 
نقدی و کاغذ نیست و دسترسی های 
شامل  هم  را  اطلاعات  بر  مبتنی 
می شود. مثال های داخلی و خارجی 
ینی شفق  روزنامه  داریم.  زیادی 
را  خاشقچی  قتل  اطلاعات  ترکیه 
از  اطلاعات،  فروش  واسطه  یک  با 
سفارت عربستان خرید و در جریان 
افشای ماجرا، با انتشار قطره چکانی 
اطلاعات، روزنامه ای که دویست هزار تیراژ داشت، به تیراژ پانصد 
هزار رسید. در ماجرای فساد فردیناند دولسپس در کانال پاناما 
روزنامه لیبرال پغول فرانسه که با افشاگری هایی که کرد، به نیم 
میلیون تیراژ رسید و روزنامه یومیوری ژاپن هم همین طور بود 
ولی این منابع اطلاعاتی در اختیار همه رسانه ها قرار نمی گیرد 
و برخی از رسانه های داخلی هم، با در اختیار داشتن اطلاعات، 
حتی در رده های فوق سری، به حیات خودشان ادامه می دهند 
و رسانه های دیگر را محدود می کنند.تامسون رویترز پروژه تولید 
اطلاعات و جذب مشترک درمورد قهوه در آمریکای لاتین درست 
کرد و دارد پول پارو می کند. ولی چای کاران ما ـ که بازار چای 
بزرگی هم در کشور دارند ـ هنوز رسانه ای ندارند که بتواند به آنها 
اطلاعات و خبر بدهد و این ها هم نیاز دارند. الزاما فقط خبر نیست 
که باید در دستور انتشار قرار بگیرند. بلکه بعد از خبر – موضوعات 
پنهان جامعه که رسانه مورد توجه قرار می دهد و هزاران موضوع که 
به عنوان نیاز در زندگی مردم می تواند مورد توجه رسانه باشد وجود 
دارد. ما باید باور کنیم که در مدل های فرآورده سازی و دسترسی 
به اطلاعات در کشور ما، یک چرخه معیوب است که بخشی از این 
هم به ما برمی گردد که معاونت مطبوعاتی وزارت ارشاد هستیم. ما 
باید بتوانیم بستری فراهم کنیم که آگاه سازی کنیم و موانعی که 
هست را برطرف کنیم؛ در حقیقت باید ساختارهایش را ایجاد کنیم. 
حرف من این است که بالاخره هر کدام از این رسانه ها، از جایی 
ارتزاق می کرده اند و این اقتصاد نفتی همین بوده است و فلان رسانه 
نیازی نمی دیده  که برود و تلاشی برای درآمد کند. بیشترین ارتزاق 
رسانه ها بدون تعارف، از فرصت هایی بوده که برایشان از طریق 
کمک های مستقیم و غیرمستقیم دولتی ایجاد می شده است نه از 
بازار فروش! بازار فروش در ایران هیچ وقت حرف اول را در رسانه ها 
نمی زده و در واقع، بازار فروشی نبوده است. شما تمام رسانه  ها را 
هم که بگردید درحالی که در بسیاری از کشورها، بیشترین درآمد 
روزنامه از فروش است نه از آگهی! هندوستان تایمز و هرالد تریبیون 
زیرا که روی خواننده  دارند؛  فروش، کسب درآمد  از  ... همه  و 
سرمایه گذاری می کنند. ما روی خواننده سرمایه گذاری نمی کنیم. 
روی بنگاه های اقتصادی سرمایه گذاری می کنیم که به ما آگهی 
بدهند. ساختار رسانه ما این بوده است. برای همین است که شما 
نه شبکه توزیع قوی  در ایران دارید و نه شبکه تولید اطلاعات! در 
نهایت ما مهارت کار رسانه ای را نتوانستیم در کشور توسعه بدهیم 
و یکی از مقصرانش هم خود ما بوده ایم.ما حدود ۳۰۰۰ خبرنگار 
را در لیست بیمه وزارت ارشاد داریم که البته رقم زیادی است 
ولی نمی توانیم تعداد خبرنگار بیشتری را تحت پوشش بیمه قرار 
دهیم. در رابطه با بیمه این خبرنگاران که به علت دولتی بودن 
لیست بیمه، مشمول سختی کار نمی شوند هم، سعی می کنیم با 
تشکیل کارگروهی از جانب خبرنگاران و افراد خبره، این معضل 
را مرتفع کنیم. سعی می کنیم تا در یک سایت یا مرکز خاص، 
مشاوره حقوقی برای این افراد و همچنین برای افرادی که تعدیل 
شده بودند ـ و البته ما آمار دقیقی از تعدادشان در دست نداریم 
ـ هم، سعی می کنیم که با پرداخت بیمه بیکاری و همچنین 
تلاش برای برقراری بیمه تکمیلی، بکوشیم که مشکلات کمتری 

داشته باشند.

قسمت   پایانی

دادخواهیبرای
کسانیکهپولوکیل
وزبانحقوقیندارند

بایدتسهیلشود

زلزله در 
 پایتخت 
نفت ایران 

زلزله در مسجدسلیمان تاکنون خسارت های زیادی را در حوزه های مختلف به همراه 
داشته است. زلزله ای ۵.۷ ریشتری جنوب مسجدسلیمان و ۲۰ کیلومتری ایزه را به 
لرزه درآورد و تاکنون خسارت های زیادی را به همراه داشته است. تعداد مصدومان 
این حادثه تاکنون ۶۴ نفر بوده و یک نفر هم در این حادثه جان خود را از دست داده 
است.دکتر محمدامین زرگر، رئیس مرکز اورژانس و فوریت های پزشکی خوزستان، 
در این رابطه، اظهار کرد: تعداد مصدومان زلزله مسجدسلیمان به ۶۴ نفر افزایش 
یافته است. برخی از این مصدومان در ایذه و یک نفر درباغملک بودند که توسط 
تکنسین های اورژانس ۱۱۵ به مراکز درمانی انتقال یافتند. همچنین رئیس سازمان 
امداد و نجات هلال احمر از ترک های جزئی منازل در ۱۰ روستا و تخریب بیش از 
۵۰ درصدی هشت خانه در پی زلزله مسجد سلیمان خبر داد. مرتضی سلیمی درباره 
آخرین آمار از خسارات و صدمات زمین لرزه ۵.۷ ریشتری شهرستان مسجد سلیمان 
استان خوزستان اظهار کرد: این زلزله که ساعت ۱۱ و ۳۰ دقیقه شهرستان مسجد 
سلیمان را لرزاند تا کنون هفت پس لرزه داشته است. بزرگترین آن ۴.۷ ریشتر بود 
که ساعت ۱۱ و ۵۶ دقیقه این شهر را به لرزه در آورد.وی با بیان اینکه این زلزله در 

مجموع ۴۵ مصدوم داشته است، گفت: ۴۲نفر در شهرستان مسجد سلیمان و سه 
نفر در شهرستان ایذه مصدوم شدند. یک نفر نیز پس از وقوع زلزله بر اثر سکته قلبی 
جان خود را از دست داد.رئیس سازمان امداد و نجات هلال احمر با اشاره به اینکه 
طبق ارزیابی های صورت گرفته و اعلام فرمانداری ها در شهرستان های لالی، اندیکا، 
گتوند، شوشتر، ایذه و باغملک خسارات  و صدمات جانی و مالی گزارش نشده 
است،اظهارکرد: تاکنون خسارات ۱۵ روستا ارزیابی شده است که نشان می دهد 
خانه های ۱۰ روستا دچار ترک های جزئی شده است و در پنج روستای دیگر هشت 
خانه دچار تخریب بیش از ۵۰ درصدی شده اند. مدیر عامل مدیریت بحران و پدافند 
غیر عامل وزارت نیرو آخرین وضعیت شبکه توزیع آب و برق مناطق زلزله زده مسجد 
سلیمان را تشریح کرد. جعفرزاده با بیان اینکه شبکه های آب و برق پس از زلزله در 
اهواز همچنان پایداری دارند اظهار کرد: تاکنون گزارشی مبنی بر اینکه آب برق قطع 
شده است، نداشته ایم.وی ادامه داد: به عبارتی دیگر شبکه توزیع آب و شبکه توزیع 
برق بعد از زلزله کاملًا پایدار است و ممکن است در یک کوچه یا خیابان آسیب های 

جزئی پیش آمده باشد.



رضا رحماني وزیر صنعت، معدن و تجارت در گفت وگوي ویژه خبري سیما گفت: در طرح ملي بومي سازي قطعات خودرو، سایپا موفق به داخلي سازي قطعه پلوس خودرو شده است. 
وی با اشاره به اجراي طرح ملي بومي سازي قطعات خودرو و مشارکت خودروسازان در این طرح، افزود: خودروسازان با برپایي نمایشگاه هاي دائمي قطعات، نیازهاي خود را به شرکت هاي 
دانش بنیان ایراني و صنعت گران اعلام کرده اند. وي افزود: سایپا در این طرح توانسته قطعه پلوس خودرو را داخلي سازي کند. وي با اشاره به افزایش چند برابري نرخ ارز و تأثیر آن بر 
قیمت خودرو در یک سال اخیر گفت: هر دستگاه خودرو پراید ۱۶۶۰ دلار ارزبري دارد که این عدد، بیانگر تأثیر افزایش نرخ ارز بر قیمت خودرو است.گفتني است پروژه داخلي سازي 
پلوس خودرو در شرکت مگاموتور سایپا و با استفاده از خطوط شرکت سایپاپلوس به اجرا درآمده و در حال حاضر ظرفیت تأمین پلوس ۱۰۰ هزار دستگاه از انواع محصولات سایپا با 
استفاده از توانمندي هاي موجود و بهره برداري از خطوط تولید داخلي فراهم شده است.اجراي موفقیت آمیز پروژه بومي سازي پلوس محصولات سایپا، ۵ میلیون یورو صرفه جویي ارزي 
براي کشور ایجاد کرده و در صورت استفاده کامل و حداکثري از ظرفیت هاي مگاموتور و سایپاپلوس، این شرکت ها قابلیت تامین پلوس ۳۰۰ هزار خودرو در سال را خواهند داشت که 

در این صورت، میزان صرفه جویي ارزي سالانه از این محل به ۱۵ میلیون یورو افزایش خواهد یافت.

هفته نامه اقتصادی ایران
خودرو
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 رضا رحمانی: 

پلوس خودرو در 
سايپا داخلي سازي 

شد

خطر انحصار شبه دولتی ها در خودروسازی

قاضی ناصر سراج رئیس سازمان 
بازرسی کل کشور با اشاره به اینکه 
قطعه سازان کوچک در زمینه تولید 
خودرو با مشکل نقدینگی مواجه 
هستند، گفت: اکنون ۱۶۰ هزار 
خودرو داریم که هر کدام یک یا ۲ 
قطعه کم دارند. در رابطه با وضعیت 
خودروسازی و شکایت مردمی از 
بابت عدم تحویل به موقع آن گفت: 

شکایات سیر نزولی دارد و این موضوع ادامه خواهد داشت.
وی ادامه داد: اخیراً جلسه ای با خودروسازان داشته ایم که البته 
از قطعه سازان نیز دعوت شده که به همراه وزیر صنعت در این 
جلسه حضور یابند تا وضعیت موجود بررسی شده و ببینیم 
مشکل کجاست و مقصر اصلی کیست. نتایج این بررسی ها تا 
هفته آینده به اتمام خواهد رسید و آن را اعلام می کنیم، چرا 
که می خواهیم بر اساس مستندات و توضیحات و شنیده های 
طرفین چاره کار را بیندیشیم.   در این بررسی ها باید ببینیم 
مشکل از بانک است یا از خود قطعه سازان؛  اگر خودروهایی 
که داریم را با قطعات یدکی که مانده تولید کنند، مشکلی در 
بازار خودرو نخواهیم داشت این درحالی است که اکنون ۱۶۰ 
هزار خودرو داریم که هر کدام یک یا دو قطعه کم دارند. وی 
با بیان اینکه ممکن است یکی از علت های مشکلات پیش آمده 
عمدی نیز باشد، گفت: باید انبارهای خودرو، ورودی ها و 
خروجی های آن را بررسی کنیم تا به این نتیجه برسیم که آیا 
واقعاً قطعه در انبارها موجود هست یا خیر؟ چرا که اگر 
می توانند با قطعات داخلی خودرو را بسازند، باید ببینیم چرا 
نمی سازند؟ ایشان گفت: معمولاً قطعه سازان کوچک تحت 
فشارند می توانند بسازند اما نقدینگی لازم را ندارند. رئیس 
سازمان بازرسی کل کشور  با بیان اینکه وضعیت گرانی های 
رصد  تعزیرات  سوی  از  خصوصی  بخش  به  مربوط 
می شود، گفت: در حال ریشه یابی علت تأخیر ایجاد شده در 

تحویل خودرو هستیم. 

رمضانعلی سبحانی فر  عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی گفت: در صورت غفلت وزارت صنعت، معدن و 
تجارت در واگذاری سهام دولتی ایران خودرو و سایپا، انحصار 
شبه دولتی ها بر بازار خودرو »مطلق« می شود.وی افزود: سهام 
دولت در ایران خودرو و سایپا به ترتیب ۱۳ و ۳/ ۱۷ درصد است و 
به این دلیل اهمیت دارد که سهام مدیریتی است. بنابراین باید 
مراقب بود این سهام از انحصار دولت خارج نشود و در انحصار 
شبه دولتی ها قرار بگیرد. نماینده مردم سبزوار در مجلس خواستار 
توجه جدی وزارت صنعت، معدن و تجارت در نحوه واگذاری و 
اهلیت خریداران سهام دولت در ایران خودرو و سایپا شد و افزود: 
با توجه به تجربه ناموفق واگذاری ها و نحوه اجرای اصل ۴۴ قانون 
اساسی، وزیر و معاونان وزارت صنعت، معدن و تجارت باید دقت 
بسیار زیادی درباره اهلیت خریداران این سهام داشته باشند؛ به 
عقیده بنده این سهام چه از طریق بورس و چه از طریق مزایده 
نباید به خودروسازان و شرکت های تو درتوی آنها واگذار شود.وی 
تاکید کرد: واگذاری سهام این دو خودروساز باید از طریق سازمان 
بورس و اوراق بهادار و به صورت بلوکی انجام شود؛ اما اگر قرار شد 
این سهام به صورت مزایده واگذار شود باید به اهلیت خریداران 
شرکت های  به  نباید  حتی  سهام  این  داشت.  توجه جدی 
زیرمجموعه خودروسازان نیز واگذار شود؛ زیرا صورت خوبی ندارد 
و انحصار شبه دولتی ها بر بازار خودرو را »مطلق« می کند.عضو 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس ادامه داد: باقیمانده سهام دولت 
در شرکت های خودروساز، سهام مدیریتی است که تا پایان سال 
جاری یا پایان سال آینده واگذار خواهد شد. برای تسلط داشتن 
دولت بر صنعت خودرو به ویژه پس از واگذاری سهام مدیریتی، 
وزارت صنعت، معدن و تجارت باید به صورت جدی به حیطه 
رگولاتوری در این صنعت ورود کند و اجازه ندهد بازار خودرو در 
وضعیت فعلی باقی بماند. سبحانی فر اظهار کرد: در صورت تشکیل 
رگولاتوری و ارتقای سطح دولت به تنظیم کنندگی بازار خودرو، 
می توان نقش ستاد تنظیم بازار و سازمان حمایت از تولیدکنندگان 
و مصرف کنندگان را که هم کانون سیاست گذار و قیمت گذار این 

بازار هستند، به رگولاتوری سپرد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: بالای ۶۰۰ 
تن ظرفیت واحدهای فرآوری ما در حوزه 
سنگ است و در سال ۱۳۹۷ میزان صادرات 

این حوزه ۵ درصد افزایشی بوده است.
از  بازدید  و  افتتاح  از  پس  رحمانی  رضا 
یازدهمین نمایشگاه بین المللی سنگ های 
تزیینی، معدن، ماشین آلات و تجهیزات 
وابسته در محل دائمی نمایشگاه های بین 
المللی ایران در تهران در گفتگو با خبرنگاران، 
تصریح کرد: در صنعت سنگ خودکفا هستیم، 
از  بسیاری  در  داخل  ساخت  توانایی 
شرکت های این حوزه وجود دارد و تمام 
فرآیندها و زنجیره تولید آن را در داخل کشور 

داریم.
 ورود شرکت های دانش بنیان 

به صنعت سنگ کشور
وی با اشاره به ورود شرکت های دانش بنیان 
به این عرصه، افزود: کشورمان در حوزه ذخایر 
سنگ از کشورهای پرپتانسیل است و به 
توانمندی های خوبی نیز در صنعت سنگ 
رسیدیم، از طرفی ورود شرکت های دانش 
بنیان به این عرصه نیز یک پتانسیل و ظرفیت 

مهم و بسیار حائز اهمیت است.
با یادآوری  وزیر صنعت، معدن و تجارت 
ظرفیت های خوب ایجاد شده، گفت: بالای 
۶۰۰ تن ظرفیت واحدهای فرآوری ما در حوزه 
سنگ است و در سال ۱۳۹۷ میزان صادرات 
این حوزه ۵ درصد افزایشی بوده است و 
افزایش صادرات این حوزه یکی از کارهای 

مهمی است که باید پیگیری شود.
 شورای سیاستگذاری سنگ 

را فعال کردیم
رحمانی با بیان اینکه از حضور شرکت های 
ایرانی در نمایشگاه های خارجی حمایت می 
کنیم، اضافه کرد: با انجمن سنگ جلساتی 
داشتیم، شورای سیاستگذاری سنگ را فعال 
کردیم و با محوریت بخش خصوصی کار را در 
این حوزه جلو می بریم و دولت به عنوان حمایت 

کننده و تسهیل کننده امور پای کار است.
صنعت سنگ می تواند جایگزین 

درآمدهای نفتی بشود
وی سنگ ایران را در دنیا مرغوب و مشتری 

پسند توصیف کرد و افزود: صنعت سنگ با 
افزایش صادرات می تواند جایگزین درآمدهای 
نفتی بشود که مهمترین موضوع در این زمینه 
همان بحث فروش و بازاریابی است که بیشتر 

در صادرات، نمود پیدا می کند.
 حضور 3 کشور برتر دنیا 

در این نمایشگاه
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اعلام اینکه این 
نمایشگاه به سمت سلایق مشتری ها رفته و 
روی تنوع و رنگ و.. کار شده است، گفت: 
شرکت های اصلی دنیا در حوزه سنگ در این 
نمایشگاه هستند و ۳ کشور اول این حوزه که 
چین و ترکیه و ایتالیا هستند، حضور دارند که 

خود نشانگر توانمندی و پتانسیل ما در حوزه 
سنگ است.رحمانی همچنین پس از افتتاح و 
بازدید از یازدهمین نمایشگاه بین المللی در و 
دائمی  محل  در  وابسته  صنایع  و  پنجره 
نمایشگاه های بین المللی ایران در تهران در 
در خصوص صنعت  خبرنگاران  با  گفتگو 
خودرو و قطعه سازی، گفت: دستیابی به پژو 
۳۰۱ یک واقعیت است و پس از تحریم ها 
متخصصان داخلی روی این ماشین کار کردند 

و توانستند آن را ساخت داخل کنند.
 توانمندی ساخت 

داخل پژو30۱ را داریم
وی تصریح کرد: البته این بدان معنا نیست که 
خط تولید الان راه بیفتند، اما این توانمندی 
ایجاد شده است وانشاالله با استفاده از این 

توانمندی خط تولید نیز راه خواهد افتاد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در پایان، مشکل 
نقدینگی را یکی از مشکلات جدی صنعت 
قطعه سازی و خودرو در کشور دانست و گفت: 
لازمه عمل به تعهدات، افزایش تولید است که 

باید فقط نقدینگی تامین شود.
گفتنی است، یازدهمین نمایشگاه بین المللی 
سنگ های تزیینی، معدن، ماشین آلات و 
یازدهمین  همچنین  و  وابسته  تجهیزات 
نمایشگاه بین المللی در و پنجره و صنایع 
وابسته در محل دائمی نمایشگاه های بین 
المللی ایران در تهران با حضور وزیر صنعت، 
معدن و تجارت به صورت رسمی آغار به کار 

کرد.

گفت وگو خبر

سرمایه گذاری  این  شما  نظر  به 
موفقیت آمیز بود؟ 

بله؛ موفق بود. اگر ادامه پیدا می کرد 
ما می توانستیم یک ارتقا در صنعت 
خودرو کشور داشته باشیم. پس یکی 
به حضور  وابسته  ما  که  دلایلی  از 
فرانسوی ها شدیم، به خاطر قدمت 
حضور آن ها در صنعت خودرو کشور 
و شناختی بود که از ثبات سیاسی 
و اقتصادی کشور داشتند. به هرحال، 

این شرکت ها وارد شدند اما بسیاری برای اینکه مورد غضب 
دولت آمریکا قرار نگیرند از حضور در ایران انصراف دادند.

در زمان فعالیت شما شرکت هایی مانند نیسان وارد کشور شدند 
و همکاری کردند. شرکت های دیگری مانند کیا، هیوندای و 
... نیز در این سال ها در کشور فعالیت داشته اند. تفاوت کار با 
فرانسوی ها و این شرکت ها چیست؟ این شرکت ها چه رویکردی 

در همکاری با صنعت خودرو کشور داشته اند؟ 
مناقصه  بحث  که  شد  خارج  ایران  از  وقتی  نیسان  شرکت 
تاکسی های نیویورک مطرح شده  بود. بسیاری از تاکسی های 
نیویورک نیسان است. از طرف دیگر تهدیدهایی از سوی دولت 

آمریکا مطرح شد.
آن زمان نامه رسمی به کارلوس گون، مدیرعامل نیسان نوشته 
شد و رونوشت آن را هم ما داشتیم. در این نامه نوشته شده 
بود اگر با پارس خودرو همکاری کنید، از شرکت در مناقصه 
تاکسی های نیویورک محروم خواهید شد. حتی در این نامه اسم 

برخی افراد هم برده شده بود.
از طرفی وقتی ما با شرکت نیسان مذاکره کردیم، مدعی شدند 
سالانه بین ۸۰۰ هزار تا یک میلیون دستگاه خودرو در بازار 
آمریکا تولید می کنیم یا به فروش می رسانیم. همان طور که 
می دانید بسیاری از خودروهای نیسان ازجمله خودرو ماکسیما 
ارتباط  چراکه  می شد.  تولید  ژاپن  در  و  طراحی  آمریکا  در 
تنگاتنگی بین نیسان و آمریکا برقرار بود و حاضر نبودند برای 
۱۰ یا ۲۰ هزار خودرویی که در ایران تولید می کردند، منافع شان 

را به خطر بیندازند.
نیسان زودتر از موعد مقرر هم از کشور خارج شد. قراردادی که 
بین نیسان و پارس خودرو وجود داشت، یک قرارداد انحصاری 

بود و این ها حق نداشتند حتی خودرو وارد کشور کنند.
طریق  از  باید  شود،  کشور  وارد  خودرویی  بود  قرار  اگر 
پارس خودرو انجام می شد. مانند خودروهای مورانو، قشقایی و 
تیانا که بعدها وارد شدند. منافعی که در آن طرف داشتند، 
ایجاب می کرد در زمان تحریم ما را رها کنند و در آن بازارها 

ادامه حضور داشته باشند.
در مورد شرکت کیا وضعیت به چه صورت بود؟ 

همکاری ما با کیا از قبل و با پراید شروع شده بود. بعد از یک 
مدت ارتباطات با این شرکت قطع شد. البته بعدها تعدادی ریو 
نیز در ایران تولید شد، اما روی مدل های جدید ریو توافق نشد و 
روی سراتو توافق انجام شد. آن ها هم زمانی که دور اول تحریم ها 
انجام شد از ایران رفتند و با این که ماشین آلات و تجهیزات را 

فرستاده بودند، اما آن ها را نصب نکردند.

تکلیف موتور پلت فرم های جدید 
هر چه سریع تر مشخص شود

  ۱۶۰ هزار خودرو به دلیل 
کمبود قطعه انبار شده اند

قسمت  دوم

 مدیر محترم روابط عمومی بیمه سرمد 
جناب آقای احمد رضا تهرانی 

با نهایت تأسف ضایعه غم بار درگذشت مادر 
گرامیتان را خدمت شما و خانواده محترم تسلیت 

عرض نموده، از خداوند متعال برای روح پاک آن 
مرحومه علو درجات و مغفرت الهی و 

برای خانواده محترم صبر عظیم 
آرزومندیم. 

مهد                    ی میرحید                    ری
                                                             مد                    یر وسرد                    بیر هفته نامه اقتصاد                    ی اعتبار

 جناب آقایان 
علیرضا و حسین بختیاری 
با نهایت تأثر و تأسف مصیبت وارده را به شما 

سروران گرامی و خانواده محترمتان تسلیت گفته 
و از خداوند بزرگ برای آن مرحومه 

آمرزش و علو درجات و برای 
بازماندگان صبر و شکیبایی 

مسالت داریم. 
مهد                    ی میرحید                    ری

                                                             مد                    یر وسرد                    بیر هفته نامه اقتصاد                    ی اعتبار

خودروی ناقص دیگر تولید نمی شود
فرشاد مقیمی معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت از تکمیل و تحویل 
۱۰ هزار خودروی ناقص به مشتریان 
خبر داد و گفت: از این پس، هیچ 
خطوط  در  ناقصی  خودروی 
شد.  نخواهد  تولید  کارخانجات 
فرشاد مقیمی درخصوص آخرین 
خودروهای  تحویل  وضعیت 
خودروسازان  سوی  از  ثبت نامی 
گفت: حدود ۱۰ هزار خودروی موجود در کف پارکینگ 
خودروسازان تحویل داده شده و با برنامه ریزی های صورت 
دو  قطعات کسری  از  کاملی  فهرست  زودی  به  گرفته، 
خودروساز بزرگ تهیه و تکمیل خواهد شد، تا بخشی از آن را 
از سوی  را  دیگر  بخش  و  داخلی  قطعه سازان  از سوی 

قطعه سازان خارجی تامین کنیم.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: آن بخش از 
قطعات مورد نیاز را که قرار است از داخل کشور تامین شود، 
در قالب پروژه های ساخت داخل دنبال می کنیم و بر این 
اساس، هر هفته به صورت منظم، جلساتی برگزار می شود تا از 
این طریق بتوانیم زمینه تولید را فراهم کنیم. وی تصریح کرد: 
به محض اینکه فهرست کاملی از کسری قطعات مورد نیاز 
خودروسازان نهایی شود، برنامه ریزی برای تکمیل خودروها 
آغاز شده و خودروهای تکمیل شده را تحویل متقاضیان 
خواهیم داد؛ از سوی دیگر، برنامه ریزی ما برای تولید خودروها 
به نحوی است که تولید غیرتجاری نداشته باشیم. وی اظهار 
کرد: پیش بینی ما این است به محض اینکه ساز و کار تامین 
قطعات مورد نیاز فراهم شود حداکثر ظرف ۵ هفته، کل 
خودروهای موجود را تکمیل کنیم. مقیمی همچنین تاکید 
کرد: فروش فوری تابعی از عرضه و تقاضا است و با توجه به 
اینکه ظرف سه هفته اخیر، شاهد آرامش در بازار خودرو 
بوده ایم، تقاضای کاذب تا حدود زیادی از بازار خارج شده و 

عملا التهابی را در بازار مشاهده نمی کنیم.

وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد: افزایش 5 درصدی صادرات این حوزه در سال گذشته

توانمندی ساخت داخل پژو301 را داریم

حاصل خصوصی سازی گروه بهمن توسعه و کیفیت است
مهندس مرتضی شفیعی عضو هیئت مدیره 
گروه بهمن و مدیر عامل شرکت بهمن دیزل 
در نشست دستاورد های خصوصی سازی 
حرکت  این  نتایج  تشریح  به  بهمن  گروه 
خصوصی پرداخت و با اشاره به این که گروه 
بهمن بعد از خصوصی سازی در کمتر از دو 
سال به ظرفیت سه برابری رسید گفت: در 
این زمان ۳ خودرو به تولیدات بهمن موتور 
اضافه شد و ۳ خودرو نیمه سنگین و سنگین 
که  است  کرده  اضافه  دیزل  بهمن  به  هم 
توانست در زمینه افزودن برخی آپشن ها ، 
سیستم تطبیق با محیط زیست و سازگاری 
داشته  را  هایی  پیشرفت  نیز  استاندارد  با 
باشد. همچنین توانست در زمان کوتاهی با 
استقبال خوب مشتریان همراه باشد چرا که 
گروه بهمن با کمترین میزان سرمایه گزاری 
توانست به بهترین شریک تجاری ، سریع 
ترین مذاکره و سریع ترین سیستم پخش 
عرضه محصول دست یابد. همچنین مساحت 
سالن های تولید بهمن دیزل طی این مدت 
تولید  با طراحی خطوط مدرن  برابر  به دو 
خودروهای سنگین و ۳۵% هم، فضای بهمن 

موتور افزایش یافته است.
شفیعی با اشاره به الگوی کیفیت در تمام 
گفت:  بهمن  گروه  های  فعالیت  مراحل 
اینکه خودروهای تولید از ۲ ستاره کیفی به 
سطح ۴ ستاره رسیده اند و شرکتی که در 
زمان تصدی دولت ضرر اعلام می کرد را به 
سوددهی رسانده ایم. ضمن اینکه در زمینه 
نیروهای انسانی بعد از خصوصی سازی گروه 
بهمن خلاء های موجود درخصوص نیروی 
را  متخصص  نیروی  و  شناسایی  را  انسانی 
جایگزین آن کرد. البته افزایش اشتغال برای 

یک هزار نفر و کسب عناوین کیفی و بهره 
وری نیز از دیگر دستاوردهای گروه بوده که 
توانسته ایم طی سه سال متوالی به کسب 
رتبه برتر در زمینه ی کیفیت دست یابیم، 
همچنین برای حفظ نیروی انسانی شرکت 
بهمن دیزل به گسترش بخش کاربری سازی 
این شرکت پرداخت. ضمن اینکه شرکتهایی 
که در گروه بهمن کارایی نداشته اند و بیشتر 
تهران  نقاط  اقصی  در  دفتر  یک  در سطح 
مستقر بوده اند جمع آوری یا تلفیق شده 
اند تا بهره وری در سطح یک گروه خصوصی 

افزایش یابد.
شفیعی با اشاره به سختی های فعالیت های 
شرکت های خصوصی گفت: هر چند قوانین 
سطوح  در  تولید  از  حمایت  برای  عمومی 
مختلف دارای اشکال است ولی حرکت یک 

شرکت خصوصی در مسیر فعلی تولید در 
کشور می تواند مثبت و سازنده باشد. وی 
گروه بهمن را از مدل های درست خصوصی 
سازی دانست و گفت: بحث خصوصی سازی 
نگرفته  مناسب صورت  به شکل  در کشور 
است چرا که برای داشتن خصوصی سازی 
حقیقی  اشخاص  و  حضور  اهلیت  درست 
این رو  از  از اهمیت برخوردار است  در کار 
خصوصی سازی به بقا،سود و بهره وری فکر 
می کند و یک سیستم خود کنترلی دارد 
اهلیت  هم  که  مدیریت خصوصی  بنابراین 
داشته باشد و هم حقیقی به شمار آید را می 
توان در گروه بهمن شاهد بود چرا که توانسته 
به صورت تخصصی فعالیت خود را ادامه دهد 
و بزرگترین صنایع تولیدی را بدون هیچگونه 

نمایش و خود نمایی ایجاد کند.

شفیعی با اشاره به محدودیت های اقتصادی 
و تحریم مضاعف گروه بهمن گفت: برنامه 
داخلی سازی و استفاده از توان دستگاهها در 
گروه بهمن به خوبی اجرا شده است. البته 
راههای  بستن  در  مورد  بی  های  دشمنی 
ادامه تولید در این گروه تنها تحریم های بین 
المللی نبوده و در داخل نیز عده ای ناآگاه 
از  استفاده  برنامه  اطلاعات  به  دستیابی  با 
راهکارهای جدید برای ادامه تولید را به گوش 
رسانه های خارجی رسانده اند و حتی نامه 
محرمانه برای ایجاد راهکارهای جدید سر از 
رسانه های بیگانه درآورد. این دشمنی ها از 
سوی کسانی است که عاشق واردات اند و از 
فضای تحریم سود می برند، کسانی که آماده 
اند منافع ملی را بر منافع جیبی خود ترجیح 
دهند و در پوشش های متفاوت برای منافع 

شخصی فعالیت کنند.
اینکه هنوز در  با اشاره به  شفیعی در آخر 
گروه بهمن با ۴۰۰۰ هزار پرسنل علی رغم 
مشکلات تحریم و کاهش تولید هیچگونه 
اصل  گفت:  نگرفته  صورت  نیرو  تعدیل 
و  تولید  ادامه  بهمن  گروه  در  سهامداران 
نگهداری اشتغال کشور و حتی ادامه توسعه 
است و هنوز توسعه در این گروه در جریان 
است و این نگاه ملی و حفظ اشتغال باید 
تشویق گردد و نه اینکه از سوی غافلین جنگ 

در جلوی پای آنها انداخته شود.
به  همیشه  بهمن  گروه  خصوصی  بخش 
دنبال حمایت از ذی نفعان است چرا که به 
اعتقاد این مجموعه همه ذی نفعان همچون 
و  کنندگان  تامین  سهامداران،  کارکنان، 
مشتریان همگی باید به سود و منفعت دست 

یابند.

عزیز اکبریان رئیس کمیسیون صنایع و 
معادن گفت: کاهش ارزش پول ملی باعث 
شده بسیاری از مهاجرین خارجی که در ایران 
کار می کردند به کشور خود بازگردند اما 
نیروی کار ایرانی حاضر نیست کاری که 
نیروی کار خارجی انجام می داد را انجام دهد 

و جایگزین آن شود.
به  اشاره  با  رادیویی  وی در گفت وگویی 
وضعیت بازار خودرو گفت: یک سال است که 
واردات ماشین آلات به کشور ممنوع شده، اگر 
این ممنوعیت ادامه داشته باشد ناوگان حمل 
و  عمومی  بخش  در  خصوص  به  نقل  و 
ماشین آلات صنعتی و معدنی فرسوده خواهد 

شد.
اکبریان در خصوص اینکه گفته شده بود قرار 
است خودرو ارزان شود هم اعلام کرد: بنده 
ارزان  هیچ وقت نگفتم خودرو به زودی 
می شود، قبلًا پرسیدند که پراید کی ارزان 

می شود گفتم افسوس نمی دانم.
وی افزود: ارزانی خودرو تابع یک سری 
معادلات است، یکی از آنها آزادکردن واردات 
قول می دهم  و وجداناً  اخلاقاً  است، من 
واردات با تعرفه ۹۰ درصد ۳۰ درصد قیمت 

خودرو را کاهش می دهد.
واردات  کرد:  اضافه  مجلس  نماینده  این 
خودروهای کارکرده در شأن ما نیست، اما در 
آزاد شود  واردات  اگر  مختلف  بحث های 

بسیاری از دعواهای ما با بانک مرکزی حل 
می شود، حتی ما گفته ایم اجازه دهید ارز با 
منشأ خارجی صرف واردات خودرو به کشور 

شود اما نمی پذیرند.
وی در ادامه با بیان اینکه ایران کشور فقیری 
نیست که چنین وضعیتی داشته باشد گفت: 
ما خودمان ایران را بنا به دلایلی فقیر کرده ایم.

نماینده مردم کرج، فردیس، اشتهارد و آسارا 
مردم  برای  را  اخیر  گرانی های  ادامه  در 
کمرشکن توصیف کرد و گفت: متأسفانه 

مجلس هم در این میان به خوبی نظارت 
ندارد، ۱۴ میلیارد دلار ارز ۴۲۰۰ تومانی برای 
واردات نیازهای ضروری در اختیار دولت قرار 
گرفته اما دولت ساز و کار درستی برای توزیع 
نیازهای ضروری با این ارز در نظر نگرفته 

است.
رئیس کمیسیون صنایع و معادن در خصوص 
اینکه بازگشت نیروی کار خارجی و خروج آن 
از کشور می تواند مشکل بیکاری را حل کند 
یا خیر گفت: درست است که کاهش ارزش 

پول ملی باعث بازگشت مهاجرین و نیروی 
کار خارجی شده است اما نیروی کار ایرانی 
حاضر نیست کاری را که نیروی کار خارجی 
انجام می داد انجام دهد و جایگزین آن شود.

وی ادامه داد: بنده از یک واحد دامداری در 
یکی از شهرستان های استان دیدن کردم، 
مالک این واحد که نیروی کار خارجی به کار 
گرفته بود عنوان کرد که حاضرم حقوق 
بیشتری به نیروی کار ایرانی بدهم اما کسی 
قبول نمی کند، این به فرهنگ کار مربوط 
می شود که خیلی ها به دنبال پشت میز 

نشینی هستند.
اکبریان در بخش دیگری از صحبت های خود 
با انتقاد از عملکرد شوراها در استان البرز به 
خصوص شورای شهر فردیس گفت: وقتی 
فرهنگ دور هم نشستن را تمرین نکرده 
باشیم، رأی اکثریت را ندانیم و به اکثریت تن 

ندهیم این وضعیت به وجود می آید.
وی در پایان در خصوص توقیف نفتکش ایران 
توسط انگلیس هم گفت: در شرایطی که 
برجام برای ما هیچ ارزشی ندارد و دستاوردی 
نداشته و از ما می خواهند به آن پایبند باشیم 
کشتی حامل نفت ما را در آب های سرزمینی 
یک کشور دیگر توقیف می کنند، قلدری هم 
اندازه ای دارد و جمهوری اسلامی باید به آن 
واکنش نشان دهد و روباه مکار قطعاً تاوان این 

کار را خواهد داد.

رئیس کمیسیون صنایع و معادن: واردات خودرو با تعرفه ۹۰ درصد 3۰ درصد قیمت خودرو را کاهش می دهد

 ترخیص خودروهای وارداتی از سر گرفته شد
رضا سعیدی سرپرست دفتر واردات و مناطق آزاد و ویژه 
گمرک از رفع برخی ابهامات و مسائل پیش آمده راجع به 
اصلاح ثبت سفارش خودروهای وارداتی خبر داد. وی با 
اشاره به جلسه ای  در رابطه با واردات و ترخیص خودرو از 
گمرک اظهار داشت: در این راستا جلسه ای با مسئولان 
وزارت صمت برگزار شده تا بخشی از این خودروها که نیاز 
به اصلاح ثبت سفارش دارند بتوانند پس از رفع این مشکل 
اجازه ترخیص پیدا کنند.وی با بیان اینکه حدود ۳۰۰ تا 
۵۰۰ خودرو بخشی از تشریفات گمرکی را طی کرده و در 
مرحله درب خروج گمرک قرار دارند، تصریح کرد: اکنون 
جلوی خروج این خودروها گرفته شده تا مشکلات پیش 

آمده برطرف شود.
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 محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: 
سازمان امور مالیاتی می گوید که تمامی دستگاه ها باید تمام اطلاعات 
خود را به این سازمان ارائه دهند و این سازمان باید بانک اطلاعاتی 
تشکیل داده و آن را پردازش کند، اما از نظر ما نظام این سازمان باید 
استعلامی باشد. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت گفت: دو دیدگاه 
متفاوت درباره کمک به سامانه جامع مالیاتی وجود دارد که دیدگاه 
نخست این است که تمامی دستگاه ها تمام اطلاعات خود را به سازمان 
امور مالیاتی ارائه دهند و این سازمان باید بانک اطلاعاتی تشکیل داده و 
آن را پردازش کند.وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه مدل 
دیگر این است که دستگاه های مختلف باید امکان دسترسی سازمان 
امور مالیاتی به اطلاعات و استعلام را فراهم کنند، افزود: براساس آنچه 
که در دبیرخانه شورای اجرایی فناوری اطلاعات درباره تصویب آئین 
نامه های تعامل پذیری اطلاعات بین دستگاه های مختلف وجود دارد، 

اعتقاد ما بر این است که نظام باید استعلامی باشد.

 محمدجواد آذری جهرمی

نظام سازمان 
امور مالیاتی باید 
استعلامی باشد

 عیسی اسحاقی مدیرعامل شرکت نفت ایرانول افزود: افزایش ۱۰ پله 
ای ایرانول در بین صد شرکت برتر از رتبه ۹۷ به ۸۷ و فروش انواع روغن 
موتور از ۱۱۰ میلیون لیتر سال ۹۴ به ۱۷۰ میلیون لیتر در سال ۹۷ ، 
افزایش سهم بازار ایرانول از ۱۹ درصد سال ۹۳ به بیش از ۳۰ در سال 
۹۷ ، توسعه و نوسازی بریم و تولید روغن موتور الوند پس از ۳۶ سال ، راه 
اندازی کولینگ تاور آبادان، استقلال گاز و برق پالایشگاه تهران و آبادان ، 
تعمیرات اساسی پالایشگاه آبادان پس از ۲۰ سال ، حل و فصل و ترخیص 
چـهار عدد فیلترهای مربوط به پروژه تولید واکس کم روغن پس از ۳ سال 
و نصب آنها به منظور کاهش روغن اسلک وکس و افزایش تولید روغن 
پایه، راه اندازی انبارهای جوادالائمه )ع(، ثامن الائمه ۱، ۲ و ۳ و کاهش 
هزینه های جاری شامل اجاره فضای انبار و جلوگیری از خام فروشی و 
تعیین تکلیف و تحویل کارخانه حشره کش پرکنی را از مهمترین 
اقدامات سالهای اخیر ذکر کرد و ثبت بی نظیرترین سال ایرانول با رشد 

اکثر شاخص ها و تقسیم سود ۲۹۰۰ میلیارد ریال.

 عیسی اسحاقی

ثبت بی نظیرترین 
سال ایرانول با رشد 
اکثر شاخص ها 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر اینکه از دهه کرامت باید به 
عنوان فرصتی برای امدادهای اجتماعی بهره گیری کرد، گفت: بهره 
گیری از زمان های مقدس یکی از فرصت های اجتماعی هر جامعه ای 
به شمار می آید که کمک کننده پاره ای از اتفاقات مثبت اجتماعی است. 
وی درنشست با اعضای برگزاری دهه کرامت، افزود: در جوامع اسلامی و 
شیعی نیز زمان های مقدسی وجود دارد که می توان از آنها بهره وری 
های لازم را داشت. از زمان های شهادت امامان و ائمه اطهار تا حدودی 
توانسته ایم بهره های کافی را ببریم. وی توجه به زمان های سرورنیزمانند 
زمان های سوگ ضروری دانست و گفت: ازدهه های محرم، صفر، فاطمیه 
و… توانسته ایم بهره های کافی را برده و باید بتوانیم از دهه های سرورمانند 
دهه کرامت و ولایت نیز بهره های کافی را ببریم. عضو شورای عالی انقلاب 
فرهنگی تاکید کرد: این به معنای کاهش بهره گیری از دهه های سوگ 
نیست بلکه به معنای توجه به دهه های سرور مانند دهه های سوگ مذهبی 

است تا بتوان از ظرفیت های آن نیز به عنوان یک فرصت استفاده کرد.

سیدعباس صالحی

دهه کرامت باید 
فرصتی برای امدادهای 
اجتماعی شود

نمایندگان مجلس در جریان بررسی لایحه اصلاح بند ۳ ماده ۲ قانون 
مالیات های مستقیم، دهیاری ها را از پرداخت مالیات معاف کردند. 
نمایندگان مجلس در جلسه علنی در جریان بررسی لایحه اصلاح 
بند ۳ ماده ۲ قانون مالیات های مستقیم با اصلاحات بعدی آن را با 
۱۶۰ رأی موافق؛ ۱۲ رأی مخالف و ۱ رأی ممتنع از مجموع ۲۰۹ 
نماینده حاضر در مجلس تصویب کردند. کلیات این لایحه در این 
جلسه تصویب شد که نمایندگان در جلسه بعد از ظهر جزئیات آن را به 
تصویب رساندند. طبق این مصوبه در بند ۳ ماده ۲ قانون مالیات های 
مستقیم مصوب ۳ /۱۲ /۱۳۶۶ با اصلاحات بعدی آن بعد از عبارت 
»شهرداری ها« عبارت »و دهیاری ها« اضافه و یک تبصره به شرح 
زیر به آن الحاق می شود: تبصره – اعمال این ماده از زمان تأسیس 
دهیاری های کشور می باشد، مالیات هایی که قبل از لازم الاجرا شدن 
قانون به دهیاری ها تعلق گرفته و اخذ شده است مشمول معافیت 

موضوع این قانون نمی شود.

مجلس شورای اسلامی

دهیاری ها از 
پرداخت مالیات 
معاف شدند

علی یارمحمدیان با اشاره به اینکه نمایشگاه نقش تاثیرگذاری در 
خروج بنگاه های اقتصادی و کسب و کارهای مختلف از رکود دارد، 
گفت: در طول فعالیت ۲۶ ساله شرکت نمایشگاه های بین المللی 
استان اصفهان، هیچ گاه تعداد رویدادهای نمایشگاهی این شرکت از 
تعداد مشخصی فراتر نرفته بود اما طی دو سال اخیر با برنامه ریزی های 
منسجم، موفق شدیم بر تعداد رویدادهای نمایشگاهی اصفهان 
بیفزاییم. وی افزود: با تمامی تلاش ها و برنامه ریزی های انجام شده، 
در سال گذشته ۴۹ عنوان نمایشگاهی و در سال جاری ۵۵ عنوان 
نمایشگاهی پیش بینی و اجرا شد که توانست نقش تاثیرگذاری در 
رونق تولید و توسعه فروش کسب و کارها داشته باشد. وی افزود: 
وضعیت پرنوسان اقتصادی، تمایل شرکت ها و کسب  و کارها برای 
حفظ وضعیت موجود و همچنین انصراف بنگاه های اقتصادی از 
اجرای برنامه های توسعه در فعالیت های خود سبب شده تا تمایل 

کمتری به حضور در نمایشگاه ها داشته باشند.

علی یارمحمدیان

پیش بینی 55 عنوان 
نمایشگاهی در 
اصفهان طی سال 98

عادل آذر رئیس دیوان محاسبات کشور: در مجموع با توجه به گزارش 
های اول و دوم و سوم این دیوان، حدود ۵۷ میلیارد تومان پول ناشی 
از حقوق های نامتعارف را به خزانه برگرداندیم  وی با اشاره به اینکه 
دیوان محاسبات، سه گزارش تخصصی و کاملًا حرفه ای درباره پرونده 
معروف به حقوق های نجومی یا نامتعارف به مجلس و سران سه قوه 
داده است، گفت: مردم در جریان یکی از آن ها که نخستین گزارش 
ما بود قرار گرفتند که در صحن علنی مجلس هم قرائت شد.  وی افزود: 
در آن زمان اعلام شد که از ۱۰۰ هزار مدیر پایه که حقوق و مزایای 
آن ها رسیدگی شد، ۳۹۴ نفر حقوق نامتعارف و غیر قانونی داشتند. 
آذر اضافه کرد: پس از آن، گزارش محرمانه ای به رئیس مجلس و 
کمیسیون مجلس شورای اسلامی و سران دو قوه دیگر دادیم و گزارش 
خیلی محرمانه هم دادیم که دستگاه، موضوع و فرد در آن گزارش آمد. 
۳۰ درصد از درآمدهای عمومی کشور سربار است و اگر صرفه جویی 

شود بیش از ۶۰ هزار میلیارد تومان برای دولت درآمد ایجاد می کند.

عادل آذر

بازگشت 57 میلیارد 
تومان از حقوق های 
نامتعارف به خزانه

حسین ذوالفقاری معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور گفت: صدور ویزا 
برای زائران اربعین حذف و زائران تنها با گذرنامه، براساس هماهنگی و 
بیمه نامه به زیارت می روند.وی معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور با 
سپهبد محمد بدر، معاون وزیر کشور عراق و هیأت همراه دیدار و تفاهم 
نامه ای با هیأت عراقی امضا کرد.ذوالفقاری گفت: در این دیدار تصمیماتی 
برای حل مشکل زائران اربعین گرفته شد تا رفت و آمد برای زائران آسان 
شود. بر این اساس صدور ویزا برای زائران اربعین حذف و زائران تنها با 
گذرنامه، براساس هماهنگی و بیمه نامه به زیارت می روند. معاون امنیتی 
و انتظامی وزیر کشور ادامه داد: قرار شد دو کشور در خصوص بازگشایی 
مرز خسروی تلاش کنندکه اگر زمینه رفت و آمد در آن مسیر حل شد به 
تردد زائران کمک شود. براساس توافق از اول محرم انتقال مواد غذایی بدون 
گرفتن عوارض و از مرز سومار انجام می شود. ظرفیت ها محدود است و اگر 
مردم همکاری نکنند، ارائه خدمات از جمله اسکان و تغذیه امکان پذیر 
نخواهد بود. با تدبیر و مدیریت مناسب جمعیت بیشتری به زیارت می روند.

حسین ذوالفقاری

روادید اربعین 
حذف شد

شاپور محمدی عنوان کرد: یکی از مهمترین عوامل پویایی امروز بازار 
سرمایه ایران، نقدشوندگی حداکثری است. در اوایل سال ۹۵ و در هر ماه، 
بطور میانگین بین ۶۰ تا ۷۰ نماد معاملاتی متوقف بود، اما درحال حاضر 
میانگین نمادهای متوقف به ۱۰ نماد کاهش یافته است. معاون وزیر اقتصاد 
با تاکید بر اهمیت نقدشوندگی افزود: کاهش توقف نمادها نشان می دهد، 
نقدشوندگی که یکی از خواسته های اصلی فعالان بازار بود، تا حد قابل 
مطلوبی تامین شده است. با این وجود نهاد ناظر به همین میزان اکتفا نمی 
کند و در تلاش هستیم تعداد نمادهای متوقف را کاهش داده و در کنار 
افزایش سهام شناور آزاد، نقدشوندگی بازار را افزایش دهیم.دبیر شورای 
عالی بورس یکی از بحث های مهم بازار سرمایه را در خصوص چالش های 
عرضه های اولیه دانست و گفت: در عرضه های اولیه روش ثبت سفارش با
BookBiulding تا حد زیادی از مشکلات اهالی بازار را برطرف کرد. 
روش ثبت سفارش جدید در عرضه های اولیه مسیر ارتقای فضای عادلانه 

در بازار سرمایه را هموار کرد.

شاپور محمدی

 بازار سرمایه 
در بهترین شرایط 
قرار دارد

قدرت الله نوروزی شهردار اصفهان گفت: سال ها است که شرق 
اصفهان مظلوم واقع شده چراکه در گذشته تمامی نخاله ها و زباله ها 
را در این محور رها می کردند تا جایی که امروز به صورت روزانه 
۱۰۰۰ تن زباله در شرق فرآوري و متاسفانه ۴۰۰ تن آن نیز دفن 
مي شود که این موضوع خود بر هم زننده اکوسیستم محیط زیست 
است.قدرت الله نوروزی در همایش شوراهای اسلامی، شهرداران 
و دهیاران بخش مرکزي اصفهان اظهار کرد: امروز روز شهرداري ها 
و دهیاري ها را بهانه قرار دادیم تا چاره اي براي گره هاي کور محلات 
و مناطق شهر بیندیشیم. وی با بیان اینکه حدود ۴۰ هزار روستا 
در استان اصفهان وجود دارد، افزود: اگرچه علاقمند به حضور در 
همه شهرها و روستاهای استان هستیم، اما نمي توانیم به همه 
این شهرها و روستاها سرکشي کنیم پس باید چنین مراسمات و 
همایش هایي را فرصت طلایي براي رفع چالش ها و مشکلات این 

شهرها و روستاها بدانیم.

قدرت الله نوروزی

 آب را برای 
تالاب گاوخونی 
می خواهیم

خبــر

زمان عرضه سهام دولتی پالایش 
نفت اصفهان وتهران اعلام شد

رئیس  مشاور  سبحانی  جعفر  سید 
زمان  گفت:  سازی  خصوصی  سازمان 
نفت  پالایشگاه  دولتی  سهام  عرضه 
اصفهان و تهران به بورس درتاریخ نهم 
مرداد خواهد بود و سهام دولتی پالایش 
نفت شیراز ولاوان که قبلا اطلاع رسانی 
شده بود به ترتیب در تاریخ های ۲۴ 
و ۲۵ مرداد عرضه خواهد شد. وی در 
زمینه واگذاری سهام دولتی ۶ شرکت 
پالایشی به سهام انرژی گفت: درجلسه 
روز چهارم خرداد ۹۸هیات واگذاری سازمان خصوصی سازی، سهام 
دولتی ۱۸ شرکت برای واگذاری به بورس تعیین شد که البته برخی از 
این شرکت ها ۱۷ درصد و برخی ۲۰ درصد سهم دولتی دارند که از 
میان این شرکت ها ۶ شرکت مربوط به پالایشگاهی هاست وبا توجه 
به ارزش گذاری و تعیین قیمت پایه این شرکت ها زمان عرضه آن ها 
به بورس وفرابورس تعیین شدند. وی در ادامه افزود: ارزش گذاری این 
۱۸ شرکت، ۵۲ هزار میلیارد تومان است که قرار است سهام دولتی 
هر یک از این شرکت ها یک روزه و به صورت بلوکی و یکجا واگذار 
شود. سبحانی اظهار داشت: سازمان خصوصی سازی مقدمات این 
شرکت ها را فراهم کرده است و قرار نیست سهام دولتی کلیه شرکت 
ها به صورت همزمان عرضه شود زیرا ارزش هر یک از این شرکت ها 
بالاست، همچنین بازار برای عرضه یکجا کشش ندارد لذا هریک از 
شرکت ها با هماهنگی بورس در روز مشخصی عرضه خواهد شد. وی 
در زمینه تعیین تکلیف یک شرکت غیر نفتی در این بخش از واگذاری 
ها گفت: آگهی مزایده این ۱۸ شرکت منتشرشده است. هفته گذشته 
آگهی مزایده بیمه البرز با ۱۷.۳۴ درصد سهم دولتی اعلام شد که قرار 
است سهام این شرکت بیمه ای به ارزش ۱۱۰ میلیارد تومان در ۲۲ 
مرداد از طریق بورس عرضه شود. وی در زمینه واگذاری سهام دولتی 
شرکت های پالایشگاهی گفت: در زمینه ۶ پالایشگاه نیز آگهی واگذاری 
آن ها از سوی سازمان خصوصی سازی اعلام شده و سهم دولتی هر 
یک از پالایشگاهی ها ۲۰ درصد است. وی در زمینه ارزش گذاری 
هر یک از این شرکت ها گفت: قیمت پایه نفت شیراز حدود ۷۳۰ 
میلیارد تومان است که ۲۴ مرداد از طریق فرابورس عرضه خواهد شد. 
سبحانی ادامه داد: پالایش نفت لاوان نیز با قیمت پایه ۶۶ میلیارد تومان 
در۲۵ مرداد از طریق فرابورس واگذار می شود. همچنین آگهی مزایده 
پالایشگاه نفت اصفهان، بندرعباس  وتبریز نیز هفته قبل منتشر شده 
است که پالایشگاه اصفهان ارزش سهم دولتی قابل واگذاری آن۴۸۰ 
میلیارد تومان است. وی در زمینه ارزش و قیمت پایه دیگر شرکت 
های پالایشی گفت: پالایش نفت بندرعباس ۴۷۰ میلیارد تومان و نفت 
تهران ۴۰۰۰ میلیارد تومان و تبریز ۲۱۰۰ میلیارد تومان ارزش گذاری 
شده است که به صورت یکجا و بلوکی عرضه می شود. تاریخ عرضه 
اینها از طریق بورس پس از انجام مراحل قانونی اعلام می شود. وی در 
زمینه زمان عرضه این دو شرکت گفت: عرضه سهام دولتی پالایش نفت 
اصفهان و نفت تهران در تاریخ ۹ مرداد است. همچنین زمان عرضه بقیه 

شرکت ها نیز از طریق فرابورس اعلام خواهد شد.

اقتصاد کلان
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از 1800 هزار 
میلیارد تومان 
گذشت

طبق آمارهای بدهی دولت به بانک مرکزی در سال گذشته با رشد ۱۷۱,۸ درصدی به ۷۳ هزار و ۱۲۰ میلیارد تومان برسد.  بدهی دولت به بانک مرکزی در پایان سال ۹۶ معادل ۲۶ هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان بود 
که با این حساب در سال گذشته بدهی دولت به بانک مرکزی ۴۶ هزار و ۲۲۰ میلیارد تومان رشد کرده است. به گزارش فارس، بدهی بانک های تجاری دولتی به بانک مرکزی در پایان سال ۹۷ معادل ۲۹۲۰ میلیارد 
تومان بوده است که ۳۵,۳ درصد )۱۵۹۰ میلیارد تومان( کاهش داشته است.  بدهی بانک های تخصصی دولتی به بانک مرکزی با ۱,۲ درصد افزایش ۴۷ هزار و ۷۷۰ میلیارد تومان محاسبه شده است و بدهی 
بانک های غیردولتی و موسسات اعتباری در اسفند ماه ۹۷ در مقایسه با پایان سال ۹۶، به میزان ۸,۹ درصد رشد کرده است که این رشد معادل ۷۱۷۰ میلیارد تومان است. بدهی بانک های غیردولتی و موسسات 
اعتباری در مهر ماه سال گذشته ۱۰۹ هزار و ۷۴۰ میلیارد تومان درج شده بود و کاهش آن به ۸۷ هزار و ۴۸۰ میلیارد تومان در پایان سال ۹۷ حکایت از کاهش ۲۲ هزار و ۲۶۰ میلیارد تومانی این بدهی در پنج ماه 
پایانی سال گذشته دارد. البته معلوم نیست چه میزان از این کاهش به دلیل بازپرداخت بدهی به بانک مرکزی و چه میزان آن ناشی از تهاتر و انتقال بدهی ها به دولت بوده است. در همین زمینه، خبرگزاری تسنیم 
اعلام کرد: بانک مرکزی با انتشار گزیده آمارهای اقتصادی در پایان سال ۹۷، حجم نقدینگی را ۱۸ هزار و ۸۲۸ هزار میلیارد ریال اعلام کرد که نسبت به پایان سال ۹۶ معادل ۲۳,۱ درصد افزایش نشان می دهد. 

این در حالی است که این افزایش در دوره مشابه سال گذشته ۲۲,۱ درصد بوده است.

بدهی 
دولت به 
 بانک ها 
۲۸ درصد 
بیشتر شد

مجموع بدهی  بخش دولت به سیستم بانکی تا پایان سال گذشته با افزایش بیش 
از ۲۸ درصدی به ۳۳۲ هزار میلیارد تومان رسیده است. بدهی دولت به بانک ها 
رو به رشد حرکت می کند. این در حالی است که طبق آخرین آمار بانک مرکزی 
از وضعیت دارایی و بدهی سیستم بانکی در پایان سال ۱۳۹۷، مجموع بدهی های 
بخش دولتی به سیستم بانکی به ۳۳۲ هزار میلیارد تومان رسیده که در مقایسه 
با پایان سال ۱۳۹۶ معادل ۲۸.۶ درصد افزایش دارد. از مجموع بدهی بخش دولتی 
به سیستم بانکی حدود ۳۰۴ هزار میلیارد تومان مربوط به خود دولت است که 
رشد ۳۲.۶ درصدی داشته و ۲۸ هزار میلیارد دیگر به شرکت ها و مؤسسات دولتی 
اختصاص دارد که البته حدود ۲.۷ درصد از آن کم شده است. بدهی بخش دولتی 
در پایان سال ۱۳۹۶ معادل ۲۵۸ هزار میلیارد تومان بود که با رشد ۷۴ هزار میلیارد 
تومانی در سال گذشته همراه شده است. همچنین از انتهای سال ۱۳۹۳ تا پایان 

سال قبل بدهی دولت با رشد ۱۸۶ هزار میلیارد تومانی از ۱۴۶ هزار میلیارد به 
۳۳۲ هزار میلیارد تومان تا پایان سال ۱۳۹۷ افزایش داشته است. افزایش بدهی 
دولت به سیستم بانکی و قفل شدن بخش قابل توجهی از منابع بانک ها که دست 
آنها را در تأمین نقدینگی و اعطای تسهیلات می بندد، موجب شد در سال های 
اخیر برخی راهکارها برای تسویه بدهی دولت در بانک ها در دستور کار قرار گیرد؛ 
به طوری که در بودجه ۱۳۹۵ با استفاده از منابع ناشی از مازاد تسعیر نرخ ارز و 
در ادامه در بودجه سال جاری با بهادار سازی بدهی بانک ها، مصوباتی اجرایی شد.  
البته رقمی که بانک ها به عنوان طلب خود از دولت اعلام می کند مورد قبول آن 
نیست و بعد از انجام حسابرسی و تعیین واقعی مبلغ بدهی مورد تسویه قرار 
می گیرد که نحوه محاسبه سود بدهی از جمله محل ها اختلاف نظر بین طرفین 

برای تعیین بدهی است.

وزیر ارتباطات به دعوت شهردار تهران به پویش سه  شنبه  های بدون خودرو 
پیوست.

محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات به دعوت پیروز 
حناچی شهردار تهران به پویش سه  شنبه  های بدون خودرو پیوست و با 

شهردار تهران در خیابان های تهران رکاب زد.
وی در حاشیه رکاب زنی اش با حضور در جمع خبرنگاران در پارک لاله با 
بیان این که ورزش صبحگاهی امری پسندیده و خوب است و به دعوت 
شهردار تهران به پویش سه شنبه های بدون خودرو پیوسته و همراه با وی 
رکاب زدیم، اظهار کرد: دوچرخه سواری در تهران به دلیل شلوغی و فراهم 
نبودن برخی زیرساخت ها دشوار است اما شهرداری تهران توانسته با 

همکاری استارتاپ های این حوزه بخشی از مشکلات را حل کند.
آذری جهرمی با بیان این که زیرساخت های مناسبی در منطقه ۶ فراهم 
شده و این در حالیست که زیرساخت های خوبی در منطقه  از گذشته وجود 
داشته است، گفت: استارتاپ های علاقه مند به این حوزه وارد شده و 

توانسته اند بخشی از مشکلات را حل و فصل کنند.
وزیر ارتباطات با بیان این که از همه مردم دعوت می کنم به خاطر سلامتی 
خودشان هم که شده از دوچرخه استفاده کرده و ورزش کنند ، در پاسخ به 
سوال ایسنا مبنی بر این که چه کسانی را به این پیویش دعوت می کنید، 
اظهار کرد: آقای حاتمی وزیر دفاع را به این پویش دعوت می کنم، چرا که 
می دانم ورزشکار هستند و همچنین آقای ستاری معاون علمی و فناوری 

ریاست جمهوری و همچنین پدر عیالم را به این پویش دعوت می کنم.
وی در مورد دعوت پدرزنش به این پویش گفت: همیشه که نباید مسئولان 

را به این پویش دعوت کرد بلکه مردم باید همراه باشند.
وی در مورد راه اندازی اولین سیستم عامل ایرانی موبایل گفت: از سال 
و  شد  آغاز  آمریکا  کشور  عامل  سیستم  سوی  از  حرکتی  گذشته 
اپلیکیشن های ایرانی را از روی سیستم عامل خود حذف کردند که این 
مساله کسب و کارهای ما را دچار اختلال کرد .ما نمی توانستیم دست روی 
دست بگذاریم که هر کسی در این وضعیت ، امنیت اقتصادی را بهم بریزد 
و در این مدت پیگیری کرده و از ظرفیت جوانان ایرانی استفاده کردیم و 
سیستم عامل ایرانی را در حالی که خبری از وام های میلیاردی و سرمایه  

گذاری های آنچنانی نبود ساخته و رونمایی کردیم.
وزیر ارتباطات بابیان این که سیستم عامل طراحی شده کاملًا ایرانی است، 
گفت: این سیستم عامل نه تنها چیزی کم ندارد بلکه استقلال بیشتری 
نسبت به سایر سیستم های عامل داشته و اجازه نمی دهد طرف ثالثی بر 

آن دخالت و اختلال ایجاد کند.

با دعوت حناچی؛

وزیر ارتباطات به پویش سه  شنبه  های 
بدون خودرو پیوست

فرهاد  دژپسند وزیر اقتصاد و دارایی 
گفت: ما در سال ۹۸ اصرار داریم 
شرکت های سودآور را واگذار کنیم؛ 
ضمن اینکه تجربه ادوار گذشته نشان 
داده واگذاری به صورت نقد و اقساط 
چالش برانگیز است و به همین دلیل 
قرار است واگذاری ها صرفاً به صورت 
نقد باشد.  وی طی سخنانی در مراسم 
روز جهانی تعاون و سالگرد بیست و 
پنجمین سال تاسیس اتاق تعاون ایران 
اظهار داشت: ما اگر بخواهیم اقتصاد 
ایران را در شرایط فعلی نگاه کنیم با دو 
پدیده مواجه هستیم. پدیده نخست 
تحمیل  تحریم های ظالمانه خارج از 
عرف و معادلات بین المللی است و 
پدیده دوم که اتفاق میمونی برای 
اقتصاد کشور است، اهتمام و اراده نظام 
برای واگذاری تصدی های اقتصادی به 
بخش غیردولتی است. این عضو کابینه 
دولت دوازدهم با تاکید براینکه این دو 
بال و پدیده، نگاه مان به اقتصاد کشور 
به ویژه در حوزه تعاونی ها را متحول 
می کند، افزود: وقتی صحبت از تحریم 
می شود، یکی از راهکارهای غلبه بر آن 
افزایش نقش مردم در اقتصاد است که 
در مسیر مردم بنیان کردن اقتصاد، 
تعاونی ها به واسطه اینکه سرمایه 
سالاری و واسطه گری انحصاری را در 
ذات خود ندارند بیش از پیش مورد 
توجه قرار می گیرند. دژپسند با بیان 
اینکه ما ناگزیر به افزایش مداخله 

نهادها، دستگاه ها و بنگاه های مردم 
بنیان در اقتصاد هستیم، ادامه داد: 
تعاونی ها به طور مشخص در دو مولفه 
همچنین  و  کالاها  توزیع  و  تامین 
افزایش سهم در اقتصاد می توانند نقش 
آفرینی کنند. دژپسند افزود: در دوره 
ای که دشمن ورودی منابع و کالاها را 
محدود می کند تا با خیال باطل خود 
مردم را مقابل نظام قرار دهد، تعاونی ها 
می توانند این تهدید را تبدیل به 
فرصت کنند تا هم در حوزه رفع مشکل 
نظام توزیع کالاها و هم افزایش سهم 

تعاون در اقتصاد موثر واقع شود.
وی به هدف گذاری سهم ۲۵ درصدی 

تعاون از اقتصاد ملی بر اساس سیاست 
های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی اشاره 
کرد و افزود: امروز سهم تعاون در 
اقتصاد ملی حداکثر شش تا هفت 
درصد است که نشان میدهد تا هدف 
۲۵ درصدی فاصله زیادی داریم و 
برای اینکه این هدف را محقق سازیم 
باید از فرصت های اقتصاد تعاونی به 

بهترین نحو استفاده کنیم.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه تامین و توزیع 
کالاها از مجاری تعاونی ها یک فرصت 
بی نظیر برای شکافتن راه های محدود 
شده دولت در جهت تامین کالاهای 
اساسی مردم است ادامه داد: امروز با 

سامانه  ایران،  تعاون  اتاق  کمک 
مدیریت هوشمند توزیع اقلام اساسی 
)مهتا( رونمایی شد تا از طریق این 
سامانه نظام تامین و توزیع کالاهای 
اساسی مدیریت شود. وی بنگاه داری 
را یکی دیگر از نقش آفرینی های 
بخش تعاون در اقتصاد عنوان کرد و 
ادامه داد: موضوع واگذاری ها را به 
عنوان رویکرد اصلی دولت در دستور 
کار قرار دادیم و این موضوع چند بار 
مورد تاکید رهبر معظم انقلاب نیز قرار 
گرفت.  ویر اقتصاد افزود: در راستای 
این سیاست، اصرار داریم در سال 
جاری باقیمانده سهام دولت در بنگاه 

ها را در قالب ۱۸ شرکت بورسی واگذار 
کنیم و پس از آن نیز شرکت های غیر 
دارند.  قرار  کار  دستور  در  بورسی 
دژپسند همچنین با تاکید بر اینکه 
روش های واگذاری را نیز باید بازنگری 
کنیم، ادامه داد: روش های واگذاری 
مدیریت، اجاره به شرط تملیک و 
حتی روش ترکیبی از این دو ، از جمله 
مدل های واگذاری هستند که بر آن 

متمرکز شدیم.
وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: ما 
برای تعاونی ها فرش قرمز پهن می 
کنیم اما افزایش سهم آنان در اقتصاد 
کشور مستلزم آمادگی بخش تعاون 

با محوریت اتاق تعاون است.
این  حاشیه  در  همچنین  دژپسند 
مراسم در جمع خبرنگاران با اشاره به 
سهم پایین بخش تعاون در اقتصاد 
کشور گفت: در این زمینه رویکرد های 
مختلفی وجود دارد که بخشی از آن 

به حاکمیت و دولت بر می گردد.
وی ادامه داد: برای افزایش سهم 
تعاون در اقتصاد باید زیرساخت های 
لازم فراهم شود و این موضوع قطعاً 

در دستور کار دولت خواهد بود.
دژپسند همچنین درباره آخرین 
وضعیت تورم نیز گفت: ما سه نوع 
تورم سالیانه، نقطه به نقطه و ماهانه 
داریم که خوشبختانه تورم ماهیانه با 
روند  کاهش،  درصد  دهم  هشت 

کاهشی پیدا کرده است.

وزیر اقتصاد تاکید کرد:

واگذاری های سال 98، صرفا نقدی است

داخلی،  نیروهای  از  استفاده  با  توانسته  اورندپیشرو  شرکت 
سامانه های سوخت رسانی خودرو را حتی تا بخش هایی مانند 
لوله های سوخت و پمپ بومی سازی کند. اورند پیشرو با توجه به 
بومی سازی این تکنولوژی، تنها به تولید قسمت های اصلی سیستم 
سوخت بسنده نکرده و تقریبا تمامی اجزای سیستم سوخت را 
بومی سازی کرده است. با وجود هزینه های سربار فراوان و کاهش 
سود ناشی از عملیات بازرگانی، امروز در کارخانه های تولیدی اورند 
پیشرو، علاوه بر بدنه اصلی باک، سایر قطعات مهم و استراتژیک 
این سیستم از جمله لوله های سوخت چندلایه، پمپ سوخت، 
فیلتر سوخت و کنیستر نیز تولید می شود. حتی در مواردی مانند 
پمپ سوخت، اورند تولید را عمیق تر و اجزای منفصله این قطعه 
را نیز داخلی سازی کرده است.اورند پیشرو با سرمایه گذاری بخش 
خصوصی در حال حاضر قابلیت تحویل ۵/ ۲ میلیون سیستم 

سوخت را در سال دارد.

شرکت اورندپیشرو

داخلی سازی سامانه 
سوخت رسانی خودرو 
توسط یک شرکت داخلی

متقاضیان  اسناد  و  مدارک  بررسی  مسئول  خوانساری  فرهاد 
استفاده از سهمیه ویژه خبرنگاری طرح ترافیک شهرداری تهران 
اعلام کرد: فرآیند طرح ترافیک خبرنگاری امسال عملا به اتمام 
رسید و اسامی خبرنگاران و رسانه های آنها که از این تسهیلات 
بهره مند شده اند به زودی منتشر می شود. امسال بیش از پنج 
هزار و ۵۰۰ درخواست طرح ترافیک خبرنگاری به شهرداری 
هزار   ۲ تنها  شهر  شورای  مصوبه  طبق  اما  شد  ارسال  تهران 
و ۶۰ سهمیه به خبرنگاران تعلق می گیرد. وی ادامه داد: برای 
متقاضیانی که مدارک آنان مورد تایید قرار گرفت پیامک طرح 
ترافیک ارسال شد و این افراد باید با مراجعه به سایت تهران من 
حساب کاربری خود را به مبلغ ۱۲۰ هزار تومان شارژ اولیه کنند.
به گفته این مقام مسئول، به دلیل برخی مشکلات مخابراتی 
یک سری از پیامک ها به خبرنگاران واجد شرایط نرسیده که تا 

پایان امروز با این افراد تماس گرفته می شود.

فرهاد خوانساری

فرآیند طرح 
ترافیک خبرنگاری 
98 به پایان رسید

عبدالهاشم حسن نیا مدیرعامل سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای اظهار کرد: 
هم اکنون ظرفیت اشغال صندلی ها درناوگان حمل ونقل جاده ای ۶۰ درصد است 
و با توجه به افزایش قیمت ناوگان حمل ونقل مسافری این میزان ظرفیت اشغال 
صندلی به صرفه نیست.وی توضیح داد: قیمت یک دستگاه اتوبوس مسافری به 
دو میلیارد تومان رسیده و این موضوع با ظرفیت ۶۰ درصدی اشغال صندلی های 
ناوگان حمل ونقل مسافری سنخیت و تناسبی ندارد. بنابراین رانندگان به لحاظ 
فقدان صرفه اقتصادی موجود در این زمینه تمایلی برای سرمایه گذاری در این 
حوزه  ندارند به همین دلیل باید اقدامات لازم را جهت تشویق رانندگان در این 
حوزه انجام دهیم. مدیرعامل سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای با اشاره به 
اینکه برای تشویق رانندگان اتوبوس جهت باقی ماندن در این حوزه در دو بخش 
اقدامات لازم را در دستور کار قرار داده ایم، گفت: بسیاری از رانندگان در یکی، 
دو سال اخیر با مشکل لاستیک، روغن موتور همچنین قطعات لوازم یدکی روبرو 
بودند که با رایزنی های انجام شده و  مذاکره با کارخانه ها سعی کرده ایم قطعات 

لوازم یدکی و لاستیک مورد نیاز آنها را تأمین کنیم.

عبدالهاشم حسن نیا

لوازم یدکی و لاستیک 
اتوبوس های مسافری 
را تأمین می کنیم



سازمان  مدیران  و  معاونان  شورای  جلسه  در  انتظامی  حسین 
نامه های حمایتی  نویس شیوه  بررسی پیش  به  سینمایی که 
اختصاص داشت شفافیت را پیش بینی پذیری دانست و اظهار کرد: 
کسی که هر کدام از شیوه نامه های نظارتی و یا حمایتی را می خواند 
باید بتواند بدون مراجعه، واکنش ما را با احتمال بالا حدس بزند: این 
که با درخواست او موافقت می کنیم؟ و اگر مخالفت می کنیم اولا به 
استناد کدام مقرره بالادستی است؟ و ثانیا آیا با فرد دیگر در شرایط 

مشابه، عین همین رفتار را می کنیم یا تبعیض قائل می شویم؟
رییس سازمان سینمایی ادامه داد: در بخش های حمایتی چقدر 
حمایت می کنیم؟ و چه حمایت هایی؟ و آیا با رقیب او که شرایط 
مساوی داشته هم همان رفتار را داشته ایم؟ حرف ها، انتظارات، 
دستورات و برخوردهای تنبیهی مستند به کدام سند بالادستی 
است؟ به نوبت، پایبندیم؟ و اگر ضوابطی برای جابجایی نوبت داریم 

اعلام کرده ایم؟ و آنها قابل دفاع هستند؟

حسین انتظامی

رئیس سازمان 
سینمایی: شفافیت 
یعنی پیش بینی پذیری

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه قرار نیست وام 
خرید مسکن افزایش یابد، از برنامه هایی برای ارائه امتیاز ویژه به 
صاحبخانه های منصف خبر داد.وی با حضور در برنامه تلویزیونی »سلام 
صبح بخیر« درباره بازار مسکن گفت: بررسی های ما نشان می دهد 
تحولات در بخش مسکن و التهابات قیمتی هیچ تناسبی با تقاضای 
مسکن ندارد بلکه نوسانات ارزی سبب شد تا مردم کالای خود را به 
قیمت ارز تجدیدارزیابی کنند که عمدتاً برای حفظ ارزش دارایی های 
خود آن را به ملک تبدیل کرده اند. همین موضوع سبب افزایش قیمت 
مسکن شده است.وی افزود: دولت غیر از کالاهایی که در آن دخالت 
مستقیم دارد، مانند تهیه کالاهای اساسی هیچ دخالتی در تعیین 
قیمت سایر کالاها نداشته و مسکن نیز مانند سایر کالاها ارزش خود را با 
نرخ ارز تعدیل می کند.وزیر راه شهرسازی در خصوص اجاره بها گفت: 
نرخ اجاره بها نیز تابعی از نرخ تورم و مسکن است و تحولات ۱۰ سال 

اخیر نشان می دهد همواره این دو شاخص در اجاره بها تأثیر داشته اند.

محمد اسلامی

 وام خرید 
مسکن افزایش 
نمی یابد

محمدرضا تقی گنجی رئیس انجمن تولیدکنندگان تایر کشور در نشست خبری 
با اشاره به تولید لاستیک سواری و کامیون در کشور، اظهار کرد: در سال های 
اخیر به دلیل کمبود برخی از انواع لاستیک ها تعرفه واردات کاهش پیدا کرده و 
ارز ۴۲۰۰ تومانی به واردات لاستیک کامیون تخصیص داده شده است. به گفته 
وی، با وجود اختصاص ارز ۴۲۰۰ تومانی و همچنین کاهش تعرفه واردات، هیچ 
کاهشی در قیمت تایر کامیون ها مشاهده نشده است. این مقام مسئول با بیان اینکه 
تولیدکنندگان لیست خریداران و قیمت های خود را در اختیار وزارت صنعت، 
معدن و تجارت قرار می دهند، تصریح کرد: بالا ماندن قیمت ها نشان می دهد 
که عده ای لاستیک را دریافت کرده و در انبارهای خود احتکار کرده اند و به نظر 
می رسد که باید نظارت و پیمایش گسترده تری در این زمینه صورت گیرد. وی 
با اشاره به اینکه مصرف تایر سنگین در سال های قبل یک میلیون و ۹۰۰ تا دو 
میلیون و ۲۰۰ هزار عدد بوده است، اظهار کرد: لاستیک کامیون شامل انواع 
لاستیک نخی و سیمی است که نیاز سالیانه کشور به لاستیک نخی یک میلیون 

و به لاستیک سیمی یک میلیون و ۲۰۰ هزار عدد است.

محمدرضا تقی گنجی

سودجویی با احتکار 
لاستیک کامیون

محسن پورسیدآقایی معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران با 
اشاره به اینکه پیش نویس آیین نامه نظارت بر تاکسی های اینترنتی در 
وزارت کشور تهیه شده است،  گفت: با ابلاغ این آیین نامه توسط شورای 
عالی ترافیک، همه تاکسی های اینترنتی تحت نظارت شهرداری قرار 
می گیرند. وی درباره اینکه تاکسی های اینترنتی چه زمانی تحت نظارت 
شهرداری قرار می گیرند و آیا برنامه منسجمی در این زمینه وجود دارد، 
اظهار داشت: پیش نویس آیین نامه نظارت بر تاکسی های اینترنتی 
توسط وزارت کشور تهیه شده است و بزودی در شورای عالی ترافیک 
مطرح خواهد شد. وی افزود: بر اساس ابلاغ شورای عالی ترافیک، کار 
نظارت بر تاکسی های اینترنتی توسط شهرداری آغاز خواهد شد. 
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران خاطرنشان کرد: منتظر 
مصوبه شورای عالی ترافیک هستیم و بزودی در اولین جلسه این شورا 
نتیجه قطعی مشخص می شود و در صورت تصویب در شورای عالی، 

تاکسی های اینترنتی تحت پوشش شهرداری ها قرار می گیرند.

محسن پورسیدآقایی

تاکسی های اینترنتی 
زیر ذره بین 
شهرداری

رضا جعفرزاده مدیر روابط عمومی سازمان هواپیمایی کشوری گفت: 
سازمان  از  مجوز  دریافت  مشاوره  بر  مبنی  اخیر  روز های  تبلیغات 
هواپیمایی به متقاضیان، غیرواقعی و فاقد وجاهت است. فریب تبلیغات 
مشاوره دریافت مجوز از سازمان هواپیمایی کشوری را نخوریدبه گزارش 
گروه اقتصادی باشگاه خبرنگاران جوان به نقل از سازمان هواپیمایی 
کشوری، وی در واکنش به انتشار تبلیغات اخیر در فضای مجازی مبنی 
بر مشاوره راه اندازی، ارتقا آموزش و پشتیبانی، رزرواسیون و مشاوره 
دریافت مجوز از سازمان هواپیمایی کشوری، اخذ گواهی تست نفوذ 
نماد اعتماد الکترونیکی و نماد رسانه ای، درگاه بانکی و پیگیری مراحل 
دریافت مجوز فروش بلیت از صفر تا ۱۰۰ را فاقد وجاهت قانونی دانست. 
وی افزود: متاسفانه بعضی افراد با القاب ساختگی، چون مشاوره برای 
گرفتن مجوز به دنبال سودجویی از مردم هستند.  وی افزود: دریافت 
فروش الکترونیکی از سازمان نیاز به همراه داشتن مشاور و پرداخت 

هزینه اضافی نیست و کلیه مراحل قابل رصد و پیگیری است.

رضا جعفرزاده

فریب تبلیغات مشاوره 
دریافت مجوز از سازمان 
هواپیمایی کشوری را نخورید

فرهاد حنیفی معاون نظارت بانک مرکزی اعلام کرد: مدیران 
بانک هایی که تا پایان سال ۹۸ عملکرد قابل قبولی در خروج از 
بنگاه داری و واگذاری اموال مازاد نداشته  باشند، تا پنج سال فاقد 
صلاحیت های لازم برای عضویت در هیأت مدیره و یا تصدی 
سمت مدیرعاملی بانک ها اعلام می شوند.  وی در گفت وگویی، 
با اشاره به مرحله سوم رسیدگی به موضوع واگذاری شرکت  ها 
و اعمال مجازات های انتظامی در این زمینه گفت: مدیران 
بانک هایی که تا پایان سال ۱۳۹۸ عملکرد قابل قبولی در خروج 
از بنگاه داری و واگذاری اموال مازاد نداشته  باشند، باتوجه به 
قانون رفع موانع  مجازات های پیش بینی شده در ماده ۱۷ 
تولید، فاقد صلاحیت های لازم برای عضویت در هیئت مدیره و 
یا تصدی سمت مدیرعاملی بانک ها اعلام و تا پنج سال از عضویت 
در هیئت مدیره و تصدی سمت مدیرعاملی بانک ها محروم 

خواهند شد.

فرهاد حنیفی

مدیران بانک هایی که 
از بنگاه داری دست 
برندارند عزل می شوند

جمعیت سر از پا نمی شناسد. جوان و پیر پشت خطوط میدان بازی 
زیر برق آفتاب ایستاده اند و از مردانی عکس و فیلم می گیرند که با 
اسب های ترکمن روی چمن های میدان نقش جهان چوگان بازی 
می کنند. ۲تیم »خلیج همیشه فارس« و »گنبدهای فیروزه ای« 
تن به رقابتی داده اند که هم آمادگی سوارکار و هم آمادگی اسب را 
می طلبد. بعد از بازی نفسگیر در ۳چُکه، این اسب های »گنبدهای 
فیروزه ای« هستند که موجب می شوند سوارکاران شان چوگان 
بیشتری بزنند. پسربچه ای با مادرش زیر چتر صورتی ایستاده و 
هربار که اسب به او نزدیک می شود به وجد می آید و می خواهد لحظه 
نزدیک شدن اسب را با دوربینش ثبت کند. آن طرف هم ۲پیرمرد با 
لهجه اصفهانی بستنی می خورند و بازی چوگان در حماسه »سیاوش 
و افراسیاب« فردوسی را زمزمه می کنند. اما نگاه گردشگری که از 
تهران آمده به سمت عالی قاپو می رود و برای همراهش از شاه عباس 

می گوید که چوگان باز حرفه  ای بوده است. 

فدراسیون چوگان

 پرچم چوگان 
در نقش جهان

درحالی هفته پیش مهلت ۶ ماهه و تمدید دو ماهه پتروشیمی 
نوری برای عرضه اولیه به پایان رسید که رئیس سازمان بورس از 
ورود این شرکت ۳۰۰ میلیارد تومانی تا دو هفته دیگر خبر داد. 
شاپور محمدی رئیس سازمان بورس درباره ورود پتروشیمی نوری 
به بورس که هفته گذشته با اتمام مهلت ۶ ماهه و تمدید دو ماهه 
روبرو و آینده آن نامعلوم بود، به ایرنا گفت : اقدامات مربوط به عرضه 
اولیه سهام این شرکت در حال انجام است و بزودی شاهد ورود آن به 
بورس خواهیم بود. وی ادامه داد: بحث بررسی اطلاعات صورت های 
مالی پتروشیمی نوری از جمله مسائلی بود که منجر به تأخیر ورود 
این پتروشیمی در بورس شد. همچنین پتروشیمی نوری باید 
تعهدی را به شرکت بورس تهران ارائه دهد که این فرآیند در کنار 
بررسی صورت های مالی آن در حال بررسی است.  ایشان افزود: به 
نظر می رسد تا ۱۵ روز آینده اقدامات اولیه مربوط به ورود پتروشیمی 

نوری در بورس انجام و عرضه اولیه آن صورت گیرد.

پتروشیمی نوری 

عرضه اولیه سهام 
پتروشیمی نوری تا دو 
هفته دیگر

محسن هاشمی رفسنجانی رییس شورای اسلامی شهر تهران 
نخستین اجلاس مجمع مشورتی روسای کمیسیون های شهرسازی 
و معماری شورا های کلانشهر ها و مراکز استان ها در شورای شهر 
تهران برگزار شد. وی در این نشست که با حضور مرتضی الویری 
رییس شورای عالی استان ها و جمالی نژاد معاون عمرانی وزارت 
کشور برگزار شد با بیان اینکه این نشست نخستین نشست مشورتی 
روسای کمیسیون های شهر سازی شورا های مراکز استان ها در 
دوره پنجم است، اظهار کرد: همانطور که می دانید عمده چالش ها 
و مشکلات موجود در حوزه شهرسازی و معماری در کلانشهر ها 
عبارتند از ضعف برنامه های توسعه شهری و نظارت بر آنها، فرسودگی 
شهری، تلاطم بازار مسکن و شکل گیری اسکان غیر رسمی، کیفیت 
نازل ساخت و ساز ها و ضعف در اجرای ضوابط و مقررات، پراکنده 
رویی شهری و دست اندازی به حریم شهر ها، سیما و منظر شهری 

نامناسب.

محسن هاشمی رفسنجانی

طرح های جامع توسعه 
کلانشهر ها فاقد 
پیوست ترافیکی است

بورس  در  نفت  ملی  شرکت  نماینده  تبیانیان،  امیرحسین 
انرژی فروش فیزیکی نفت در بورس را گامی اولیه معرفی 
کرد و گفت: با نهادینه شدن فروش فیزیکی، ابزارهای مالی 
جدید را روی نفت خام ایران فعال خواهیم کرد. به گزارش 
اعتبار به نقل از شرکت ملی نفت ایران فروش فیزیکی نفت 
سایر  که  است  این  اصلی  است. هدف  اولیه  گام  بورس  در 
ابزارهای کاغذی را برای نفت خام  از جمله  ابزارهای مالی 
ایران فعال کرده و بورس نفت را در سطح بورس های منطقه 
فعال کنیم. وی افزود: ایران یک سبد ارزی از جمله ریال 
ایران، یوآن، یورو و درهم را برای پرداخت ها در نظر گرفته 
است و دلار امریکا در این سبد وجود ندارد. متقاضیان ۹۰ 
روز پس از بارگیری زمان برای تسویه حساب دارند. تبیانیان 
گفت: فضای تحریم تأثیر خاصی بر میزان استقبال مشتریان 

و خریداران نداشته است.

امیرحسین تبیانیان

ابزارهای مالی جدید 
برای صادرات نفت 
فعال می شود

بانک مرکزی در بخشنامه ای به شبکه بانکی ابلاغ کرد، به زوج هایی 
که تاریخ عقد آنها بعد از اول فروردین ماه سال ۱۳۹۶ است و تاکنون 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج دریافت نکرده اند، با یک ضامن  معتبر 
بانک  ازدواج پرداخت شود.به گزارش روابط عمومی  و سفته  وام 
مرکزی، در این بخشنامه تاکید شده است، با توجه به ابلاغ بند ”الف“ 
تبصره ۱۶ قانون بودجه سال ۱۳۹۸ کل کشور به منظور حمایت از 
ازدواج جوانان، از محل پس انداز و جاری قرض الحسنه نظام بانکی، 
به زوجهایی که تاریخ عقد آنها بعد از ۱۳۹۶,۱,۱ است و تاکنون وام 
ازدواج دریافت نکرده اند، با اولویت نخست و با سقف فردی ۳۰۰ 
میلیون ریال، با دوره بازپرداخت پنجساله با اخذ یک ضامن معتبر 
و سفته«، تسهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت شود.بر این اساس 
با توجه به مفاد قانون یادشده مبنی بر اخذ یک ضامن معتبر و سفته، 
واحدهای اجرایی ذیربط در سراسر کشور، نسبت به اعطای تسهیلات 

قرض الحسنه ازدواج مطابق قانون یادشده، اقدام کنند.

روابط عمومی بانک مرکزي

پرداخت وام ازدواج 
با یک ضامن معتبر 
و سفته، 

زنگنه درباره طرح توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی توضیح می دهد: از شهریورماه پارسال تاکنون چین ۸۰ درصد سهم این طرح توسعه را در اختیار دارد و باید کار خود را آغاز کرده باشد، اما کار را به 
هر دلیلی اجرا نکرد. چینی ها به وضوح حرفی نزده اند، اما در عمل فعلاً میل به حضور ندارند و از ما تقاضای تعلیق دو ساله کرده اند که به معنای معطل کردن است و ما نیز گفته ایم نمی توانیم این را 
بپذیریم و باید راه های دیگری را بر اساس قرارداد پیدا کنیم. ما اکنون باید تکلیفمان را با چین مشخص کنیم، آنها یا باید از این قرارداد خارج شوند که در این صورت کل قرارداد به پتروپارس منتقل 
می شود و در نتیجه باید برای توسعه آن پول فراهم کنیم که اکنون تصمیم گیری در این باره در دستور کار سران سه قوه است. وزیر نفت با اشاره به روابط دوستانه ایران وچین، می گوید: »فاز دوم 
این طرح فشارافزایی و جلوگیری از افت تولید است که فعلاً هیچ کدام از ما امکان اجرایش را نداریم.« وی در بخشی از صحبت های خود اشاره می کند که هم اکنون برای ایران بشکه های صادراتی 
اهمیت بیشتری نسبت به قیمت نفت دارد و به ادعای اخیر وزیر انرژی عربستان پاسخ می دهد: »ایران نه تنها تهدیدکننده امنیت انرژی نیست، بلکه بزرگ ترین ضمانت کننده ثبات و امنیت انرژی 
در منطقه بوده است. آقای فالح، فرد تکنوکرات و محترمی است و به طور معمول حرف های سیاسی از ایشان نمی شنویم. احتمال دارد از وی خواسته اند چنین حرف های سیاسی را بیان کند.  بهتر 

بود آقای فالح تا من در وین بودم این حرف ها را بیان می کردند تا پاسخ دهم، چرا وقتی ۳ هزار کیلومتر فاصله گرفتم این حرف ها را مطرح کردند؟«

هفته نامه اقتصادی ایران
اقتصاد کلان

www.etebar.net
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قسمت  سیزدهمگفت وگو

صدري: 
قبوض کارکرد 
تلفن ثابت از 
مهرماه سال 
جاری حذف 
می شود

مهندس سیدمجید صدري مدیر عامل شرکت مخابرات ایران گفت: در راستای 
نهادینه سازی و تحقق فرایند های دولت الکترونیک ، از مهرماه سال جاری )سیکل 
چهارم( قبوض کارکرد تلفن ثابت، چاپ و توزیع نمی شود. به گزارش اعتبار به 
نقل از اداره کل ارتباطات وامور بین الملل شرکت مخابرات ایران، وی با تاکیدبر 
استفاده بهینه از تمام ظرفیت هاي دولت الکترونیک خاطرنشان کرد: با تاکید 
وزیرمحترم ارتباطات وبا توجه به ایفاي مسئولیت هاي اجتماعي ، شرکت مخابرات 
ایران قبوض کاغذي کارکرد هزینه تلفن ثابت مشترکین را در تمام استانها و مناطق 
مخابراتي حذف مي کند. مدیرعامل شرکت مخابرات ایران صرفه جویي صد 
میلیارد توماني سالیانه هزینه حذف قبوض و بکارگیري این مبلغ در راستاي 
توسعه شرکت را از اولویت هاي شرکت مخابرات ایران دانست. وي افزود: تمام 
مشتریان تلفن ثابت در سراسر کشور از این پس مي توانند علاوه برتماس با سامانه 

۲۰۰۰ وبه صورت شبانه روزي از خدمات پرداخت قبوض خود استفاده کنند. 
مدیرعامل شرکت مخابرات ایران ، ساده سازي ارائه خدمات به مشتریان در 
کمترین زمان و افزایش سرعت وشفاف بودن عملکرد کلیه امور مربوط به دریافت 
وپرداخت قبوض را از دیگر مزایاي مهم حذف قبوض کاغذي تلفن ثابت عنوان 
کرد. وي ادامه داد: وب سایت شرکت مخابرات ایران به نشانيwww.tci.ir و 
کد ussd*۲۰۲۰# نیز در اختیار تمام مشتریان قرار دارد و مخاطبان در سراسر 
کشور مي توانند ضمن دریافت کارکرد تلفن ثابت خود به صورت لحظه اي ، از 
همان طریق نسبت به پرداخت اقدام نمایند. وی با اعلام این مطلب که تا کنون 
در ۸ استان به صورت کامل قبوض کارکرد تلفن ثابت حذف شده اظهارداشت: 
حذف قبوض کاغذي در استان هاي باقي مانده با توجه به سیاست هاي مبتني 

برتحقق دولت الکترونیک در برنامه آتي شرکت قراردارد.

 فعالیت اقتصاد                      ی و سرمایه گذاری 
یا بنگاهد                      اری ؟

بایستی تلاش شود             تا با 
مد            یریت و ساماند            هی منابع و 
و  ای  بیمه  بخشهای  مصارف 
د            رمانی سازمان تامین اجتماعی، 
سود              مجد            د              بازگرد            ش  امکان 
حاصله از سرمایه گذاری ها د            ر 
فراهم  گذاری  سرمایه  حوزه 
گرد            ید            ه و از هزینه کرد             سود            های 
حاصله حتی الامکان پرهیز شود             
چرا که بزرگی یک سازمان بیمه 

گر به بزرگی بخش ذخایر و اند            وخته های آن می باشد            .
به موجب بند             ۲ ماد            ه ۲۸ قانون تامین اجتماعی )مصوب 
۱۳۵۴( و حکم متناظر آن د            ر اساسنامه سازمان تامین اجتماعی 
“د            رآمد             حاصل از وجوه و ذخایر و اموال سازمان” و بعبارتی 
“د            رآمد            های حاصل از بکاراند            اختن وجوه و ذخایر و اموال سازمان” 
بعنوان د            ومین منبع د            رآمد            ی سازمان تامین اجتماعی نشانگر 
جایگاه سرمایه گذاری د            ر ساختار سازمان و بیانگر وظیفه ذاتی 
سازمان د            ر حفظ و ارتقاء ارزش ذخایر برای تامین و تضمین 
مصارف آتی می باشد            ، فلذا این حوزه جزء لاینفک سازمان تامین 

اجتماعی می باشد            .
از جمله نکات حائز اهمیت د            ر فعالیت سرمایه گذاری 
سازمان تامین اجتماعی د            ر شرایط موجود             که بر کارکرد            های این 
حوزه سایه اند            اخته است و بعضاً حواشی برای آن د            امن زد            ه می 

شود             عبارتست از :
- اینرسی و مقاومت بد            نه د            ولت د            ر قبال واگذاریهای 
تصد            یگری امور اجرایی و اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی و اصول 
و سیاستهای کلی نظام د            ر این زمینه که هم تامین اجتماعی را 
یکی از د            ستگاه هایی که میتواند             این واگذاریهای د            ولتی را تهاتر 
یا خرید            اری و یا تملک کند            ، د            انسته و هم مقرر د            اشته است که 
بخشی از منابع حاصل از واگذاریها بایستی صرف تقویت نظام 
تامین اجتماعی شود            .  - بزرگ بود            ن مقیاس د            ولت و میل بد            نه 
د            ولت به حضور د            ر شرکتها )بخاطر محد            ود            یتهای موجود             د            ر نظام 
پرد            اختها،سیستم معاملات و... بخشهای د            ولتی( و اینرسی 
د            ستگاه ها برای حفظ مجموعه های تصد            یگری و اجرایی و از همه 
مهمتر حضور بخش شبه د            ولتی و عمومی نظیر بخشهای 
اقتصاد            ی بنیاد            ها و نهاد            ها د            ر بازار سرمایه و... کشور می باشد             که 
سرمایه گذاری سازمان تامین اجتماعی را که عمومی غیر د            ولتی 
می باشد             برنمی تابند             و وقتی د            ر رقابت با شستا کم می آورند             از 

اهرمها و حاشیه های د            یگر استفاد            ه می کنند            .

35 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی داریم 

انتقال اطلاعات اقتصادی افراد به 
سازمان مالیاتی تنها راه مقابله

امیدعلی پارسا رئیس کل سازمان امور مالیاتی در برنامه »تیتر امشب« 
شبکه خبر گفت: اداره عادلانه کشور با دریافت مالیات عادلانه از همه 
اشخاص حقیقی و حقوقی متناسب با هزینه ها و درآمدها و مصرفشان 

ممکن و محقق می شود.
پارسا افزود: تا زمانی که ریز اطلاعات دقیق و اسناد متقن درباره دارایی ها 
و درآمد همه اشخاص حقیقی و حقوقی از طریق سیستم های الکترونیکی 
ایمن و قابل اعتماد در اختیار سازمان مالیاتی قرار نگیرد قادر نخواهیم بود 

از فرار مالیاتی جلوگیری کنیم و اداره عادلانه کشور محقق نخواهد شد.
او مالیات را هزینه زندگی اجتماعی دانست و گفت: تامین هزینه زندگی 
اجتماعی یا از طریق مالیات است یا از طریق استقراض یا فروش نفت و یا 
چاپ پول که چاپ پول موجب تورم فزاینده می شود که نوعی مالیات پنهان 
است که تنها از اقشار متوسط و ضعیف اخذ می شود زیرا اقشار ثروتمند از 

تورم آسیب نمی بینند.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی اصلاح پایه های مالیاتی و اصلاح شکل های 
درآمد و هزینه کشور را لازم شمرد و افزود: حاکمیت ها باید بدانند کی، 
کجا و چقدر درآمد دارد و برای این کار باید زیرساختارهای الکترونیکی 
فراهم شود و همه دستگاه های اجرایی موظف شوند اطلاعات افراد و شرکت 

ها را کامل و دقیق و بدون خدشه در اختیار سازمان مالیاتی قرار دهند. 
پارسا گفت: هدف سازمان مالیانی در اخذ مالیات صرفا کسب درآمد نیست، 
بلکه تنظیم اقتصاد و فعالیت های اقتصادی و جلوگیری از رانت و فساد و 

فعالیت های سوداگرانه مخلل اقتصاد کشور است.
او از فراهم بودن شرایط فرار مالیاتی که آن را نوعی دزدی دانست انتقاد 
کرد و گفت: بر اساس برآوردها حدود ۳۰ تا ۳۵ هزار میلیارد تومان فرار 
مالیاتی داریم که رقم بسیار بزرگی است و تنها راه مقابله با آن فراهم شدن 
زیرساخت های الکترونیکی و انتقال اطلاعات اقتصادی همه افراد حقیقی 

و حقوقی به سازمان امور مالیاتی است. 
رئیس کل سازمان امور مالیاتی با اشاره به دریافت ۸,۵ درصدی مالیات از 
درآمدها افزود: در کشورهای پیشرفته ۳۰ درصد درآمد مردم بابت مالیات 
اخذ می شود و در کشورهای در حال توسعه این رقم ۱۵ تا ۱۸ درصد 
درآمدهاست. پارسا با بیان این که به دنبال هوشمندسازی نظام محاسبه 
مالیاتی کشور هستیم، درباره اخذ مالیات از عایدی سرمایه گفت: در ۱۸۰ 
کشور دنیا از عایدی سرمایه مالیات اخذ می شود و این مالیات از تولید یا از 
سرمایه گرفته نمی شود بلکه از تغییرات یکباره و نامتعارف قیمت اقلام 
سرمایه ای اخذ می شود و هدف آن تنظیم اقتصاد و جلوگیری از فعالیت 
های سوداگرانه است.  او همچنین خواهان افزایش پوشش های مالیاتی و 
بازنگری معافیت های مالیاتی شد.     وحید شقاقی کارشناس مسائل 
اقتصادی نیز در ارتباط تلفنی با برنامه با انتقاد از اقتصاد نفتی که زمینه ساز 
فساد و رانت شده است گفت: نظام مالیاتی بدون شفافیت امکان ادامه حیات 
ندارد و لازمه شفافیت مقابله جدی با فساد و رانت است و چالش بزرگ 
سازمان مالیاتی توسعه بانک های اطلاعاتی در حوزه های مختلف است. 
احسان خاندوزی کارشناس مسائل اقتصادی و دیگر مهمان تلفنی برنامه 
هم با بیان این که در حسرت آن مانده ایم که حداقل نیمی از هزینه های 
جاری دولت از مالیات تامین شود گفت: باید عزم جدی تری در دولت ایجاد 
شود تا دستگاه های دولتی همکاری بیشتری با سازمان مالیاتی داشته 
باشند و ممکن است در سال های آینده با رفع تحریم ها مجددا انگیزه 

مسئولان برای دریافت مالیات کاهش یابد.

بیژن زنگنه: 
فاز 11 در دستور 
کار سران سه 

قوه

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
میلیارد  هزار  از کل ۴۰۷  گفت: 
تومان منابع عمومی دولت در بودجه 
امسال، ۸۱ هزار میلیارد تومان به 
های  صندوق  به  کمک  منظور 
بازنشستگی در نظر گرفته شده 
است.   شریعتمداری در دیدار با 
بازنشستگی  های  کانون  اعضای 
فولاد کشور: اصلاحات پارامتریک 
در صندوق های بازنشستگی باید 
بهبود  برای  دولت    / شود  اجرا 
می  تلاش  بازنشستگان  وضعیت 
کند / ۸۱ هزار میلیارد تومان به 
منظور کمک به گزارش مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، 
محمد   ، اجتماعی  رفاه  و  کار 
شریعتمداری وزیر تعاون،کار و رفاه 
اجتماعی با ابراز خرسندی از حضور 
در  جمع نمایندگان بازنشستگان 
بازنشستگی  فولاد و کانون های 
اظهار داشت: بدون تردید نشست با 
این  نمایندگان  و  بازنشستگان 
عزیزان برای من بسیار ارزشمند 
و  مدیران   ، بازنشستگان  است. 
کارکنان صنایع مختلف برای ما 
بسیار مهم هستند زیرا زمینه و 
زیرساخت های لازم برای توسعه 
ایران را فراهم می کنند. وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: 
صندوق بازنشستگی فولاد در سال 
مطلوبی  وضعیت  گذشته  های 

داشت و حتی از بسیاری از مدیران 
صنایع علاقه مند بودند که سال 
های آخر خدمت خود را در صنعت 
مزایای  از  تا  بگذرانند  فولاد 

بازنشستگی فولاد بهره مند شوند.
اصلاحات پارامتریک در صندوق 
بسیار  موضوع  بازنشستگی  های 
مهمی است وی افزود: اصلاحات 
های  صندوق  در  پارامتریک 
بازنشستگی موضوع بسیار مهمی 
است که بر اجرای آن تاکید داریم. 
بازنشستگی  های  صندوق  برای 
نباید تصمیماتی گرفته شود که 
نامطلوب باشند. وزیر تعاون، کار و 

رفاه اجتماعی ادامه داد: از کل ۴۰۷ 
هزار میلیارد تومان منابع عمومی 
دولت در بودجه امسال، ۸۱ هزار 
میلیارد تومان به منظور کمک به 
صندوق های بازنشستگی در نظر 
شریعتمداری  است.  شده  گرفته 
صندوق   ۱۸ ما  داشت:  اظهار 
بازنشستگی داریم که بر اساس قانون 
تشکیل وزارت رفاه یک بار تعیین 
تکلیف شدند وهمه این صندوق ها 
به جز صندوق کشوری، به عنوان 
شناخته  غیردولتی  عمومی  نهاد 
شدند اما متاسفانه در ادامه کار و در 
بحث ادغام این صندوق ها به هم 

ریختگی هایی به وجود آمد. مدیران 
به فکر بازنشستگان باشند وی با بیان 
اینکه هر دولتی که سر کار می آید 
مگر می تواند به حقوق بازنشستگان 
و وضعیت زندگی آنان بی تفاوت 
باشد افزود: همه ما متوجه مشکلات 
بازنشستگان هستیم. مدیران نباید 
فقط به خاطر آخرت خود بلکه برای 
سربلندی در همین دنیا نیز به فکر 
بازنشستگان و زندگی آنها باشند.  
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
صندوق  بازنشستگان  به  خطاب 
بازنشستگی فولاد گفت: اینجا خانه 
شماست و باید با همفکری شما 

شریعتمداری  برود.  پیش  کارها 
جمع  در  وقت  هر  کرد:  تاکید 
بازنشستگان حاضر می شوم انرژی 
مثبت می گیرم حتی اگر در آن 
جلسه بازنشستگان گله مندی های 
فراوانی هم مطرح کنند، همراهی با 
این عزیزان و شنیدن مشکلات آنان 
برای من ارزشمند است. وی با اشاره 
به اینکه انقلاب اسلامی بر پایه نظر 
مردم شکل گرفت تصریح کرد: مردم 
از اینکه بر سرنوشت خودشان حاکم 
هستند راضی هستند و با وجود فشار 
به  حاضر  وقت  هیچ  اقتصادی 
وابستگی به بیگانگان نیستند. وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 
ملت ایران، ملت بزرگی است و این 
ارزش هاست که ما را زنده نگه داشته 
است. باید ارزش ها را به نسل جوان 
انتقال دهیم و یقینا بازنشستگان 
عزیز می توانند نقش مهمی را در این 
خصوص ایفا کنند. شریعتمداری در 
ادامه افزود: مجموعه وزارتخانه در 
مسیر خدمتگذاری به شما است. 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با 
اشاره به گزارشی که از دستاوردهای 
صندوق بیان شد، تاکید کرد: یقینا 
اقدامات موثری صورت گرفته اما  باید 
منابع بازنشستگان را در بهترین 
نقطه سرمایه گذاری کنیم و هر جا 
نرخ بازگشت سرمایه بالاتر باشد در 

آنجا سرمایه گذاری کنیم.

شریعتمداری در دیدار با اعضای کانون های بازنشستگی فولاد کشور: 

اصلاحات پارامتریک در صندوق های بازنشستگی باید اجرا شود

افروز بهرامی رییس صندوق ضمانت صادرات گفت: صندوق امکان 
پرداخت تسهیلات ارزی با سود دو درصد و تسهیلات ریالی با سود 
یک درصد را دارد. وی در دومین همایش تامین مالی سرمایه گذاری 
و بیمه در صادرات اظهار داشت: در سه ماه اول امسال در مقایسه با سه 
ماهه سال گذشته با توجه به اینکه میزان صادرات غیرنفتی تغییری 
نداشته، اما عملکرد صندوق ضمانت صادرات ۱۰۲ درصد رشد داشته 
که باعث خوشحالی است.وی افزود: در ارتباط با اهمیت صادرات به 
خصوص صادرات غیرنفتی و شرایط فعلی از نظر ارزآوری و تامین 
نیازهای وارداتی و رونق تولید داخل، اهمیت صادرات غیر نفتی بر کسی 
پوشیده نیست، اما یکی از ماموریت ها و اهداف اقتصاد مقاومتی افزایش 
تاب آوری اقتصاد در برابر تکانه ها و شوک های خارجی است و بیشترین 
آسیب در برابر این شوک های خارجی بخش نفت و درآمدهای نفتی 
می بیند و تنها چیزی که می تواند این آسیب را جبران کند توسعه 

صادرات غیر نفتی است.

افروز بهرامی

امکان پرداخت 
تسهیلات ارزی با 
سود دو درصد



شهرستان

www.etebar.net

چهارشنبه 19 تیر ماه 1398، شماره 186

6

گفت وگو

هفته نامه اقتصادی ایران

استاندار اصفهان با ارسال نامه ای خطاب به مدیرعامل بانک 
ملت، از حمایت های این بانک از بخش تولید کشور به ویژه 

در این استان قدردانی کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک ملت، دکتر عباس رضایی در 
این نامه با اشاره به اهتمام جدی و همکاری اثربخش دکتر 
مصوبات  اجرای  در  ملت  بانک  مدیرعامل  بیگدلی  محمد 
از سرمایه گذاران  تامین و کمیته حمایت قضایی  شورای 
برای گروه صنعتی پتروایمن سپاهان، این اقدامات را باعث 
و  ایزوپروپیل  تولید محصولات طرح  خودکفایی کشور در 
تامین مواد اولیه صنایع پایین دست این مجموعه بزرگ در 

سطح استان اصفهان خواند.
بانک  اندرکاران  دست  و  مدیران  تلاش  از  قدردانی  با  وی 
ملت اظهار امیدواری کرد که در سالی که به نام رونق تولید 
نامگذاری شده است، این بانک بتواند بیش از پیش در نیل به 
اهداف مقدس جمهوری اسلامی ایران، موفق و سربلند باشد.

قدردانی استاندار اصفهان از 
مدیرعامل بانک ملت

توسعۀ فعالیت های حوزۀ معدن و صنایع معدنی 
مؤثرترین راه پویایی اقتصاد کشور

مهندس حمید رضا عظیمیان مدیرعامل 
گروه فولاد مبارکه در آستانۀ روز صنعت 
شد  حاضر  خبرنگاران  جمع  در  معدن  و 
آنان،  سؤالات  به  پاسخ گویی  ضمن  و 
راهبردهای گروه فولاد مبارکه در حوزه های 
تولید در سال رونق تولید، توسعه های آتی، 
و  بومی سازی  بخش  در  شرکت  اقدامات 

اشتغال زایی را این چنین تشریح کرد:
 با توجه به وضع موجود، برنامۀ 
تولید  رونق  سال  در  مبارکه  فولاد 

چیست؟
زیاد  ظرفیت  به  توجه  با  است  بدیهی 
معادن کشور و نیاز به توسعۀ روزافزون 
صنعت فولاد، توسعۀ فعالیت های حوزۀ 
راه  مؤثرترین  معدنی  صنایع  و  معدن 
همین  در  است.  کشور  اقتصاد  پویایی 
راستا و به منظور تأمین حداکثری بازار 
داخل، طبق برنامه مقرر است در گروه 
فولاد مبارکه )شرکت فولاد مبارکه، فولاد 
هرمزگان و مجتمع فولاد سبا( بیش از ۸ 
میلیون و ۵۰۰هزار تن فولاد خام تولید 
شود که در این مسیر راهبردی، سهم 
فولاد مبارکه ۵میلیون و۶۰۰ هزار تن، 
سهم فولاد هرمزگان یک میلیون و ۵۰۰ 
هزار تن و سهم مجتمع فولاد سبا هم 

یک میلیون و ۴۲۰ هزار تن است.
در بخش تولید کلاف گرم مقرر است در 
فولاد مبارکه ۵ میلیون و ۱۰۰ هزار تن 
و در مجتمع فولاد سبا نیز یک میلیون 
و ۴۰۰ هزار تن کلاف گرم تولید شود. 
ضمن این که تولید یک میلیون و ۵۸۶ 
هزار تن کلاف خام نیز در دستور کار 
از  یکی  باشیم  داشته  خاطر  به  است. 
از  بعد  که  ارزشمندی  بسیار  اقدامات 
گرفت،  صورت  ایران  کشور  در  انقلاب 
توجه به صنایع مادر و احداث کارخانه 

معظم فولاد مبارکه بوده است.
 ارزیابی شما از روند تولید فولاد 

کشور چگونه است؟
روند  درخصوص  موجود  گزارش های 
تولید فولاد خام در کشور و پیش بینی 
آن تا سال ۱۴۰۱ نشان می دهد تولید 
فولاد خام کشور در سال ۱۳۵۶ حدود 
۷۰۰ هزار تن بوده است. این میزان با 
عرصۀ  به  مبارکه  فولاد  قدرتمند  ورود 
فزونی  روبه   ۷۲ سال  از  فولاد  تولید 
 ۶ به   ۸۰ سال  در  این که  تا  گذاشت 
میلیون و ۶۰۰ هزار تن و در سال ۹۷ به 
۲۵ میلیون تن رسید. در طی این سال ها 
همواره سهم فولاد مبارکه از این میزان 
تولید، حدود ۵۰ درصد بوده است. در 
در سال ۱۳۵۶  فولاد  رنکینگ جهانی 
بوده است؛  ایران ۳۵  تولید فولاد  رتبۀ 
درحالی که این رتبه در سال ۱۳۹۷ به 

رتبۀ دهم ارتقا یافته است.
 نقشۀ راه فولاد مبارکه چگونه است؟

فولاد  ظرفیت های  افزایش  تحقق  با 
هرمزگان و فولاد سفیددشت به گونه ای 
برنامه ریزی  شده است که ظرفیت گروه 
 ۱۲ به   ۱۳۹۹ سال  تا  مبارکه  فولاد 
میلیون و ۸۰۰ هزار تن افزایش یابد و 
فولاد مبارکه بتواند همچنان سهم عمدۀ 
خود در تولید فولاد کشور را حفظ کند.

 اقدامات فولاد مبارکه در حوزۀ 

صنعت  بیشتر  هرچه  بومی سازیِ 
فولاد چه بوده است؟

به طور  مبارکه  فولاد  این که  به  توجه  با 
مستقیم در فهرست تحریم های ظالمانه 
قرار گرفته است، خوشبختانه در حرکتی 
پویش گونه، همۀ کارکنان فولاد مبارکه 
به  اتکا  با  تا  شده اند  هم قسم  و  همدل 
مبارکه  فولاد  متخصصان  فنی  دانش 
دانش بنیان،  شرکت های  همکاری  با  و 
کشور،  داخلی  سازندگان  و  دانشگاه ها 
قطعات و تجهیزات موردنیاز شرکت را 
بومی سازی کنند و در این راستا، حدود 
۲۸۰۰ شرکت با فولاد مبارکه همکاری 
می کنند و اقلام موردنیاز خطوط تولید و 
پشتیبانی را تأمین می نمایند. خوشبختانه 
از ۴  اقدامات، تاکنون بیش  این  در پی 
هزار و ۱۸۰ میلیارد تومان بابت تأمین 
داخلی بسیاری از این اقلام، صرفه جویی 
اقتصادی به بار نشسته است. فولاد مبارکه 
تولیدکنندگان  و  سازندگان  از  حمایت 
اصلی  راهبردهای  از  یکی  را  داخلی 
مدیریت شرکت می داند. به همین منظور، 
در فراخوانی ملی و با برپایی نمایشگاهی 
در تهران از تمامی سازندگان و فعالان 
تا  کرد  دعوت  معدن  و  صنعت  حوزۀ 
توانمندی های خود را در حوزۀ ساخت و 

تولید بروز و ظهور دهند.
در  اشتغال زایی  از  ارزیابی شما   

حوزۀ صنعت فولاد چگونه است؟
بدون شک، با توجه به وجود معادن غنی 
در کشور و نقش فزایندۀ صنعت فولاد در 
ایجاد فرصت های شغلی، هرچقدر بتوانیم 
ظرفیت های این حوزه را از حالت بالقوه 
به بالفعل تغییر دهیم، گام های بلندتر و 
مؤثرتری در راستای اقتصاد بدون اتکا به 

صنعت نفت برداشته ایم.
به طور مشخص، در گروه فولاد مبارکه 
و در استان های اصفهان، چهارمحال و 
بختیاری، هرمزگان و سنگان خراسان 
مستقیم  به طور  نفر  هزار  از ۲۵  بیش 
به طور  نیز  نفر  هزار   ۳۲۵ حدود  و 
غیرمستقیم در سراسر کشور در حوزۀ 
فولاد مبارکه مشغول به کارند و با تکمیل 

طرح های توسعۀ شرکت در اقصی نقاط 
کشور، نزدیک به ۲ هزار نفر دیگر به طور 
از ۱۰ هزار نفر دیگر  مستقیم و بیش 
مبارکه  فولاد  بزرگ  خانوادۀ  جمع  به 
اضافه خواهند شد و از این طریق ارتزاق 

خواهند کرد.
کم آبی  وجود  با  مبارکه  فولاد   

چگونه به تولید خود ادامه داد؟
تن  میلیون  حدود ۳  که  سال ۷۳  در 
می شده،  تولید  مبارکه  فولاد  در  فولاد 
میزان مصرف آب حدود ۱۷/۳ مترمکعب 
بوده است. در سال رونق  تولید  بر تن 
فولاد  شرکت  در  فولاد  تولید  تولید، 
 ۶/۲ به  درصدی  رشد ۱۰۰  با  مبارکه 
میلیون تن افزایش یافته  و این شرکت 
با انجام پروژه ای مشترک با آبفای استان 
و سرمایه گذاری در ایجاد شبکۀ فاضلاب 
شهری و همچنین با اجرای پروژه های 
متعدد جمع آوری و تصفیۀ پساب های 
شهری  پساب های  و  کارخانه  صنعتی 
شهرستان های مجاور شرکت، پساب های 
مذکور را پس از تصفیه در خطوط تولید 
خود به گردش درآورد و توانست با ۸۴ 
درصد صرفه جویی، علی رغم افزایش دو 
در حدود  را  آب  تولید، مصرف  برابری 
دارد. ذکر  نگه  همان مصرف سال ۷۳ 
اقدام و  این  با  این نکته لازم است که 
جلوگیری از ورود پساب های شهری به 
محیط زیست و زاینده رود از آلودگی های 
زیست محیطی و به دنبال آن تحمیل 
تأمین سلامت  برای  هزینه های درمان 

جامعه به شدت کاسته شده است.
 فولاد مبارکه در سطح ملی و جهانی 

چه افتخاراتی را کسب کرده است؟
برای پاسخ به این سؤال باید وقت زیادی 
از  برخی  اختصار  به  ولی  کنم  صرف 

مهم ترین این عناوین عبارت اند از:
 کسب رتبۀ دهم در بین شرکت های 
گزارش  براساس  دنیا  فولادسازی 

World Steel Dynamic؛
 Award Winner عنوان  کسب   

Gold در ارزیابی EFQM اروپا؛
 کسب عنوان سازمان سرآمد سال؛

 کسب تندیس زرین تعالی سازمانی 
با بالاترین امتیاز؛

 انتخاب به عنوان واحد نمونۀ استاندارد 
کشوری و استانی؛

 انتخاب به عنوان واحد نمونۀ کیفیت 
و استاندارد استانی و ملی از طرف ادارۀ 

کل استاندارد استان اصفهان؛
 کسب عنوان برترین شرکت دانشی 
کشور و راه یابی به جایزۀ مدیریت دانش 

)MAKE( آسیا؛
برتر  شرکت  یازدهم  رتبۀ  کسب   
 TOYOTA، کنار  در  آسیا  دانشی 
بار  اولین  برای   ... و    SUMSUNG

در خاورمیانه؛
اولین جایزۀ  از  دریافت لوح تقدیر   

مسئولیت های اجتماعی در کشور؛
 کسب رتبۀ اول در جایزۀ بهره وری در 

صنایع معدنی ایمیدرو؛
از  حمایت  طلایی  تندیس  کسب   

حقوق مصرف کنندگان؛
فلزات  گروه  در  اول  رتبۀ  کسب   
شاخص  در  پنجم  رتبۀ  و  اساسی 
ارزش افزوده در رتبه بندی ۱۰۰ شرکت 

برتر ایرانی.
 به نظر شما عامل اصلی کسب 

این افتخارات چیست؟
موفقیت های  و  افتخارات  تمامی 
به دست آمده در فولاد مبارکه حاصل کار 
گروهی همۀ مدیران و کارکنان از ابتدا 
تاکنون بوده است. امید است در ادامه 
نیز با تلاش شبانه روزی همۀ همکاران 
این روند ادامه داشته باشد و برای کشور 

منافع ارزشمندی به بار آورد.
 سخن پایانی؟

با توجه به نقش و جایگاه فولاد مبارکه در 
عرصۀ صنعت کشور این اطمینان خاطر را 
به همۀ هم وطنان می دهیم که مدیران و 
کارکنان فولاد مبارکه در راه اعتلای نظام 
مقدس جمهوری اسلامی هم قسم و متحدند 
تا با نقش آفرینی در اقتصاد کشور، دِینْ خود را 
به همۀ مردم، به ویژه ذی نفعان شرکت ادا کنند.

قسمت  سوم قسمت  سومگفت وگوخبر خبر
زهرا سعیدی در برنامه پایش

 افرادی را  داریم در تهران 
که 7۰۰ و ۲5۰۰ واحد مسکونی دارد
راه حل مشکلات افشاگری و حرف زدن نیست، کار است؛ کار!

زهرا سعیدی در برنامه پایش از وجود افرادی خبر داد که ۷۰۰ 
و ۲۵۰۰ واحد مسکونی در شهر تهران در اختیار دارند و به 

همین جهت برای مسکن نرخ تعیین می کنند.
عضو کمیسیون اقتصادی گفت: طرحی که ما آماده کردیم بر 
این موضوع دلالت دارد و با ۱۴۵ امضا تقدیم هیئت رئیسه 
مجلس شد که کلیات آن تاکنون تصویب گردیده است. بیش 
از ۹۵ درصد مردم از این مالیات معاف هستند و آنهایی که 
مسکن را برای سود خریده اند باید بخشی از سود خود را 
مالیات دهند. به گزارش اعتبار  به نقل از روابط عمومی پایش 
شبکه یک؛ زهرا سعیدی مبارکه، عضوکمیسیون اقتصادی 
برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی در برنامه پایش در 
توضیح مالیات بر عایدی سرمایه گفت: این مالیات به نوعی بر 
سود حاصل از خرید یا فروش بسته می شود. این مالیات حتی 

در کشورهای آفریقایی نیز گرفته می شود.
وی با اشاره به طرح مالیات بر عایدی سرمایه افزود: طرحی 
که ما آماده کردیم بر این موضوع دلالت دارد و با ۱۴۵ امضا 
تقدیم هیئت رئیسه مجلس شد که کلیات آن تاکنون تصویب 
گردیده است. بیش از ۹۵ درصد مردم از این مالیات معاف 
هستند و آنهایی که مسکن را برای سود خریده اند باید بخشی 
از سود خود را مالیات دهند.   سعیدی با تاکید بر تاریخچه این 
طرح افزود: در سال ۹۴ ما بر تولید مالیات بستیم اما بر خانه 
های مالزاد و سوداگری مسکن هیچ مالیاتی بسته نشد. در آن 
سال این طرح به مجلس آمد اما با نامه نگاری آخوندی، وزیر 
وقت راه و شهرسازی، و نقش آفرینی رئیس مجلس موضوع 

مالیات بر عایدی سرمایه از دستور کار خارج شد.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
بی انگیزگی دولت در اجرایی شدن طرح مالیات بر عایدی 
سرمایه گفت: بار ها کرباسیان وزیر وقت اقتصاد و تقوی نژاد 
رییس وقت سازمان امور مالیات کشور ابلاغ کردند که ابزار 
بررسی عایدی سرمایه افراد در دست است و امکان اجرای 

مالیات بر عایدی سرمایه وجود دارد.
وی افزود: اما در حال حاضر دژپسند وزیر اقتصاد خبر از 
طراحی طرح جامع مالیاتی را می دهد که البته قرار بود تا 

اواخر خرداد ارایه شود و هنوز محقق نشده است.
این نماینده مجلس گفت: بررسی این طرح جامع دولت باز 
هم به همان قانونی که ۳ سال پیش مجلس مصوب کرده بود 
رسیده است و به نوعی دوباره کاری صورت گرفته است. البته 
در تصویب این طرح اراده لازم وجود ندارد. در حال حاضر 

شاخص امید به خانه دار شدن افزایش داشته است.
سعیدی مبارکه بیان کرد: طبق اطلاعات واصله فردی در 
شهرری صاحب ۷۰۰ خانه است و مالیات این سرمایه را هم 
نمی پردازد. این ارقام کم نیستند و طبق بررسی ها متوجه 
شدیم در تهران ۷ هزار و ۵۰۰ خانه ساخته شده و فردی 
در تهران ۲ هزار و ۵۰۰ مسکن ساخته، ولی وارد بازار مسکن 

نکرده است.
وی گفت: ۷۰ درصد معاملات مسکن مصرفی نیست و جنبه 
کسب سرمایه بیشتر را دارد. متاسفانه نرخ مسکن را افرادی 
می کنند.  تعیین  هستند  بالا  خانه های  تعداد  صاحب  که 
افزایش قیمت مسکن در شهرهای بزرگ، کم کم تاثیرش را 

نیز در شهرهای کوچک خواهد گذاشت.
این نماینده مجلس با ارائه آمار ساخت مسکن بیان نمود: 
ما ۱۰ میلیون و ۵۰۰ هزار واحد مسکونی از سال ۸۵ تا ۹۵ 
ساخته شده، اما ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار واحد آن در اختیار 
مصرف کننده قرار گرفته است. بقیه ۷ میلیون و پانصد هزار 
واحد دست افراد تاثیر گذار در بازار مسکن است. اما به علت 

عدم وجود قانون از این افراد مالیات اخذ نمی شود.
سعیدی مبارکه ادامه داد: در حال حاضر ۱۷۰ کشور دنیا در 
حال پرداخت مالیات بر عایدی سرمایه یا CGT هستند. وی 
بیان کرد: با اجرایی شدن طرح مالیات بر عایدی مسکن قطعا 
۹۵ درصد مردم جامعه از آن معاف خواهند بود زیرا قانون 
مصوبه مجلس بیان کرده که هر فرد می تواند یک خانه داشته 
و از پرداخت مالیات بر آن معاف باشد. این پیش بینی را هم 
داشته ایم که سرپرست خانوار شاید برای فرزندانش منزلی 
را به عنوان سرمایه خریداری کرده باشد. بنابراین حداکثر به 
اندازه تعداد اعضای خانواده اش می تواند خانه داشته باشد و 
مازاد بر را باید مالیات دهد و این طرح شامل مردم عادی نمی 
شود. این نماینده مجلس گفت: طرح مالیات بر عایدی سرمایه 
قطعا مختص سودجویانی است که از آنها نام بردیم. سعیدی 
به سال  نسبت  قیمت مسکن  متاسفانه  بیان کرد:  مبارکه 
گذشته ۱۱۲ درصد افزایش داشته است. این افزایش تاکنون 
در کشور سابقه نداشته و متاسفانه بازار مسکن بازاری خاص 
است که در خصوص آن تدبیری اندیشیده نشده است. مالیات 
بر عایدی سرمایه باعث کاهش قیمت مسکن خواهد شد و بین 
فروشندگان رقابت کاهش قیمت اتفاق خواهد افتاد. به همین 

دلیل این طرح به نوعی راه حل مقابله با سوداگری است.

لزوم پیگیری مشکلات 
و مسائل بازنشستگان 
به منظور دستیابی به 
راه حل قطعی

با توجه به مشکلات عدیدۀ صندوق بازنشستگی فولاد کشور و دغدغه های زیاد اعضا در این زمینه، نشستی با حضور  وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی، مدیرعامل فولاد مبارکه، نمایندۀ مردم مبارکه در مجلس شورای اسلامی، مدیرعامل ذوب آهن و نمایندۀ اعضای صندوق 
برگزار شد. در این نشست موضوعات گوناگونی ازجمله بیمه و درمان مورد بحث و بررسی اعضای حاضر قرار گرفت و برای رفع برخی 
موانع تصمیم گیری شد. مهندس عظیمیان در این نشست بر لزوم پیگیری مشکلات و مسائل بازنشستگان تا دستیابی به راه حل قطعی 
تأکید کرد و گفت: فولاد مبارکه از هیچ تلاشی برای حل مشکلات بازنشستگان، که سرمایه های اجتماعی و ماندگار این صنعت به شمار 
می آیند، دریغ نخواهد کرد و در این زمینه خود را موظف به رعایت حقوق کامل این عزیزان می داند. همچنین به دستور وزیر تعاون، با 
اعمال بیشترین میزان مساعدت در زمینۀ رعایت حقوق بازنشستگان، تصمیم بر آن شد که مدیران ذی ربط با برگزاری جلساتی به تفاهم 
کامل برسند و صورت جلسۀ این جلسات به وزیر اعلام  گردد. در سایر موارد نیز تصمیم گیری ها و صورت جلسات جهت رفع مشکلات، 

به ایشان اعلام شود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان:
تکمیل فاضلاب چادگان ۲۰ میلیارد تومان 

سرمایه نیاز دارد

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان گفت:  اجرای 
تصفیه خانه فاضلاب شهر چادگان که از سال ۹۲ آغاز شده ، 
تاکنون هزینه ای حدود ۴ میلیارد تومان در بر داشته است 
اما برای تکمیل آن به ۲۰  مهندس هاشم امینی در جلسه 
بررسی مشکلات آب و فاضلاب غرب استان که در فرمانداری 
چادگان برگزار شد به ضرورت تکمیل تصفیه خانه فاضلاب در 
شهر چادگان پرداخت و گفت:با توجه به حساسیت موجود 
در چادگان و مجاورت آن با سد زاینده رود به منظور دفع 
بهداشتی فاضلاب و ارتقای سطح بهداشت عمومی مردم  نیاز 
به احداث تصفیه خانه فاضلاب در این شهر  وجود داشت.وی 
افزود:هم اکنون اجرای سازه تصفیه خانه فاضلاب چادگان به 
۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی رسیده است و برای  اجرای سازه 
ای پیشرفته به سیستم UF و تجهیزات الکترومکانیکال، اداوات 
پمپ و سایر ملزومات به حدود ۲۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز 
اصفهان گفت:  استان  وفاضلاب  است.مدیرعامل شرکت آب 
اگر بودجه مورد نیاز به تکمیل تصفیه خانه فاضلاب چادگان  
تخصیص یابد احتمالا تا دو سال آینده شاهد بهره برداری از 
تصفیه خانه فاضلاب چادگان خواهیم بود.وی افزود: شهرستان 
چادگان به دلیل داشتن آب و هوای کوهستانی دارای رودهای 
بسیاری است این در حالی است که سد زاینده رود در این 
منطقه واقع شده بنابراین  راه اندازی  تصفیه خانه فاضلاب 
برای جلوگیری از آلودگی آبهای زیرزمینی  در این شهرستان از 
ضرورت بالایی برخوردار است.مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب 
استان اصفهان با بیان اینکه از سال ۹۲ اجرای تصفیه خانه 
فاضلاب در شهر چادگان آغاز شده ، گفت:این تصفیه خانه با 
وجود سیستم فیلتراسیون دو لایه uf یکی از بهترین ها است و 
هم اکنون در حال احداث است.مهندس هاشم امینی در رابطه 
با اجرای شبکه فاضلاب شهر چادگان اعلام کرد::تا کنون حدود 
۳۰ کیلومتر از ۵۰ کیلومتر شبکه فاضلاب در شهر چادگان 
اجراء شده است.این درحالیست که همزمان با اجرای شبکه 
فاضلاب کلکتور این شبکه نیز در حال اجراءست وی اضافه کرد: 
همزمان با اجرای شبکه و احداث تصفیه خانه فاضلاب چادگان 
می توان امیدوار بود مردم این منطقه تا حدود ۲ سال آینده 
تحت پوشش خدمات شبکه فاضلاب قرار گیرند. مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با اشاره به پی گیری های   
نماینده مردم چادگان،فریدن،فریدونشهر،بویین و میاندشت به 
منظور اجرای شبکه فاضلاب چادگان گفت:با توجه به پیگیری 
های صورت گرفته در مجلس در سال ۹۸ ، ۱۲ میلیارد و ۱۸۰ 
میلیون تومان اعتبار در بودجه برای پروژه فاضلاب در نظر 
گرفته شده است و با تخصیص آن عملیات اجرایی شبکه گذاری 
و تکمیل آن آغاز خواهد شد.وی افزود:همچنین فاضلاب شهر 
رزوه نیز کارهای مطالعاتی آن آغاز شده است مهندس امینی  
نیز تکمیل و احداث فاضلاب چادگان را یکی از مطالبات به حق 
شهروندان دانست و افزود: ،اجرای تاسیسات و ادامه روند آن 
باید با حساسیت های ویژه ایی دنبال شود چرا که برخورداری 
مردم از خدمات شبکه فاضلاب یکی ازمطالبات به حق آنهاست.

رشد چشمگیر 334 درصدی سودآوری شرکت فولاد هرمزگان
هرمزگان  فولاد  شرکت  سالانۀ  عادی  عمومی  مجمع 
جنوب روز چهارشنبه ۱۲ تیرماه در محل هتل هرمز 
بندرعباس برگزار شد. در ایــن مجــــمع، فـــــرزاد 
طـــرف  از  هرمزگان  فولاد  مدیرعامل  ارزانـــی 
هیئــت مدیره گـــزارش اقدامات و دستاوردهای این 
فولاد  مدیرعامل  کرد.  ارائه  سهام داران  به  را  شرکت 
هرمزگان در این گزارش با اعلام افزایش ۵۸ درصدی 
فروش تختال به بازار داخل در سال ۹۷ گفت: شاهد 
افزایش ۳۵,۵ درصدی درآمد شرکت در سال ۹۷ بودیم 
و این مهم با همکاری و همدلی کارکنان شرکت فولاد 
فولاد  ازجمله شرکت  و حمایت سهام داران  هرمزگان 
در  استراتژیک  اقدامات  و  متقابل  درک  با  و  مبارکه، 

راستای اهداف تعریف شده صورت پذیرفت.
اقدامات  از  یکی  را  تحول  کمیته های  راه اندازی  وی 
استراتژیک در این شرکت دانست و گفت: اقداماتی از این 
دست باعث شده مصرف الکترود و نسوز در شرکت فولاد 
هرمزگان کاهش یابد و همچنین متوسط تولید تختال 
خارج از رنج آنالیزی در سال ۹۷ به ۰,۵۵ درصد رسیده 

که جالب توجه است.
ارزانی با اشاره به این که سرمایۀ شرکت طی چند مرحله 

افزایش به ۱۵۰۰ میلیارد تومان رسیده افزود: در سال ۹۷ 
با توجه به اقدامات شرکت، مبلغ ۱۸۶۷ میلیارد تومان 
سود عملیاتی حاصل شد که از این میان ۱۶۴۳ میلیارد 
تومان سود خالص شناسایی شده است؛ بنابراین شاهد 
افزایش ۳۳۴ درصدی سودآوری شرکت فولاد هرمزگان 
در سال ۹۷ هستیم.وی در ادامه افزایش تولید زیر سقف 
فولادسازی از ۱,۵ میلیون تن به ۲ میلیون تن در سال 
را بخشی از برنامه های شرکت عنوان و خاطرنشان کرد: 
فولاد هرمزگان در حال حاضر به عنوان یکی از برترین 
تولیدکنندگان فولادی توانسته حدود ۸ درصد از تولید 

فولاد خام کشور را به خود اختصاص دهد و در رتبۀ 
چهارم تولید فولاد خام کشور قرار گیرد که امیدواریم 
با تکمیل پروژه های یادشده، رتبۀ این شرکت در بین 

تولیدکنندگان فولاد کشور ارتقا یابد.
مدیرعامل فولاد هرمزگان دستیابی به تندیس ساخت 
محصول نوآور برتر ایرانی، کسب عنوان شرکت پیشرو 
در بین ۱۰۰ شرکت برتر ایران، تقدیرنامۀ دوستارۀ 
جایزۀ ملی تعالی سازمانی ایران، گواهی ملی حمایت 
از مصرف کنندگان برای دومین سال متوالی، عنوان 
سال  چهارمین  برای  استانی  نمونه  صادرکنندۀ 
متوالی و نشان لیاقت حمایت از تولید ملی را از دیگر 
سال ۹۷  در  هرمزگان  فولاد  شرکت  دستاوردهای 

دانست.
تصویب  با  و  هیئت مدیره  پیشنهاد  به  مجمع  این  در 
سهام داران، ۱۰ درصد سود خالص سال ۹۷، معادل مبلغ 
۱۱۰ ریال به ازای هر سهم جهت توزیع در بین سهام داران 
تعیین گردید. همچنین در ترکیب هیئت مدیره، شرکت 

فلز تدارک جایگزین شرکت توکافولاد شد.
به عنوان  اقتصاد و صمت  پایان روزنامه های دنیای  در 

روزنامه های رسمی این شرکت تعیین شدند.
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از آتش نشانان اصفهانی حمایت کنید
اعضایکارگروهمدیریتدانششرکتپالایشنفتتبریزبهمنظورآشنایيواطلاعازنحوهاستقرارنظاممدیریتدانشدرشرکتپالایشنفتاصفهانوارزیابيمشاور

درزمینهاستقرارنظاممذکور،ازاینشرکتبازدیدکردند.
دراینبازدیدرئیسمهندسيسیستمهاوروشهايشرکتپالایشنفتاصفهان،ضمنارائهپیشینهايازمدیریتدانشدرشرکت،بهتشریحرونداستقرارنظامیادشدهو
برشمردنمهمترینچالشهايپیشرويآنپرداخت.ويبهاشتراکگذاريدانشوتجربهکسبشدهراازارزشمندترینروشهايجاريسازياینسیستمعنواننمود.

فرشتهمشهدیارتباطتنگاتنگنظاممدیریتدانشبانظامپیشنهادهاراتشریحکردونتیجهاجرايهمزمانایندونظامراارزشآفرینيدرسازمانبرشمرد.
ویهمچنیندرزمینهاستقرارایندونظامدرشرکت،اظهاررضایتکرد.درپایانایننشستاعضايکارگروهمدیریتدانششرکتپالایشنفتتبریز،ضمنطرحبرخي

ازسؤالاتوابهاماتپیشآمده،بهبیاندیدگاههايخودپیراموناینمقولهپرداختند.

بازدید از استقرار نظام مدیریت دانش در شرکت پالایش نفت اصفهان



به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، در راستای تامین مالی بنگاه های اقتصادی کوچک و متوسط و با توجه به نامگذاری امسال به نام »رونق تولید« از سوی مقام معظم رهبری  -مدظله العالی و پیرو ابلاغ دستورالعمل تامین مالی 
بنگاه های کوچک و متوسط در سه سال گذشته و اتخاذ رویکرد مساعدت مقرراتی، زمینه مناسب تری به   منظور تأمین مالی واحدهای یاد شده فراهم شد.براساس اطلاعات دریافتی از سامانه ثبت نام واحدهاي تولیدی، آمار عملکرد 
اجراي این طرح طي سال  ۱۳۹۷، حاکی از تامین مالی تعداد ۲۳.۳۲۸ بنگاه کوچک و متوسط با تخصیص مبلغی معادل ۱۸۹.۲۶۲ میلیارد ریال توسط شبکه بانکی است که به بنگاه های اقتصادی اختصاص داشته است. عملکرد مزبور 
نشان از همراهی و اهتمام نظام بانکی در اجرای تاکیدات معظم له و سیاست های دولت برای حمایت هرچه بیشتر از واحدهای تولیدی کوچک و متوسط دارد تا به این ترتیب امکان هدایت بهینه و صحیح منابع مالی موجود در راستای 
بهبود وضعیت اشتغال و رشد اقتصادی در کشور فراهم شود.در سال جاری نیز با توجه به شرایط ویژه اقتصادی و اعمال تحریم های ظالمانه بر علیه کشور، بانک مرکزی جهت هموارسازی مسیر تولید ملی و حمایت از بنگاه های اقتصادی 
در راستای تحقق شعار رونق تولید، هدایت نقدینگی جامعه به سمت بخش های مولد و تامین مالی تولیدکنندگان داخلي، دستیابی به نسبت حداقل ۶۵ درصد از کل تسهیلات پرداختی براي تأمین سرمایه در گردش بنگاه های 
اقتصادی را هدف گذاری کرده است. بر همین اساس شایسته است بانک های عامل با توجه به حساسیت شرایط اقتصادی، بیشتر از گذشته و با احساس مسئولیت افزون تر، موضوع تأمین مالی بنگاه های کوچک و متوسط را مورد توجه 

جدی خود قراردهند و علیرغم محدودیت منابع و مشکلات و تنگناهای اعتباری موجود، نسبت به اولویت بندی تسهیلات به گونه ای اقدام کنند که امکان دستیابی به اهداف تعیین شده در سال رونق تولید میسر شود.

هفته نامه اقتصادی ایران
بانک و بیمه
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7 ابلاغ دستورالعمل 
جديد تامین مالی 

بنگاه های کوچک 
و متوسط

آخرین وضعیت پرداخت خسارتهای 
مربوط به سیل روزهای پایانی سال 
۹۷ و اوایل فروردین ۹۸ استانهای 
حضور  با  ای  جلسه  در  کشور 
غلامرضا سلیمانی رییس کل بیمه 
مرکزی و مدیران عامل شرکت های 

بیمه مرتبط بررسی شد.
به گزارش اعتبار به نقل از اداره 
بین  امور  و  روابط عمومی  کل 

الملل بیمه مرکزی، در این جلسه که معاونین نظارت و اتکایی 
و مدیرکل نظارت بر بیمه های غیر زندگی  بیمه مرکزی نیز 
حضور داشتند، اعلام شدکه تا تاریخ ۱۰تیر ماه تعداد ۹۲هزار 
و ۳۳۳ فقره خسارت به ۲۲شرکت بیمه گر در حادثه سیل 
اعلام شده که از این تعداد ۶۹هزار و ۵۵۰ مورد کارشناسی 

و ارزیابی شده است.
براساس این گزارش  تاکنون ۹۴۵میلیارد و ۳۹۳ میلیون و 
۶۹۳هزار و ۸۱۵ ریال به بیمه گذاران پرداخت شده است، 
این درحالی است که مبلغ خسارت توسط شرکت ها  بیش 

از یک هزار و ۹۴۲میلیارد ریال برآورد شده است.
در این جلسه اعلام شد که ۵۲ درصد خسارتها از نظر تعداد 
به شرکت بیمه تجارت نو، ۱۹درصد شرکت بیمه میهن، 
۱۴درصد کوثر، ۶درصد آرمان و ۹درصد به سایر شرکتها 

تعلق دارد.
بنابراین گزارش،  دکتر سلیمانی رییس کل بیمه مرکزی با 
تاکید بر این نکته که باگذشت بیش از سه ماه از وقوع سیل 
قاعدتا باید موضوع سیل از نظر شرکت های بیمه خاتمه یافته 
تلقی شود، گفت: مطابق با گزارشها باید در پرداخت خسارتها 

به مردم سرعت بیشتری داشته باشیم.
دکتر سلیمانی اضافه کرد: باتوجه به گستردگی حادثه، 
خدمت رسانی باید بطور ویژه و سریع صورت پذیرد تا در 
کوتاهترین زمان ممکن رسما بحث کلیه پرداختها به اتمام 

برسد.
رییس شورای عالی بیمه با ابراز خرسندی از پرداخت بیش 
واحدهای  به  سیل  از  ناشی  خسارتهای  درصدی   از ۹۰ 
مسکونی دارای بیمه نامه آتش سوزی، ابراز امیدواری کرد که 
الباقی خسارتها که عمدتا در سایر رشته ها مانند مهندسی 
و مسئولیت  بوده نیز با سرعت بیشتری پرداخت گردد چراکه 
پرداخت خسارتها وظیفه ای است که بر عهده ماگذاشته شده 

است.
وی در ادامه سخنان خود تصریح کرد که در بحث فعالیت 
ارزیابان خسارت در خصوص حادثه های بزرگی مانند سیل 
بیمه  تا خسارت  بیشتری صورت گیرد  نظارت  باید  اخیر 

گذاران، واقعی ارزیابی شود.
دکتر سلیمانی در پایان با اظهار امیدواری نسبت به پرداخت 
های  واحد  مالکان  به  شده  وارد  خسارتهای  صددرصدی 
مسکونی در روزهای آتی، گفت: شرکت های بیمه موظفند 
که خسارتهای اعلامی  مرتبط با رشته های  مهندسی و 
مسئولیت را پس از ارزیابی های فنی و با رعایت موازین 

قانونی پرداخت نمایند.
گفتنی است در این جلسه مدیران عامل و نماینده های 
شرکت های بیمه ایران، آرمان، آسیا، تجارت نو، دانا، پارسیان، 
معلم و کوثر گزارش آخرین وضعیت پرداخت خسارتها به 

بیمه گذاران خود را تشریح کردند.

 مدیرعامل بیمه ایران در نشست سراسری مدیران 
ستادی و استانی بیمه ایران تشریح کرد:

جزئیات برنامه های بیمه ایران برای کاهش 
زیان انباشته و افزایش سطح توانگری

۹۰درصد از خسارتهای وارده بر منازل 
مسکونی ناشی از سیل پرداخت شد

خبر

حیات بهتر، ناگزیر از ورود به منطقه سودآوری
حجت اله صیدی مدیر عامل بانک صادرات ایران گفت: ما در یک مقطع 
خاصــی از تاریخ بانک صادرات قرار داریم و این بانک برای ادامه حیات 

بهتر، ناگزیر از ورود به منطقه ســوددهی است. به گزارش روابط عمومی بانک صادرات 
ایران، وی در مراســم تکریم و معارفه مدیریت شعب بانک در استان آذربایجان غربی 
موانع اصلی ورود بانک صادرات ایران به منطقه سودآوری در سال ۹۷ را برشمرد و تاکید 
کرد: عدم تحقق توافق فیمابین بانک ها در خصوص نرخ تسعیر ارز از جمله موانع تحقق 
سود قابل انتظار در صورت های مالی سال ۹۷ بود چراکه بانک مرکزی در این خصوص 
عدد دیگری را اعلام کرد. عامل دوم تاثیر ذخیره مطالبات مشــکوک الوصول بانک بود، 
که در صورت کاهش مطالبات توســط اســتان ها، بانک از مورد دوم رهایی می یافت.  
مدیرعامل بانک صادرات ایران افزود: در سال ۹۷ حتی یک روز اضافه برداشت از بانک 
مرکزی نداشتیم ولی هزینه استقراض ۹۰۰ میلیارد تومانی از سایر بانک ها نیز مانع از 
ورود بانک صادرات ایران به منطقه سود شد.   صیدی در عین حال تاکید کرد: در سال 
۹۸ از تاثیر این موانع کاسته شده و ورود به منطقه سودآوری با جدیت بیشتری دنبال 
خواهد شد. حجت اله صیدی ضمن تاکید بر رعایت حد مجاز تسهیلات گفت: علت اصلی 
استقراض از سایر بانک ها نیز عدم »رعایت حدمجاز« است و این وظیفه رئیس شعبه، 

رئیس حوزه و مدیر است تا حد مجاز را رعایت و از آن عدول نکنند.

تجلیل روابط عمومی از پروفسور فرهنگی
به گزارش روابط عمومی بانک ملت، در این مراسم که با حضور علی 
اکبــر صابریان مدیر امور اداره کل دفتر مدیریت و روابط عمومی و 

همچنین اعضای شورای رسانه این بانک برگزار شد، تلاش های پروفسور علی اکبر 
فرهنگی در راستای اعتلای فرهنگ سازمانی و همچنین ارتقای سطح ارتباطات 
و مدیریت رســانه در کشور گرامی داشته شد. پروفسور فرهنگی در این جلسه با 
قدردانی از اصحاب رسانه و روابط عمومی، برای آنان آرزوی تندرستی و نیکبختی 
کرد تا بتوانند گره از کار فروبسته مردم باز کنند . وی با اشاره به سابقه ارتباط خود 
با بانک ملت از ســال های گذشته، تاکید کرد: نظام بانکی به ویژه در کشورهای 
درحال توسعه، نقش بسیار ارزنده و سازنده ای دارد زیرا در این کشورها، سیستم 
های بورســی هنوز قدرت و استحکام و انسجام خود را پیدا نکرده اند و مردم نیز 
هنوز آن گونه که باید، به ســمت این بازارها متمایل نشــده اند بنابراین بانک ها 
وظیفه جمــع آوری پس اندازهای خرد و اعطا کردن آنها به واحدهای صنعتی را 
عهده دار شــده اند. پروفسور فرهنگی با تاکید بر این نکته که شرکت های بزرگ 
فعال در عرصه های خودروسازی، پتروشیمی، سیمان و ...، به بانک ها وابسته اند، 
تصریح کرد: اقتصاد کشــور بدون وجود بانک ها لنگ خواهد ماند به همین دلیل 

نقش بانک ها در توسعه اقتصادی بسیار کلیدی است.

هزینه 1200 میلیارد تومان در مناطق سیل زده
کورش پرویزیان مدیر عامل پارســیان و رییس کانون بانک ها و 

موسسات اعتباری خصوصی در مراسم امضای تفاهم نامه تامین سه هزار میلیارد تومان 
منابع مالی برای بازسازی و نوسازی مناطق آسیب دیده از سیل با استفاده از منابع بانکی 
که با حضور معاون سازمان برنامه و بودجه و رییس شورای هماهنگی بانک های دولتی 
برگزار شد، گفت : بانک ها تلاش کردند بخشی از خدمات و سرویس های بانکی مورد 
نیاز برای مناطق سیل زده فراهم شود به گونه ای که در کمترین زمان ممکن، خدمات 
بانکی از سرگرفته شد.علاوه بر این کارکنان شبکه بانکی به صورت خودجوش، نسبت 
به همکاری برای ارســال کالا، غذا، دارو و وجه نقد از طریق ســازمان خود و نهادهای 
حمایتی اقدام نمودند. وی افزود : کمک های بانکی از جمله کمک های داوطلبانه بوده 
اســت تا هرچه سریع تر شرایط بحرانی درمناطق سیل زده کنترل شود. وی ادامه داد: 
بانک ها نیز بعد از وقوع حادثه نســبت به ارســال اقلام و لوازم خانگی به صورت قابل 
توجهی با منابع بانکی از طریق نهادهای حمایتی در همان روزهای ابتدایی وقوع سیل 
به مناطق آسیب دیده اقدام کردند. مدیرعامل بانک پارسیان با اشاره به بازسازی مناطق 
سیل زده و ایجاد اشتغال پایدار در این مناطق گفت : بانک  پارسیان ۳۰۰ میلیارد تومان 
برای ایجاد اشتغال در مناطق سیل زده به صورت تسهیلات قرض الحسنه و با مشارکت 

بنیاد برکت و با مجوز بانک مرکزی جمهوری اسلامی اختصاص داد.

همکاری بانک مسکن برای تعیین تکلیف مسکن مهر
 حبیب اله طاهرخانی معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل شــرکت 

عمران شهرهای جدید از همکاری بانک مسکن با وزارت راه و شهرسازی برای تعیین تکلیف 
واحدهای مسکن مهر در شهرهای جدید خبر داد. ایشان افزود: با همکاری بانک مسکن بنا 
داریم وضعیت تسهیلات واحدهای مسکن مهر شهرهای جدید را در مناسب ترین و کوتاه 
ترین زمان ممکن تعیین تکلیف کنیم. وی با بیان اینکه بانک مسکن در راستای این همکاری 
و به دنبال احساس نیاز به تسریع در فرآیند فروش اقساطی واحدهای مسکن مهر و صدور 
کارت قسط برای واحدها اقدام به اعزام نیروی کمکی به شهرهای جدید به منظور پیشبرد 
این عملیات می کند خاطرنشان کرد: بانک مسکن در این زمینه نیز مانند سایر زمینه های 
مربوط به تامین مالی مسکن مهر با وزارت راه و شهرسازی همکاری مستمر و مطلوب دارد. 
طاهرخانی با تاکید بر ضرورت همکاری مردم با وزارت راه و شهرســازی و بانک مسکن در 
سرعت بخشــی به فرآیند تحویل واحدها و انجام عملیات فروش اقساطی گفت: در برخی 
شهرهای جدید شاهد عدم اقدام به موقع برخی از متقاضیان مسکن مهر برای تحویل واحدها 
و تکمیل آورده هستیم، همین موضوع سبب شده است در برخی موارد افتتاحات و فروش 
اقســاطی واحدهای آماده به تعویق بیفتد. وی از مالکان واحدهای مسکن مهر خواست به 
محض اعلام شرکت عمران شهرهای جدید و بدون تاخیر زمانی با مراجعه به کارگزاری های 

مسکن مهر نسبت به دریافت کارت قسط و تحویل واحد خود اقدام کنند.

تخصیص 87 هزار و 500 میلیارد ریال تسهیلات به 56 طرح تولیدي
حسین مهري رییس هیأت مدیره و مدیرعامل بانک صنعت و معدن در 

اعطاي تسهیلات باید هوشمندانه عمل کنیم بنابراین تنها از طرحهایي که از بازگشت 
سرمایه آنها اطمینان داریم حمایت خواهیم کرد زیرا این منابع، سرمایه ملي و متعلق 
به همه مردم ایران است.  وی اظهار داشت: در این راستا اولویت های مختلفی تعریف 
شــده است که در مرحله نخست، تأمین ســرمایه در گردش واحدهای تولیدی براي 
تهیه مواد اولیه که قیمت آن چند برابر شــده در اولویت قرار دارد. ایشان با بیان اینکه 
اولویت دوم، حمایت از تکمیل طرح های نیمه تمام و تأمین اعتبار آنهاســت که چهار 
هزار شــغل جدید ایجاد می کند، اضافه کرد: حمایت از تکمیل این واحدهای صنعتی 
اشتغال پایدار و ارزش افزوده را به دنبال دارد به همین دلیل با پرهیز از سطحی نگری، 
با نگاه ملی و بین المللی از طرح ها حمایت می کنیم. وی با تأکید بر لزوم توجه تکمیل 
ظرفیت خطوط تولید واحدهاي موجود گفت: اولویت سوم حمایت از طرح های توسعه 
ای واحدهاي تولیدی اســت که با ســرمایه گذاری های اندک، اشتغال بالا ایجاد می 
کند. وی اولویت چهارم را حمایت از طرح های صادرات محور اعلام کرد و یادآور شــد: 
مشــکلات واحدهای تولیدي عمدتاً مسائل مالی، ارزی و نوسان قیمت تجهیزات است 
بطوریکه بانک مرکزی ظرف چند روز گذشته، بخشنامه ای برای تعیین تکلیف بدهی 

واحدهای تولیدی اعلام کرده است.

بازدید مدیر عامل بانک از شرکت مدیران خودرو
به گزارش روابط عمومی بانک مهر اقتصاد غرب اســتان تهران، ســید ضیاء 

ایمانی، مدیر عامل بانک - پس از بازدید از بخش های مختلف شرکت مدیران خودرو با تاکید بر 
لزوم افزایش تعامل و تحکیم روابط میان بانک مهر اقتصاد و این شرکت خودروسازی، از آمادگی 
ایــن بانک برای تامین مالی و حمایت از طرح های توســعه ای به منظور خودکفایی و کاهش 
وابســتگی به خارج از کشور خبر داد.  ایماني با اشــاره به ظرفیت هاي داخلي براي اثرگذاري 
افزون تر در تولید، اشــتغال و صادارت، گفت: در سالي که از سوي مقام معظم رهبري با عنوان 
حمایت از رونق تولید نامگذاري شده، همه باید تلاش کنیم تا از طریق افزایش بهره وري و حل 
معضلات ریشــه اي تولید، زمینه تحقق شعار سال و بهبود شاخص هاي صنعتي در کشورمان 
فراهم شود.وی افزود: بانک مهر اقتصاد به عنوان یک بانک تاثیرگذار و مورد وثوق عموم مردم 
و صاحبان سرمایه، خود را در کنار شرکت های تولیدی و واحدهای صنعتی می داند تا از طریق 
کمک به فرآیند تامین مالی آن ها از تولید و اشتغال ملی حمایت  کند.در ادامه، بهرام شریعت 
- رئیس هیات مدیره این شــرکت - نیز با ابراز خرسندی از حضور مدیر عامل و مدیران بانک 
مهر اقتصاد در شــرکت مدیران خودرو، از مجموعه مهر به عنوان حامی و پشتیبان همیشگی 
تولید کشور در دوران سختی ها یاد کرد و افزود: شرکت مدیران خودرو به عنوان یکي از تولید 
کنندگان موفق خودرو در کشور، موفقیت های خود را مدیون حامیاني چون بانک مهر اقتصاد 

مي داند که در بزنگاه هاي حیاتي پرچم حمایت از تولید و صنعت را برافراشته نگه داشته اند.

اجرای طرح ملی کنترل فشار خون در بانک 
طرح بسیج ملی کنترل فشار خون در بانک قوامین با مشارکت دکتر تقی قوامین

نتاج مدیرعامل بانک قوامین و جمعی از مدیران و کارکنان طی استقرار تیم غربالگر فشار 
خون در ساختمان مرکزی این بانک اجرا شد.روابط عمومی بانک قوامین اعلام کرد: در پی 
آغاز اجرای طرح سراسری کنترل فشار خون در کشور، بانک قوامین با هماهنگی سازمان 
بهداشت و با هدف تحقق شعار پیشگیری بهتر از درمان است به کمپین مذکور پیوست.این 
گزارش حاکی اســت دکتر تقی نتاج ضمن شرکت در این طرح از همکاران خود خواست 
مشــارکت لازم را در این زمینه داشته باشند تا ضمن اطمینان از سلامت خود از احتمال 
بروز عوارض ناشی از این بیماری پیشگیری نمایند.وی افزایش آگاهی عمومی ، پیشگیری 
از عوارض ناشی از بیماری فشار خون و کاهش آمار مبتلایان و نیز اصلاح الگوی تغذیه ای 
مردم را از نتایج اجرای این طرح دانست و خطاب به همکاران خود افزود : افزایش آگاهی 
عمومی شما و انتقال آن به خانواده تضمین دوام سلامتی و دوری از سایر بیماری ها است.

مدیرعامل بانک قوامین اعلام کرد: در صورت لزوم و به منظور پوشش حداکثری کارکنان 
بانک قوامین اجرای این طرح را در این بانک تمدید خواهد کرد.شــایان ذکر اســت : تیم 
غربالگر فشــارخون طی روزهای یازدهم و دوازدهم تیرماه در ادارات مرکزی بانک قوامین 
اقدام به اندازه گیری فشار خون کارکنان کرده و در صورت مشاهده موارد ابتلا ، مراتب را 

به مراکز تخصصی درمان ارجاع خواهند داد.

محورهای هفت گانه ابلاغی مدیرعامل در بانک 
واحدهای مختلف بانک ملی ایران در ســال جاری محورهای هفت 

گانه ابلاغ شــده توسط مدیرعامل را با دقت و جدیت پیگیری می کنند.به گزارش 
روابط عمومی بانک ملی ایران، دکتر محمدرضا حسین زاده مدیر عامل بانک ملی در 
دیدار با مدیران ارشد بانک تاکید کرد که این بانک باید تا پایان سال در محورهای 
هفت گانه ابلاغی به سطح مطلوبی از رشد مورد نظر برسد؛ به طوری که جایگاه برتر 
خود در نظام بانکی را بیش از حد کنونی ارتقا دهد. توسعه راهکارهای کسب درآمد 
غیر مشاع، بهینه کردن شرایط منابع انسانی، توسعه بهره مندی مشتریان از خدمات 
بانکداری الکترونیک، حمایت حداکثری از اشتغالزایی و کمک به رونق تولید، توسعه 
راهکارهــای بازاریابی، تلاش حداکثری برای وصول مطالبات معوق و توجه ویژه به 
سودآوری، محورهای ابلاغی مدیرعامل بانک ملی ایران است. وی همچنین کمیته 
های ویژه ای را برای رصد شاخص ها متناسب با این هفت محور مشخص کرده است 
که به طور مرتب گزارش هایی از روند تغییر آن ها تهیه می کنند. بانک ملی ایران 
در بســیاری از محورهای ابلاغی از جمله کاهش مطالبات معوق، توسعه بانکداری 
الکترونیک و کمک به رونق تولید و افزایش اشتغال، جایگاه ویژه ای در نظام بانکی 
دارد و بارها از ســوی مقامات بلندپایه کشور از جمله دولت محترم، مجلس شورای 

اسلامی و بانک مرکزی در این خصوص مورد تقدیر قرار گرفته است.

ضرورت توجه به سرمایه انسانی در بانک ها
حمید تهرانفر مدیرعامل بانــک کارآفرین گفت: به تازگی اتفاق 

مهمی در بانک کارآفرین رخ داده اســت. پیشکسوتان نظام بانکی در بانک های 
خصوصی قبــول زحمت کردند و راهبری این بانک هــا را به عهده گرفتند. اما 
اکنون به جایی رسیده ایم که جوانانی که در همین بانک های خصوصی پرورش 
یافته و علاوه بر آموزش های آکادمیک، از آموزش های تجربی هم بهره گرفته اند، 
آماده به عهده گرفتن مسئولیت ها هستند. وی افزود: تاسیس بانک های خصوصی 
زمینه را برای انتقال تجربه در بدنه نظام بانکی فراهم کرد. ما هم باید بتوانیم در 
بانک های خصوصی مدیرانی را تربیت کنیم که در آینده سکان نظام بانکی را به 
دست بگیرند. ضمن تشکر از همکارانی که به عنوان پیشکسوتان و بازنشستگان 
نظام بانکی افتخار همکاری با آنها را داشــته و داریم، تردیدی نیست که باید به 
صورت تدریجی عرصه را به جوان ها واگذار کنیم. وی در ادامه به اهمیت وفاداری 
کارکنان به ســازمان اشاره کرد و افزود: همه ما باید به سازمان متبوع خود عرق 
داشــته باشیم و آن را از خود بدانیم. اگر ایرادی در این ساختار وجود دارد، باید 
برای رفع آن تلاش کنیم و تعالی بانک کارآفرین را هدف قرار دهیم. لازم است 
با حمایت و پشتیبانی خود به مدیران جوان در راستای دستیابی به اهداف عالیه 

بانک کمک کنیم.

پنجمین افتخار جهانی در سه سال متوالی
مؤسســه یورومانی، بانک آینده را به عنوان » بانک برتر ایران 

)Iran`s Best Bank ( «  برای ســال ۲۰۱۹ میلادی، انتخاب و معرفی کرد. 
بانک آینده در ســال ۲۰۱۸ میلادی نیز به عنوان »بانک برتر ایران « و در سال 
۲۰۱۷ به عنوان » بانک برتر تحول ســاز در خاورمیانه« توسط یورومانی انتخاب 
شــده بود. کسب عنوان » بانک برتر ایران  برای سال ۲۰۱۹ میلادی« پنجمین 
افتخار جهانی و متوالی بانک آینده، در ۳ سال اخیر به شمار می رود. انتخاب به 
  )Bank of The Year in Iran( عنوان بانک سال جمهوری اســلامی ایران
از ســوی نشریه بین المللی بنکر و دریافت تندیس و گواهی از این نشریه معتبر 
در دو ســال پیاپی )۲۰۱۷ و۲۰۱۸(  از دیگر افتخارات بانک آینده اســت. آیین 
اعطای تندیس و گواهی مربوط به بانک های برتر کشــوری، منطقه ای و جهانی 
از سوی موسسه یورومانی با حضور بیش از  ۳۶۶ نفر از مدیران ارشد بانک ها، از 
۱۲۲ کشور جهان، شامگاه چهارشنبه ) پنجم تیرماه ۹۸ ( برگزار شد و تندیس و 
گواهی بانک برتر ایران برای سال ۲۰۱۹، به نماینده بانک آینده اعطا شد. مؤسسه 
معتبر یورومانی ))Euromoney( ، مدت ۲۸ ســال است که بانک ها را در سه 
سطح کشوری، منطقه ای و جهانی براساس عملکرد سال مالی قبل، ارزیابی و با 

یکدیگرمقایسه می کند.

پرداخت مابه التفاوت سود قطعی و سود علی الحساب سال 98 
در اجرای ابلاغیه ذی ربط بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، در روند 

انجام محاســبات مربوط به توزیع مابه التفاوت سود قطعی تا سود علی الحساب پرداختی 
)سود مازاد(، اوزان انواع حسابهای سپرده سرمایه گذاری مدت دار در دوره مالی منتهی به 
تاریخ ۲۹/۱۲/۱۳۹۸، یکسان و متناسب درنظر گرفته شده است. سعید مستشار سرپرست 
بانک مشــترک ایران- ونزوئلا ضمن بازدیــد از مجتمع صنعتی ماموت، با مدیرعامل این 
شرکت در زمینه گسترش همکاری های این بانک گفت وگو کردند.به گزارش روابط عمومی 
بانک مشترک ایران- ونزوئلا، در این بازدید که آقای وفایی، عضو هیأت مدیره و همچنین 
جمعی از مدیران بانک نیز حضور داشــتند، راهکارهای افزایش تعاملات بانک با مجتمع 
صنعتی ماموت و مشتریان عمده این شرکت مورد بررسی و تبادل نظر قرار گرفت.وی با 
اشاره به ساختار مالی مطلوب بانک گفت: ساختار مالی این بانک به لحاظ استانداردهای 
بانکی وضعیت مناسبی دارد و این مساله یکی از نقاط قوت بانک مشترک ایران- ونزوئلا به 
شمار می رود که پتانسیل خوبی را برای افزایش سهم بانک از تأمین مالی تولید فراهم کرده 
است. وی در ادامه ضمن تشریح خدمات بانک متناسب با شرکت های تجاری افزود: ارایه 
کلیه خدمات ریالی و ارزی به مشــتریان شرکتی و مشارکت بانک در تأمین مالی زنجیره 

تولید و فروش تولیدکنندگان، از جمله خدماتی است که بانک آمادگی دارد.

تقدیر از روسای شعب موفق بیمه »ما«
همزمان با برگزاری اولین گردهمایی مدیران و روسای شعب شرکت 

بیمه »ما« در ســال ۹۸، از روسای شــعب موفق بیمه»ما«  با اهدای لوح تقدیر و 
تندیس ویژه تقدیر شــد. به گزارش روابط عمومی بیمه »ما«، در این مراســم که 
بــا حضور حجت بهــاری فر مدیرعامل ، اعضای هیات مدیــره ،  معاونین و هیات 
عامل، مدیران ســتاد،  مدیران استانی،  روسای شعب  و اعضای هماهنگی شورای 
نمایندگان، در اصفهان  برگزار شــد، از روســای شعب برتر شرکت بیمه »ما«  در 
خصوص عملکرد سال ۹۷ ایشان تقدیر به عمل آمد. در این گردهمایی که با هدف 
ایجاد بســتری مناسب برای بحث و تبادل نظر و انتقال تجربیات و دستاوردها بین 
روســای شعب و مدیران ستاد  برگزار شد، مجید زند کریمی رییس مجتمع بانک 
بیمه، مریم عبدالهی رییس شعبه شیراز، سعید عظیمی رییس شعبه گنبد کاووس 
و مجتبی کریمی رییس شعبه سیرجان مورد قدردانی قرار گرفتند.در این مراسم،  
لوح تقدیر، تندیس و جوایز روســای شــعب برتر بیمه»ما« توســط حجت بهاری 
فر، مدیرعامل شــرکت بیمه »ما«، معاونین و اعضای شــورای فنی به ایشان اهدا 
شد.گفتنی است گردهمایی سراسری مدیران و روسای شعب بیمه »ما« در روزهای  

۱۲ و ۱۳ تیر ماه همزمان با سالروز تاسیس شرکت برگزار شد .

انجام بیش از 52 میلیون تراکنش مالی در روستاها
 دکتر شیری مدیرعامل پست بانک ایران در نشست مشترک با مدیران 

کل امور روستائی و شوراهای استانداری های کشور که با حضور دکتر امید معاون توسعه 
روستائی و مناطق محروم ریاست جمهوری پیرامون چهارمین نمایشگاه توانمندی های 
روستائیان و عشــایر به میزبانی این بانک در تهران برگزار شد ضمن قدردانی از تعامل 
ســازنده دهیاران با این بانک اظهارداشــت: طی سه ماهه اول ســال جاری بیش از ۵۲ 
میلیون تراکنش مالی شامل؛ خدمات حضوری و غیرحضوری در روستاها توسط پست 
بانک ایران انجام شده است. به گزارش روابط عمومی پست بانک ایران، وی تصریح کرد: 
ارائه این تعداد خدمات بانکی منجر به کاهش ۵۲ میلیون ســفر از روستاها به شهرها و 
صرفه جوئی سالانه ۲۱ هزار میلیارد ریال هزینه در بخش های مختلف می شود. شیری 
تأکید کرد: خدمت رســانی در روستاها و مناطق محروم به عنوان یک باور سازمانی در 
راستای مهاجرت زدائی، ایجاد اشتغال پایدار و رونق و توسعه اقتصادی روستاها در پست 
بانک ایران نهادینه شده است. وی افزود: ما برای ارائه خدمات به روستائیان نگاه مالی به 
خدمات را در درجه دوم قرار داده ایم و نگاه اول ما رونق اقتصاد روســتائی کشور است. 
شیری با اشاره به سهم ۲۵ درصدی روستاها در اقتصاد کشور گفت: بر این اساس باید 
۲۵ درصد صنعت بانکداری کشور نیز در حوزه روستائی فعال باشد و پست بانک ایران 

تلاش می کند در تحقق این مطالبه روستاییان پیشتاز باشد.

رونمایی از یادداشت تجلیل مقام معظم رهبری در همایش اجابت خورشید
نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران با مشارکت انتشارات سوره 

سبز در سالروز ولادت با سعادت حضرت معصومه )س( از یادداشت تجلیل مقام معظم 
رهبری از شهید سرهنگ مجتبی ذوالفقارنسب و سایر شهدای مدافع حرم ارتش ج.ا.ا 
و کتب شهدای مدافع حرم ارتش صبح پنج شنبه ۱۳۹۸/۰۴/۱۳ در محل فرهنگسرای 
ارســباران رونمایی کرد. به گزارش روابط عمومی بانک حکمت ایرانیان،در ابتدای این 
مراسم امیر حیدری فرمانده نیروی زمینی ارتش به نطق سخنانی پرداخت. امیر حیدری 
در سخنان خود ولایت مداری، ولایت محوری و عدالت محوری را سه مولفه اصلی نزاجا 
خواند. فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران ضمن مقتدر شمردن ایران 
اسلامی به تشریح هندسه این اقتدار پرداخت. وی سه ضلع ولایت فقیه، مردم همیشه 
در صحنه و نیروهای مســلح را هندسه اقتدار نظام دانست و عنوان داشت تا زمانی که 
این سه ضلع وجود دارد تمام معادلات دشمن باطل و خطا خواهند بود. امیر حیدری با 
بیان تجلیل از خانواده معظم شهدا، ایشان را ستارگان پرفروغ راهنمای نیروهای مسلح 
خواند.پس از وی سخنران دیگر مراسم سردار سرتیپ دوم سدهی ریاست دفتر ارتباطات 
مردمی نیروهای مسلح، آرامش امروز کشور را مدیون خون شهدا دانست و به طور ویژه 

ای قدردانی خود را به شهدای مدافع بیان داشت.

هیاتمدیرهبانکخاورمیانهپیشنهادافزایشسرمایهخودرابهسازمانبورساعلامکرد.باانتشاریکاطلاعیهشفافسازی،بانکخاورمیانهاعلامکرد:باتوجهبه
ماده۳دستورالعملمراحلزمانیافزایشسرمایهشرکتهایثبتشدهنزدسازمانبورسواوراقبهادار»مصوب۱۷مهر۱۳۹۵هیاتمدیرهسازمانبورسو
اوراقبهادار«هیاتمدیرهبهمنظورپیشنهادافزایشسرمایهازمبلغ۷.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ریالبهمبلغ۱۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ریالازمحل»سودانباشتهو
سایراندوختهها«بهمنظوربهبودنسبتکفایتسرمایهوافزایشسقففردیتسهیلاتوتعهداتکهدر۲۶خرداد۱۳۹۸بهتصویبرسیدهوبرایاظهارنظربه
حسابرسوبازرسقانونیارسالشدوپسازاظهارنظربازرسقانونینسبتبهگزارشمذکوراطلاعرسانیمیشود.براساسایناطلاعیهشفافسازی،افزایش
سرمایهبهمیزان۴۳درصدومحلتامینازسودانباشتهواندوختهاعلامشدهوانجامافزایشسرمایهمنوطبهموافقتسازمانبورسواوراقبهاداروتصویب

مجمععمومیفوقالعادهاست.

افزایش سرمایه ۴۳ درصدی بانک خاورمیانه
شرکتبیمهدانابارونماییازنسخهآزمایشیپرتالجدیدخود،آمادهافزایشخدمترسانیبهبیمهگذارانوارائهخدماتبیمهایبهکاربرانومخاطباناست.بهگزارش
روابطعمومیبیمهدانا،اینشرکتدرادامهفعالیتهایخودباهدفتکریماربابرجوعوپاسخگوییبهمطالباتونیازهایبیمهایمخاطبانوبارویکردتوسعهفرهنگبیمهدر
جامعه،اقدامبهتوسعهزیرساختهایاطلاعرسانیخودکردهکهدراینمرحله،رونماییازنسخهآزمایشیپرتالجدید،بخشیازایناقداماتبهشمارمیرود.بابهرهگیریاز
نسخهآزمایشی،ضمنبهینهسازیپرتالدربخشهایمختلفازجملهگزارشتصویری،افزودناسکرولوخروجازحالتتکصفحهایوپرداختالکترونیکیحقبیمه،قابلیت
بارگذاریونمایشاخباروتصاویردرصفحهنخستافزایشیافتهوبخشمولتیمدیا)چندرسانهای(نیزایجادشدهکهامکاننمایشفیلموتیزرهایتبلیغاتی،ازامکاناتو
قابلیتهایجدیدآنبهشمارمیرود.بارگذاریفایلهایمربوطبهبروشورهایتبلیغاتیبرایاستفادهوبهرهبردارینمایندگانشرکتودرنهایتایجاداصلاحاتساختاریاز

لحاظهویتبصری)اعمالتغییراتموثرومثبتدراندازهفونتوتصاویرو...(وافزایشمیزاندسترسیکاربرانازسایرقابلیتهایپرتالجدیدبیمهدانامحسوبمیشود.

رونمایی از نسخه آزمایشی پرتال جدید بیمه دانا

کمک به مناطق کم برخوردار از سیاست های کلان بانک 
پایگاه اطلاع رســانی بانک سپه: محمدکاظم چقازردی مدیرعامل 

بانک ســپه به همراه دکتر شهیدزاده، رئیس صندوق توسعه ملی، دکتر تیموری 
معاون صندوق توسعه ملی، پرویزیان مدیرعامل بانک پارسیان و محمدزاده داودی 
مدیر شعب منطقه خوزستان از پروژه در حال ساخت شرکت فولاد جهان آرا اروند 
بازدید و با مدیران این شرکت گفت و گو کرد.براساس گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
بانک، پروژه ســاخت و راه اندازی شرکت فولاد جهان آرا اروند با هدف حمایت از 
تولیدات داخلی در ســال ۱۳۹۸ آغاز شده است و پیش بینی می شود با رشد ۵۷ 
درصــدی پروژه، مراحل تکمیل و بهره برداری آن در اواخر ســال ۱۳۹۹ صورت 
گیرد. در حال حاضر ۴ هزار شــغل مستقیم و غیرمستقیم در مراحل تکمیل و 
راه اندازی این پروژه ایجاد شده است و پیش بینی می شود در زمان بهره برداری و 
راه اندازی شــرکت تعداد ۸۰۰ نفر به طور مستقیم و بیش از ۲ هزار نفر به صورت 
غیرمســتقیم در این شرکت مشــغول به کار شوند.بانک ســپه نیز در راستای 
مســئولیت های اجتماعی و با رویکرد اشــتغال زایی، کارآفرینی و کمک به رونق 
تولید، با اعطای تسهیلات به مبلغ ۱۰۰۰ میلیارد ریال به شرکت فولاد جهان آرا 
اروند کمک شــایانی به پیشرفت و تکمیل این پروژه در منطقه آزاد اروند استان 

خوزستان داشته است.

هیات  رییس  پورکیانی  محسن 
شرکت  مدیرعامل  و  مدیره 
برنامه  گفت:  بیمه ایران  سهامی 
زیان  کاهش  برای  شرکت  
انباشته و افزایش سطح توانگری 
گفت: شرکتی که در حال حاضر 
روزانه ۴۰ میلیارد تومان خسارت 
پرداخت می کند، توانمند است و 
فروش  افزایش  پرتفوی،  اصلاح 

نقدی، وصول مطالبات، مدیریت بهینه صدور و خسارت و 
شفافیت و سلامت اداری، ۵ برنامه اساسی و در حال اجرای 
بیمه ایران برای کنترل نقطه سر به سر است و کارشناسان 
بیمه ایران نقطه سربه سر در شرکت را به تفکیک رشته 
های بیمه تعیین و مشخص کرده اند تا مدیریت ریسک 
و  باشد  کاملا مشخص  زیاندهی  نقطه  و  داشته  بهتری 
در رشته زیانده درمان پرتفوی را تا حدود زیادی اصلاح 
کردیم خاظرنشان کرد سهم شرکت در این رشته را که 
در سال ۹۵ به ۲۸ درصد و سال ۹۶ به ۱۴ درصد رسانده 
بودیم، در سال ۹۷ تا ۸ درصد کل پرتفوی کاهش دادیم. 
ایشان با بیان اینکه در جهت اصلاح پرتفوی شرکت، برنامه 
های گسترده ای را در بیمه های زندگی اندیشیده ایم که به 
سرعت و با دقت در حال انجام است و بزودی انقلابی را در 
این رشته شاهد خواهیم بود افزود: میزان نقدینگی شرکت 
در سال ۹۵ معادل ۴۲۵ میلیاردتومان بود که موفق شدیم 
این میزان را در سال ۹۶ به ۶۷۰ میلیارد تومان و در سال 
۹۷ به مبلغ ۱۹۹۹ میلیارد تومان برسانیم که حاصل آن 

تسریع در روند سرمایه گذاری ها بود.



سکه و ارز

قیمت بازار )تومان(نوع سکه

۴/۳۶۶/۰۰۰سکه طرح قد                    یم
۴/۵۲۳/۰۰۰سکه طرح جد                    ید                    

۲/۳۵۱/۰۰۰نیم سکه
۱/۵۰۱/۰۰۰ربع سکه
قیمت بازار )تومان(نوع ارز

۱۲/۷۵۰د                    لار
۱۴/۶۴۷یورو
۱۶/۱۵۱پوند                    
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 قالَ)علیه السلام(: مَنْ اطَاعَ الخْالقَِ لمَْ یُبالِ بسَِخَطِ المَْخْلُوقینَ. فرمود: هرکس مطیع و پیرو خدا باشد از قهر و کارشکنی دیگران باکی نخواهد داشت.امام علی)ع(:

روز عفاف و حجاب بر تمام مسلمانان جهان مبارک باد 

 کمک به دانشجویان دانشگاه 
پیام نور با اعطاي وام قرض الحسنه

مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران اعلام کرد: پیش بیني مي کنیم تا پایان سال بالغ 
بر یک میلیون و ۵۰۰ هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه به ارزش ۱۵۰ هزار میلیارد ریال 
در راستاي مسئولیت هاي اجتماعي پرداخت شود. به گزارش روابط عمومی بانک قرض 
الحسنه مهر ایران، مرتضی اکبری در مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري بانک قرض 
الحسنه مهر ایران و دانشگاه پیام نور با موضوع اعطاي تسهیلات قرض الحسنه در حوزه 
آموزش به دانشجویان، اظهار داشت: با توجه به اهداف و برنامه هاي ترسیم شده براي 
سال ۱۳۹۸، پیش بیني مي کنیم تا پایان سال جاري بالغ بر یک میلیون و ۵۰۰ هزار 
فقره تسهیلات قرض الحسنه به ارزش ۱۵۰ هزار میلیارد ریال در راستاي مسئولیت هاي 
اجتماعي بانک پرداخت شود. مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران، گفت: براساس 
این چشم انداز تا پایان خردادماه بالغ بر ۳۵۰ هزار فقره تسهیلات به ارزش ۳ هزار و ۷۰۰ 
میلیارد تومان پرداخت شده است و با ادامه این روند تا پایان سال بالاتر از هدف ترسیمي 
را محقق خواهیم کرد. وی با اشاره به گسترش حوزه های فعالیت و بیشتر شدن تنوع 
محصولات بانک، بیان داشت: در گذشته بیشتر فعالیت بانک قرض الحسنه مهر ایران بر 
پرداخت تسهیلات در حوزه معیشت معطوف بود، اما در حال حاضر توجه بیشتري به 
حوزه هاي کارآفریني، اشتغالزایي وحمایت از تولید کالا و خدمات داخلي اختصاص یافته 
است. دکتر اکبری ادامه داد: توجه به مراکز دانش بنیان و حوزه های مختلف دانشگاهی 
و بویژه دانشجویان به عنوان آینده سازان کشور از جمله حوزه هاي جدیدي است که 
این بانک از سال گذشته به صورت جدي آن را پیگیري مي کند. وی افزود: یکی از 
قراردادهایي که در حوزه حمایت از دانشجویان منعقد شده، تفاهمنامه با دانشگاه پیام نور 
به عنوان یکي از بزرگترین مجامع دانشگاهي کشور مي باشد. بخش زیادي از دانشجویان 
در این مرکز مشغول به تحصیل هستند که مي توانند با استفاده از تسهیلات بانک قرض 
الحسنه مهرایران هزینه هاي مربوط به شهریه خود را بپردازند. مدیرعامل بانک قرض 
الحسنه مهر ایران تصریح کرد: کمک به تامین مایحتاج ضروري زندگي اقشار مختلف 
جامعه با تقسط هزینه ها از طریق پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یکي از اهداف این 
بانک به شمار مي رود و امضاي این تفاهمنامه نیز در راستاي تقسیط هزینه هاي شهریه 

دانشجویي با هدف کمک به ادامه تحصیل دانشجویان صورت گرفته است.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران ادامه داد: علاوه بر این تفاهمنامه، دو تفاهمنامه 
با دانشگاه پیام نور درباره پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به کارمندان و اساتید این 
دانشگاه )با کارمزد ۴ درصد( و همچنین پرداخت تسهیلات به حافظان قرآن جهت 
تشویق این افراد با حمایت دانشگاه پیام نور خواهد بود. اکبري در پایان اظهار امیدواري 
کرد: با انعقاد این قراردادها، دانشجویان با مشکلات و دغدغه کمتري براي پرداخت شهریه 

دانشگاه مواجه باشند.

بامشاركتدرتوليدقطعاتپيشرفتهوخودروي301آغازشد:

جهـاد براي رونـق صنعت ملي
پس از لغو یــك طرفه از قراردادهاي 
برجام از سوي شرکت هاي خارجي از 
جمله پژو، گروه صنعتي ایران خودرو 
عزم خود را جزم کــرده تا با تقویت 
زنجیــره ارزش تولید خود، محصول 
پژو 301 را به صورت مستقل و بدون 

حضور شریك خارجي تولید کند .
جهاد براي رونق صنعت ملي 

ترك بازار ایران توسط شرکاي خارجي، 
ایــران خــودرو را بر آن داشــته تا با 
دعوت از ســازندگان و قطعه سازان 
معتبر و توانمند داخلي، قطعات مورد 
نیاز بــراي تولید پژو 301 را با تكیه بر 
تخصص آنان تامین و با خودکفایي در 
تولیــد محصول خارجــي، جهاد مثال 
زدنــي را در عرصــه صنعت خودرو 

برپاکند.
خودکفایي درتولید ۳01

پــروژه 301 تاییــد خودکفایــي 60 
درصدي این خودرو ار سوي وزارت 
صمت دریافت شده و در آغاز تولید 
قرار اســت با 70 دصد ساخت داخل 
تولید شود و 300 سازنده ایراني آن 
را مي سازد . این خودرو داراي استاندار 
دهاي 85 گانه و روز دنیاست. محصول 
301  طبق برنامه زمان بندي شده تا 
پایان امســال درمدار تولید قرار مي 
گیرد . براســاس اطلاعــات موثق از 
1123 قطعه محصول  301 حدود 565 
قطعه آن با همت بلند ســازندهاي 
داخلــي بومي ســازي شــده و این 

روندادامه دارد .
شاخص هاي انتخاب قطعه 

سازان
شاخص هاي اصلي انتخاب سازندگان 
در پــروژه 301  را مي توان به تولید 
قطعــه با بیــش ترین عمق ســاخت 
خودکفایي ، تولید محصول براساس 

قیمت رقابتي ، وجود زیر ساخت  براي 
صــادرات و توان ســامایه گذاري د 
رپروژه اشاره کرد .  سرمایه گذاري 
صورت گرفته تاکنون براي خودکفایي 
قطعات بدون قالــب هاي بدنه 280 
میلیارریــال  و 63 میلیون یورو انجام 

شده است .
پلتفرم ۳01

ســرمایه گذاري که درحال انجام است 
صرفا براي محصول نیست،  پلتفرم 301 
مبناي براي تولید و عرضه چهار خودرو 
دیگر توســط ایران خودرو خواهد بود . 
درحال حاضر خط تولیدي 301 با ظرفیت 
تولید 16 دستگاه از محصول 301 در هر 
ساعت ایجاد شده که با همكاري و همت 
ســازندگان و تامین کننــدگان به بهره 

برداري خواهد رسید .  
 نمایشگاه دائمي قطعات 

خودکفا نشده ساپکو
برگزاري  نمایشــگاه بــراي قطعات 
خودکفا نشــده  که از ابتكارات وزیر 
صنعــت ، معدن و تجارت اســت که 
براســاس آن راهبــرد جدید گروه 
صنعتي ایران خودرو در زمینه دسته 
بندي جدید قطعــات و مجموعه ها، 
الــزام و توجه به تحــولات جدید در 
فناوري و به ویژه چالش هاي مربوط 
بــه رویارویي بــا اثــرات اقتصادي و 
فناورانــه تحریــم صنعت خــودرو، 
ضرورت همكاري تنگاتنگ با توانگران 
این عرصه اعم از دانشگاه،  سازندگان 
داخلــي، واحدهاي تحقیقــات و جهاد 
خودکفایي مســتقر در سایر صنایع و 
نظایر آن را به امــري اجتناب ناپذیر 
تبدیــل مي کند.در این راه شــرکت 
ساپكو در راستاي بهره گیري بیشتر از 
توانمندي هاي متخصصان و صنعتگران 
داخلــي و با هدف توســعه بیشــتر 

خودکفایــي و داخلي ســازي قطعات 
خــودرو از قطعه ســازان خــودرو،  
تولیدکنندگان مواد اولیه،  شرکت هاي 
دانش بنیان، متخصصان و مراکز علمي 
دانشــگاهي براي داخلي سازي مواد 
اولیــه و قطعات گــروه صنعتي ایران 
خودرو فراخواني تهیه و این موسسات 
را دعوت به همكاري کرده است. در 
این فراخــوان به منظــور همكاري 
شــرکت هاي مشــارکت کننده به 
پارامترهــاي مهــم در بــاب اقتصاد 
مقاومتي و سیاست هاي ابلاغي در این 
زمینه توجه شده است. شرکت هاي 
مشــارکت کننده در ایــن فراخوان 
بایســتي براي دستیابي به مولفه هاي 
اقتصــاد مقاومتي اقدامــات اجرایي 

مناسبي ارایه کنند.
اهداف اصلي ساپکو در این 

فراخوان عبارتند از:
افزایش بهــره وري در تولید، کاهش 
هزینه و قیمــت تمام شــده، ارتقاي 
کیفیــت،  انتقال دانش فنــي و فناوري، 
خودکفایي، کاهش واردات و حمایت از 
تولیدات ملي، افزایش صادرات،  ایحاد 
شرکت هاي مشترك )سرمایه گذاري 
مشترك(،  توسعه و توانمندسازي منابع 
انساني،  ارتقاي تحقیق و توسعه، حمایت 

از ایجاد شرکت هاي دانش بنیان
همچنین شرکت ســاپكو به منظور 
تحقق اهداف کلان کشور و حمایت از 
صنایــع داخلي،  توســعه صــادرات، 
اشــتغال زایي و بهره وري، نمایشــگاه 
دائمي قطعات را با محوریت نمایش 
قطعات و مواد اولیه خودکفا نشــده 
براساس محورهاي مگاماژولي ایجاد 
کرده است. این دسته بندي پنج گانه 
براساس مگاماژول هاي موتور و قواي 
محرکــه، برق و الكترونیك، شاســي 

)تعلیــق، ترمز و فرمــان(، بدنه و در 
نهایت تزئینات داخلي و خارجي است.

این نمایشــگاه با هدف بومي ســازي 
قطعات، پیشگیري از انحصاري بودن 
تولیدکننــدگان و افزایــش کیفیت 
قطعات با استفاده از پتانسیل موجود 
در کشــور و با رویكردهــاي زیر در 
شرکت ساپكو، اهداف خودکفایي را در 

حوزه مواد و قطعات دنبال مي کند:
نمایش قطعات خرید خارج براي بومي 
ســازي و خودکفایي قطعــات، نمایش 
قطعات تك ســورس براي پیشگیري از 
انحصار و افزایش و توسعه قطعات، نمایش 
قطعاتي که مشــكل کیفــي دارند براي 
افزایش کیفیــت و رضایت مشــتري، 
نمایــش قطعــات 301 براي توســعه 
محصولات ایران خودرو و بومي سازي 
قطعات، نمایش مواد اولیه مورد نیاز در 
صنعت قطعه سازي با هدف بومي سازي، 
نمایش قطعــات بهینــه کاوي با هدف 

توسعه و افزایش کیفیت محصولات.
داخلي سازي 65 درصد قطعات

در حال حاضر 65 درصداز قطعات به 

صورت کامل داخلي ســازي شده و 
باقي مانده نیز ارزبري داشــته و یا به 
صورت مواد اولیه وارد مي شود . در 
بخشي از قطعات یا مجموعه ها تا 95 
درصد داخلي سازي انجام شده اما 5 
درصــد باقي مانده نیــاز به ارزبري 
داشته است . همچنین با احتساب 180 
میلیون یورو بــراي کاهش ارزبري 
درحــوزه خودکفایي ســازندگان ، 
مجموع کاهش ارزبــري پروژهاي 
ساپكو به 300 میلیون یورو مي رسد .

گروه صنعتــي ایران خودرو در صدد 
اســت تا به توســعه همكاري با قطعه 
سازان توانمند، ارتباط با مراکز دانش 
بنیان و همچنین نهادها و مراکزي که 
بــا تولید قطعــات با تكنولــوژي بالا 
توانمندي حمایت از صنعت خودرو را 
دارند بتواند در سال 98 نتیجه اقتدار و 
مقاومت در برابر تحریم هاي ظالمانه 
غــرب را با تولید محصول جدید و به 
کارگیــري دانش و تخصص جوانان و 
متخصصــان ایراني بــه منصه ظهور 

برساند.

متاسفانه بخش تعاونی تاکنون متناسب با فعالیت های چشمگیر و نقش 
مهمی که در کنترل قیمت ها داشته مورد حمایت و توجه قرار نگرفته است 
و به نظر می رسد که لازم است بازنگری کلی در خصوص چگونگی حمایت 
از این بخش سرنوشت سازصورت گرفته و برنامه ریزی های مناسبی در این 

خصوص انجام شود. 
با توجه اهمیت تعاونی ها و نقش انکار ناپذیر آنها در حمایت از اقشار کم 

درآمد کشور منبعد ذره بین وار به آن خواهیم پرداخت. خدانگهدار 


